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Tednika 
Ta teden je v našem podjetju v znamenju jubileja - petdeset-

letnice časopisa Tednik. Pravzaprav je jubilejno že vse leto, v 
teh dneh pa bo praznovanje doseglo vrhunec. V ponedeljek smo 
za svoje bralce pripravili jubilejno številko in upam, da ste jo 
že uspeli vsaj prelistati, če že ne prebrati. 

Veseli smo vaših voščil ob jubileju. Ne vem, ali uspevamo 
izpolniti vsa vaša pričakovanja, vendar si prizadevamo za to. 
V časopis poskušamo iz tedna v teden, iz meseca v mesec in iz 
leta v leto vnašati spremembe, izboljšave... Nekateri so pristaši 
korenitih sprememb, vendar pa je večina ljudi bolj naklonjena 
stalnosti in med tema dvema poloma pluje naš časopis. Ko to-
rej v njem želimo kaj spremeniti, storimo to počasi, da se lahko 
ustvarjalci in bralci navadimo na novosti. V petdesetih letih se 
je Tednik spreminjal - vsebinsko in oblikovno. Kot kaže, smo 
pri tem bili kar uspešni, saj se nam, ko ste v zadnjem času lah-
ko prebrali v mnogih naših zapisih, številko bralcev povečuje. 

Kam nas bo vodila pot v naslednjih letih? Spremembe v teh-
nologiji ustvarjanja časopisa so tako hitre, da bi bili domišlja-
vi, če bi rekli, da jih popolnoma spremljamo, vendar pa se tru-
dimo storiti vse, da bi ustvarili izdelek, ki bi se lahko ena-
kovredno primerjal z drugimi podobnimi časopisi. Ne samo 
zato, da bi bilo udobneje ustvarjalcem časopisa, pač pa da bi 
bralci dobili kakovostno izdelane informacije. Vsebina časopi-
sa pa je tako nenehno spreminjajoča se, pač odsev dogajanja v 
okolju. Vemo, da imate bralci radi reportaže, zapise o življen-
ju svojih sokrajanov, ne pa raznih političnih sej, na katerih so 
udeleženci sicer prepričani, da se okrog njih suče usoda sveta. 
Naj le mislijio tako, ljudje pa že vemo, kako je s tem. Ko nas 
njihovo "usodno odločanje" le ne bi preveč(krat) udarilo po 
žepu! 

Naj končam s sicer televizijsko fra-~^ y ^ 

20, ki pa naj velja tudi za naše 

druženje: Ostanite z nami še naprej! ^ 

S L O V E N S K E G O R I C E / T O Č A SPET KLESTILA 

Kot iabolko debela ledena 
zrna uničevala strehe 
ŽE V DRUGO JO JE NAJBOU SKUPIL CERKVENJAK, TOČA PA JE KLESTILA TUDI NA 
OBMOČJU SVETE ANE,V DELU BENEDIKTA, SVETE TROJICE, NEGOVE, SVETEGA JU-
RIJA OB ŠČAVNICI IN NA OBRONKIH RADGONSKIH GORIC 
Ali se letos obeta katastrofa, se že sprašujejo ljudje v os-
rednjih Slovenskih goricah in zaskrbljeno zrejo v oblake. 
Prejšnjo sredo zvečer okoli 1 9 3 0 so skoraj doživeli katastro-
fo velikih razsežnosti, saj je na območju Cerkvenjaka začela 
padati kot zgodnja jabolka debela toča, ki je tolkla po stre-
hah stanovanjskih hiš in gospodarskih objektov in ponekod 
uniči la tudi 50 odstotkov kritine. Salonitne plošče, tudi no-
vejšega datuma, so bile marsikje prerešetane, kot da bi nan-
je šli s šibrami velikega kalibra, tudi starejša opeka je bila 
močno poškodovana, tako da so imeli ljudje takoj po hudi 
uri in naslednje dni polne roke dela. 

Kot nam je povedal tajnik KS 
Cerkvenjak v Slovenskih gori-
cah Jože Kraner, je to bila že 
druga letošnja huda ura s točo, 
ki je tokrat najhuje prizadela 
območja Cogetincev, Kadren-
cev, Peščenega Vrha, Cerkvenja-
ka, Stanetincev in del Brengove 
z Vanetino. Bolj kot v kme-
tijstvu bo tokrat občutna škoda 
na stanovanjskih in gospodars-
kih objektih, naliv pa je na kra-
jevne ceste nanesel veliko blata. 
V Stanetincih so bili močno 
poškodovani tudi številni 
rastlinjaki, tako da so ljudje os-

tali praktično brez vsega in bodo 
lahko samo s trdim delom na-
doknadili to, kar jim je narava 
vzela. Mnogi se sprašujejo, kaj je 
z obrambo proti toči in kako 
bodo pristojni organi poskrbeli 
za ublažitev posledic. 

Poleg Cerkvenjaka je toča pri-
zadela tudi del Svete Ane v Slo-
venskih goricah, predvsem 
Rožengrunt in Dražen Vrh, pa 
tudi Ščavniško dolino, kjer so 
bila poškodovana pšenična pol-
ja.Velika je tudi škoda v vinogra-
dih in sadovnjakih.V delu KS 
Benedikt je toča prav tako 

poškodovala strehe hiš in viken-
dov, na primer v Stajngrovi in 
sosednjih vaseh, pri Sveti Troji-
ci pa je bilo najhuje v Oseku in v 
Verjanah. Popisne komisije, ki 
jih je dan po neurju imenovala 
in sklicala občinska uprava v Le-
nartu, so takoj odšle na teren in 
popisale škodo, ki bo občutna. 

Poleg občine Lenart je tokrat 
toča klestila še v sosednjih 
občinah Sveti Jurij ob Ščavnici, 
Gornja Radgona (prizadela je 
zlasti KS Negova z okolico, 
obronke Radgonskih goric in 
apaško ravnino) in Destrnik-
Trnovska vas. Tam je bilo 
najhuje v KS Sveti Andraž , ne-
navadno debela toča pa je na ve-
liko uničevala poljščine, vinsko 

trto, sadno drevje,vrtnine in stre-
he v Gibini, Slavšini in Drbetin-
cih. Kmalu bo znan obseg škode, 
čimprej pa bo treba poskrbeti 
tudi za učinkovite ukrepe za 
ublažitev posledic neurja. 

Ob tem je vedno več glasnih 
razmišljanj, da bi bilo treba ven-
darle poskrbeti za obrambo pred 
točo, ki je bila še ne dolgo tega 
dokaj učinkovita. Preventiva je 
običajno cenejša od dolgotrajne-
ga zdravljenja in tega bo po 
dvakratnem udaru toče v os-
rednjih Slovenskih goricah veli-
ko. Kmetje pripominjajo, da naj 
pristojni organi ukrepajo in ne-
kaj storijo tudi za obrambo pred 
točo. 

l\4.Toš 



L E N A R T / OBETAVNI NAČRTI STANOVANJSKEGA SKLADA 

Tri so€ialna in štiri 
neprofitnet stanovanja 
I\a zadnji seji odbora za gospodarsko infrastrukturo, urba-
nizem, okolje in prostor so med drugim načeli tudi pro-
gram dela in f inančni načrt Stanovanjskega sklada občine 
Lenart. Letošnje prihodke ocenjujejo na 85 milijonov SLL, 
od tega je 25 milijonov prenesenih sredstev iz lanskega 
leta. Od prodanih stanovanj naj bi dobili 18 milijonov in iz 
proračuna občine Lenart 7 milijonov tolarjev. 

Stanovanjski sklad občine Le-
nart predvideva letos nakup 
dveh dvosobnih socialnih stano-
vanj v novi poslovno-stano-
vanjski zgradbi v središču Bene-
dikta. Za nakup bodo potrebova-
li nekaj več kot 17 milijonov to-
larjev. Predpogodbo so že skle-
nili, predvidevajo, da bodo sta-
novanja nared do konca maja, 
saj naj bi novo poslovno-trgovs-
ko zgradbo odprli že prihodnji 
mesec, ko bodo v Benediktu 
praznovali krajevni praznik. Po-
leg nakupa dveh socialnih stano-
vanj v Benediktu načrtuje le-
narški stanovanjski sklad še na-
kup enega socialnega stanovanja 
v Lenartu. Zanj bodo potrebova-
li 8,5 milijona tolarjev, zgrajeno 
pa bo v drugem delu stano-

vanjskega stolpiča ob Gubčevi 
ulici, ki ga za trg gradi Gradbeno 
podjetje Radlje. Stanovanje naj 
bi bilo vseljivo najkasneje do 
septembra letos. 

Sicer pa lenarški stanovanjski 
sklad načrtuje še nakup štirih 
neprofitnih stanovanj, za katera 
bodo potrebovali skoraj 34 mili-
jonov tolarjev. Po predpogodbi 
bi morali zanje odšteti nekaj več 
kot 31 milijonov tolarjev, vendar 
je prišlo do podražitev. Za ta na-
kup bodo najeli 14,5 milijona to-
larjev posojila pri republiškem 
stanovanjskem skladu, ostalo pa 
bodo zagotovili iz prenešenih 
sredstev lenarškega stano-
vanjskega sklada za preteklo 
leto. Sklad naj bi letos financiral 
tudi izdelavo projektne doku-

mentacije za zidavo doma za sta-
rejše občane. Predvidevajo, da 
bodo za izdelavo projektne do-
kumentacije potrebovali 9 mili-
jonov tolarjev. Nadaljevali bodo 
tudi vknjižbe etažne lastnine in 
nujno obnovo zgradbe na Ju-
ro vski cesti, v kateri je včasih 
domoval Center za socialno 
delo. V njej se je porušil del obo-
ka in stropa na stopnišču, za nu-
jno obnovo in odpravo posledic 
pa bodo potrebovah 2,5 milijona 
tolarjev. 

Precej pozornosti bodo name-
nili tudi vzdrževanju stanovanj. 
Za tekoče in investicijsko 
vzdrževanje načrtujejo skoraj 3,5 
milijona tolarjev, program pa je 
pripravilo podjetje Servostan iz 
Lenarta. Opravili bodo bolj ali 
manj najnujna vzdrževalna dela, 
pri nekaterih pa pričakujejo tudi 
finančno soudeležbo etažnih 
lastnikov. Stroški poslovanja 
Stanovanjskega sklada občine 
Lenart naj bi letos znašali vsega 
1,3 milijone tolarjev. 

M.TOŠ 

L O V S T V O / GOSPODARJENJE PO NOVEM 

Ekološka in varstvena 
naiela v ospredju 
BODO NOVE GOJITVENE SMERNICE ZA DIVJAD V SLOVENIJI 
PRINESLE VEČ ODGOVORNOSTI ZA SPOŠTUIVO RAVNANJE Z 
OKOUEM IN NJEGOVIM ŽIVIM DELOM ^ 
Lovske organizacije na Slovenskem pričakujejo novo lovs-
ko zakonodajo, sicer pa se vse bolj zavedajo velike odgovor-
nosti do okolja in njegovih dobrin. Pri gospodarjenju z di-
vjadjo smo v Sloveniji dosegli izjemne rezultate, saj smo 
med deželami, ki se lahko pohvalijo z vel ikansko pestrost-
jo živalskega sveta, ne samo divjad, tudi druge vrste krasijo 
našo naravo. Za divjad lovci zgledno skrbijo, nov korak k 
u m n e m u gospodarjenju pa pomenijo tudi nove gojitvene 
smernice - dokument, ki je obvezujoč in prinaša precej no-
vih pogledov, drugačnih, kot smo j ih bili vajeni doslej. To 
je samo dobro in koristno. 

Lovska zveza Slovenije je pred 
dnevi izdala nove gojitvene 
smernice,ki so namenjene ures-
ničevanju dolgoročnega in sona-

ravnega varstva in gojitve divja-
di v naši držati. Poudarek na-
menjajo vzdrževanju trajnega 
ravnovesja med živalstvom in 
rastlinstvom kot pogojno 
obnovljivima naravnima dobri-
nama. Lovska zveza Slovenije že 
dalj časa opozarja na naravo-
varstveno vlogo lovskih organi-
zacij in se tudi v razpravah okoli 
priprav novega lovskega zakona 
zavzema za spoštovanje tradici-
je, pozitivnih izkušenj iz devet-
desetletnega delovanja in stro-
kovnih rešitev. Tudi v smerni-
cah je poudarjen ekološki vidik 
gospodarjenja z divjadjo in 
lovišči, ki ima absolutno 
prednost pred kratkoročnimi 
ekonomskimi interesi. 

Nove gojitvene smernice, ki 
jih morajo lovske organizacije 
upoštevati tudi pri pripravah 
lovskogospodarskih načrtov in 
letnih načrtov gospodarjenja z 
divjadjo, prinašajo uporabna na-
vodila, po katerih se morajo dos-
ledno ravnati vse lovske družine 
v Sloveniji. Med drugim predvi-
devajo, da v času poleganja (val-
jenja) in življenske odvisnosti od 
dojenja (pitanja) ni dovoljeno lo-
viti nobene živalske vrste razen 
tistih živali, ki niso vključene v 
razmnoževalni ciklus (na primer 
lanščaki in ozimci pri divjih 
prašičih in samci zveri, ki jih je 
dovoljeno loviti). V obmejnih 
loviščih morajo lovske organiza-
cije upoštevati obveznosti iz 
mednarodnih sporazumov, vse 

lovske družine in drugi up-
ravljalci lovišč pa morajo voditi 
natančne evidence odstrela di-
vjadi. Po splošnih določilih no-
vih gojitvenih smernic, ki pri-
našajo nekaj novosti, je dovolje-
no morebitno odstopanje odstre-
la le na račun mlajše divjadi in 
nikakor ne obratno. V odstrel 
(odvzem) je treba prišteti vse do-
kazljive izgube divjadi, ne glede 
na vzrok. Glede na statistično 
povprečje lahko pri načrtovanju 
izgub predvidevajo tovrstni 
delež v skupnem odvzemu, kar 
še posebej velja za vplive kme-
tijske mehanizacije, prometa in 
zveri. Lovskogospodarsko leto je 
odslej biološko leto, ki se prične 
1. aprila in konča 31. marca nas-
lednjega leta. To je tudi datum, 
ko divjad preide v višji starostni 
razred. V vsakem lovišču morajo 
upravljalci (torej lovske družine 
in gojitvena lovišča oz. zavodi) 
zagotoviti uporabo šolanih psov 
za delo po krvnem sledu. Vsa 
morebitna odstopanja od višine, 
starostne in spolne sestave od-
strela morajo biti izravnana do 
izteka srednjeročnih lovskogos-
podarskih načrtov lovišč. V 
posameznem predelu lovišča so 
od 1. oktobra dalje skupni ali 
skupinski lovi dovoljeni največ 
trikrat na leto, od 31.januarja na-
prej pa so prepovedani na vse 
vrste divjadi. 

Obvezujoča so tudi nova 
določila o uporabi lovskih psov. 
Področje kinologije je v smerni-
cah posebej opredeljeno, točno 
so določeni kriterije o upora-
bnosti posameznih pasem lovs-
kih psov in način njihovega 
preizkušanja oz. preverjanja. 
Smernice so dobili vsi člani lovs-
kih organizacij, ki jih je v Slove-
niji skoraj 23 tisoč. Na občnem 
zboru LZS v Novem mestu bodo 
13. junija sprejeli še novi lovsko-
etični kodeks slovenskih lovcev. 

M.Toš 
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rokopisov ne vračamo. 
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T R N O V S K A V A S / BOJKOT REFERENDUMA? 

Do nove obiine 
z vsemi sredstvi 
ALI SO BILI TOKRAT V TRNOVSKI VASI RES NEKOLIKO PR|, 
POZNI ALI PA VNOVIČ IZIGRANI? 
Težave v slovenskogoriški občini Destrnik-Trnovska vas niso 
od včeraj, vse od nastanka se pojavljajo nasprotovanja in 
huda trenja, ki so povezana s sedežem občine in z očitki, da 
se en del občine razvija na račun drugih dveh in obratno. 
Občina je sicer res v Slovenskih goricah, toda teritorialno je 
precej čudna tvorba, ki jo za povrh vsega resno načenjajo tudi 
nekateri zgodovinski razlogi in seveda politična ter stran-
karska nasprotja. Zdaj je pred vrati referendum,na katerem 
se bodo 21. junija odločali za prenos sedeža občine iz Trnovs-
ke vasi v Vintarovce (na Destmik) , v Vitomarcih pa za 
izločitev sedanje KS Sv.Andraž iz občine Destrnik-Tmovska 
Vas in za ustanovitev lastne občine. 

Medtem ko so v Krajevni 
skupnosti Sveti Andraž po raz-
sodbi ustavnega sodišča zadovol-
jni, saj se bodo lahko že v drugo 
odločali za samostojnost (prvič 
so jo izglasovali že leta 1994), pa 
je v Trnovski vasi vse več odkri-
tega nezadovoljstva in celo nekaj 
hude krvi. Zgodi se lahko, da 
bodo po 21. juniju izgubih sedež 
občine, s tem pa bi postali razvo-
jno še bolj podrejeni Destrniku, 
smo te dni slišali od ljudi, ki 
hkrati dodajajo, da so že pred 
časom resno opozarjali na te 
probleme, ki so se zrcalili tudi v 
znanih peripetijah in protestih 
(ter grožnjah) zoper župana 
Franca Pukšiča. Zdaj je, kar je, 
referendumi 21. junija bodo, v 
Trnovski vasi pa očitno raz-
mišljajo o bojkotu. 

To je mogoče razbrati tudi iz 
protestnega pisma, ki smo ga 
prejeli v uredništvu Tednika in 

Radia Ptuj. V njem med drugim 
pišejo "da so krajani KS Trnovs-
ke Vasi v občini Destrnik-
Trnovska vas ob zadnjih predlo-
gih lokalne organiziranosti v 
Sloveniji globoko razočarani. 
Tako kot drugi kraji, kjer si 
prebivalci želijo spremeniti obli-
ko lokalne samouprave, tudi mi 
hočemo oblikovati samostojno 
občino, saj obstoječe nikoli nis-
mo želeli. Izkoristili smo vse 
pravne poti, ki so predpisane, 
zdaj pa ugotavljamo, da bodo 
državljani, ki živijo v krajih, ki 
so z našim območjem primerlji-
vi, o obliki svoje lokalne orga-
niziranosti lahko odločali, mi pa 
ostajamo brez te možnosti. V 
tem trenutku ne iščemo krivcev, 
ampak so nas tisti, ki o spre-
membah na področju lokalne sa-
mouprave odločajo, prisilili, da 
posežemo po sredstvih, ki v de-
mokratičnih družbah niso 

običajna.« 
O njih so razpravljali tudi jj 

petkovi razširjeni seji sveta {(• 
Trnovska vas in med drugim n;̂  
povedali zaporo regionalne cest.' 
Lenart-Ptuj. To možnost ^ 
omenili tudi v že omenjenei; 
javnem pismu, v katerem zahte, 
vajo, da »se vsi, ki v Sloveni« 
odločate in vam ni vseeno, kj 
čutijo državljani, zavzamete, d 
tudi mi, hkrati z drugim; 
odločamo o tem, v kakšni loka; 
ni skupnosti bomo živeli in de 
lovali. V nasprotnem primer, 
bomo smatrali, da nismo vredii, 
pozornosti, kar nas bo prisilili 
da ne spoštujemo ustave in zako 
nov države, katere predstavnili 
naših zahtev ne izpolnjuje] 
Obveščamo vas, da bomo upori 
bili vsa sredstva in 21. juniĵ  
1998 začeli ravnati kot ljud|; 
brez države in njenih normati 
vov ter najprej bojkotirali refc 
rendum o prenosu sedež; 
občine, ki je brezpredmetei 
nato pa stopnjevali aktivnosti d( 
popolne blokade državnih insti 
tucij, javnih služb in prometnil 
povezav na območju KS Trnovj 
ka vas in tam, kjer se na ii 
območje nanašajo.« 

Bo res tako ali pa se bodo stvt 
ri razpletle drugače? Več o zan 
mivem dogajanju v Trnovsk 
vasi v prihodnjem Tedniku. 

M.Ta 

KOMENTIRAMO / KOMENTIRAMO 

Lenarška delitvena pniakovanja 
Po vseh krajevnih skupnostih občine Lenart 

v Slovenskih goricah potekajo te dni zbori kra-
janov. Na njih seznanjajo ljudi s prednostmi 
novih, manjših občin, o katerih se bodo 
odločali na referendumih 21. junija. 

Delitvena zgodba iz občine Lenart je sorazmer-
no dolga in zanimiva. Že leta 1994 so tri krajevne 
skupnosti - Cerkvenjak, Benedikt in Sveta Troji-
ca - izglasovale samostojne občine, vendar jih 
niso dobile. Občina Lenart je ostala tako nedelje-
na in je bila med večjimi slovenskimi občinami. 
Kmalu po lokalnih volitvah 1994 se je pokazalo, 
da ne bo dolgo vzdržala. Aktualna oblast je nam-
reč zaradi nekaterih lastnih napak in slabosti iz-
gubila ugled in kredibilnost pri volivcih, ki so 
terjali ukrepanje in kadrovske spremembe. Teh 
pa vsaj za zdaj še ni bilo in v bistvu vodijo politi-
ko ljudje, ki so na odgovornih položajih že skoraj 
30iet. 

Čas bi že bil, da bi jih nekdo zamenjal, saj so iz-
gubili občutek za čas in tudi njihove metode dela 
so povsem preživele. Zaradi birokratske togosti 
in samozaverovanosti so se začeli procesi 
razdruževanja in dobili epilog v prvi zahtevi kra-
jevne skupnosti Sveti Jurij v Slovenskih goricah. 
Ta je zahtevala večjo samostojnost in več denarja 
za lokalni razvoj, napisala predlog za razdružitev 
in dobila zeleno luč na občinskem svetu. Tako 
rekoč brez ene same pripombe. Kmalu se je Sve-
temu Juriju pridružil Benedikt, nato pa so pred-
logi za izločitev iz sedanje skupne občine Lenart 
kar deževali. Vse krajevne skupnosti so želele na 
svoje, skupaj sta ostala le Sveta Ana in Lokavec -
bolj zaradi tradicije in geografeko-zgodovinskih 

razlogov. V prvem poskusu predlogi iz Lenarta 
niso dobili podpore, ugodilo jim je ustavno' 
sodišče in nato še Državni zbor, tako da so le do-
bih referendumska območja in bodo 21. junija 
odločali o novih občinah. 

Mnogi pravijo, da drugače res ni šlo in da ji 
bilo storjenih preveč napak. Ne samo funkciO] 
narjev, ki so poglavje zase, tudi občinski uradniM 
so trmarili po svoje in prispevali k pravi delitveaai 
evforiji. Preprosti ljudje pravijo, da bi bilo manj 
škode, če bi spodili nesposobne uradnike in biro-
kratske funkcionarje, kot pa da se deli občino ifl 
ustanavlja sedem novih. Vsi pa se vendarle strini 
jajo, da tako, kot je zdaj, več ne more biti, saj I 
razvoj podeželja neenakomeren in močno zaosta| 
ja, zlasti v primerjavi s sosednjimi občinami Sve 
ti Jurij ob Ščavnici, Destrnik-Trnovska vas il 
Duplek. 

Lenarška delitvena zgodba ni v ponos poli 
tičnim strankam, saj se ni našla nobena, ki bi pre 
sekala z neumnostmi in dobila kakšnega poli 
ličnega zaveznika v dobro racionalne občine ii 
davkoplačevalcev. A kaj, ko se nanje tudi v Le 
nartu pozablja in se jih politične stranke spomfli 
jo le ob volitvah. 

Delitev občine torej ni več vprašanje, saj ljudi 
hočejo imeti manjše občine in se spogledujejo 
tudi z lokalno samoupravo preko meje. Kiju' 
kritikam je več kot na dlani jasno spoznanje, <i 
so bile manjše občine doslej uspešnejše in razve 
jno učinkovitejše in to je zgled, ki je v lenaršl' 
delitveni zgodbi najvažnejši. 

D O R N A V A / ZACELI GRADNJO PLOČNIKOV 

V iasu gradnje mofnje v promeh 
V Domavi so začeli gradnjo dolgo pričakovanih pločnikov, ki 
bodo klasični z dvignjenim robnikom, namenjeni pa samo za 
pešce. Dela izvaja gradbeno podjetje Tampon iz Ptuja, 
vrednost investicije je okrog 55 milijonov tolaijev. Ker bi 
pločnike radi čimprej zgradili, bo zdaj v glavnem celotno inves-
ticijo pokril vaški odbor Dornava, občina Domava pa še išče 
rešitve za delno soflnanciranje. 

Gradnja pločnikov bo potekala v 
več. V prvi ga bodo zgradili do ga-

silskega doma, od tu naprej do 
konca vasi pa bodo po levi strani 

pripravili gradbena dela. V zad 
fazi pa bi radi odstranili e l ek t r i ' 
droge in napeljavo položil' 
zemljo vse do konca naselja M 
govci. Kot nam je povedal Pf 
sednik gradbenega odbora M '̂ 
Cigula, bodo v času gradnje m" 
li opraviti večje posege in pri ^ 
bo nekaj motenj v prometu. 

t 
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M SOBOTO DAN MERCATORJA 

Letošnji dan Merco to r j a in obenenn zakl juček 2 0 . merca tor iode 
bo 13. juni ja v špor tnem parku na Bonfiki v Kopru. V ta sklop 

odi tudi og led prvega Merca to r jevega hi perma rketa. V sobo to 
bodo odigra l i še f ina lne tekme v nogome tu , izvedli tekmovan je v 
krosu in vlečenju vrvi. Športniki Merca to r ja SVS, d .d . , Ptuj, ki so že 
dvakrat zapored osvoj i l i p rehodn i poka l , računa jo , da ga b o d o z 
l e t o š n j i m i ig rami dob i l i v t ra jno last. 

ZBOR ViNOGRADNIKOV iN SADJARJEV 
^ '••• ' •- I -M.. 

Člani društva v inogradn ikov in sadjar jev Ptuj se b o d o v nedel jo , 
] 4. juni ja, o b 10. uri zbral i v dvoran i lovskega d o m a v Juršin-

j-jh na rednem letnem o b č n e m zboru. Lastnikom najbo l je ocenje-
nih vinskih vzorcev lanskega letnika b o d o podel i l i plakete in priz-
nanje. Rezultate letošnjega ocen jvan ja v ina so natisnil i v barvnem 
biltenu, v katerem vsako leto zabeleži jo sadove pretekle vinske le-
tine. (JOS) 

NOVA PRILOŽNOST ZA MIADA DEKLETA iN 
FANTE 

že znani in uvel javl jeni sodelavci : Družba Radio-Tednik, Sonja, 
d.o.o., in M o d n o o b l i k o v a l n i studio M a r j a n a Podlesnika iz Mar i -

bora bodo 2 4 . juni ja v D o m u ribičev na Rogoznici pr ipravi l i t ret jo 
ptujsko avd ic i jo za manekenke in manekene, ki se bo pričela o b 
19. uri. Uro pred začetkom avdic i je bo m o d n a revija kreacij Bar-
bare Plaveč. Kot manekenke b o d o nastopi la ptujska dekleta, ki 
so uspela na prejšnj ih avd ic i jah. S prve avdic i je je najuspešnejša 
Barbara Cenč ič , lanska kral j ica Slovenije, v letu 1 9 9 6 je zmaga la 
Alenka Vindiš, kasnejša miss Sloveni je, d ruga na tej avdici j i je bi la 
Gordana Ogr i zek , ki se je letos uvrstila v f ina lu tekmovan ja za 
najlepšo Slovenko, in tako napre j . Na avd ic i jo vab imo mlada 
dekleta in fante, ki so stari nad 1 3 let in so višji o d 1 7 0 (dekleta) 
oziroma 1 8 0 cm (fantje). Avdic i ja bo potekala v kopa lkah , dekle-
ta mora jo imeti tudi čevl je z v isokimi petami . Genera ln i sponzor 
avdicije je f i rma Tenzor, d .o .o . , Ptuj, sponzor j i pa Merca to r SVS, 
d.d., Ptuj, mestna obč ina Ptuj, Sonja, d .o .o . . Ribiška družina Ptuj 
in zlatar Emil Ogr izek . Dekleta in fante čaka jo lepe nagrade. 
Podrobnejši razpis za tret jo avd ic i jo b o m o objavi l i v pr ihodnj i šte-
vilki Tednika, pogumnejš i pa se lahko že pr i jav i jo na naslov: 
Družba Radio-Tednik, Raičeva ul ica 6, 2 2 5 0 Ptuj. V svoji pri javi 
morajo navesti tele podatke : ime in pr i imek, naslov s telefonsko 
številko, starost, v iš ino, mere in težo. 

PRVO OCENJEVANJE PTUJA 16. JUNiJA 

V Turistični zvezi Slovenije so pričeli uresničevati letošnji projekt 
Moja deželo - lepa, urejena in čisto. V t e m okv i ru b o d o izvedli 

prvo ocenjevanje krajev. Ptuj bo republ iška ocenjeva lna komisi ja 
obiskalo 16. juni ja. Kot je znano, je v zadnj ih šestih letih šestkrat 
zapored zmaga l v konkurenc i med turist ičnimi kroj i , kar doslej ni 
uspelo še nobenemu tur ist ičnemu kroju. Sicer po se ponaša že s 
sedmimi tovrstnimi naslovi. Lepo bi b i lo, če bi zmaga l tudi letos, 
saj se občan i skupaj s Turist ičnim društvom in nekater imi d rug imi 
nenehno t rud i jo , do bi b i lo mesto ure jeno in čisto ter do bi se v 
njem d o b r o počut i l i t ako njegovi občan i kot obiskovalc i . V okviru 
prvega ocen jevan ja bo republ iška komisi jo posebej oceni lo tudi 
ptujske Terme. 

ANKETA, Ki VODi NA IZLET 

Sredi mojo so Ptujske pekarne in slaščičarne pričele anke to med 
kupci, s katero žel i jo priti d o poda tkov o tem, ko l iko jih kupci 

po;znajo, obenem po jih b o d o za to n j ihov t rud nagrad i l i . Izmed 
anketironcev v več kot sto p roda ja lnah v Ptuju, Ma r i bo ru in Cel ju 
ter okolici b o d o izbrali 2 5 zvestih kupcev in jih povabi l i no izlet no 
Dunaj. Pridružilo po se j im bo tudi 15 poslovodi j oz i roma lastni-
kov proda ja ln , ki p r o d a j a j o nj ihove izdelke. Pred kratk im so 
ptujski peki znova preseneti l i svoje kupce, pričeli so peči povsem 
nov izdelek t ako po ob l ik i kot teži in po surovini (po imenoval i so 
9a življenjska moč) , pri katerem je g lovno surovina novo ži tar ico, 
^̂  prihaja iz Južne Amer ike in se imenuje omoran t . Izdelek je bo-
9at z l iz inom, nenasičenimi moščobn im i k is l inami, ka lc i jem, mog-
•^ezijem, železom in balastn imi snovmi. 

SREČANJE OBJEZERSKIH KRAJEV SLOVENIJE 
O O - junija se b o d o o b Bukovniškem jezeru srečali predstavniki 
^ d r u š t e v objezerskih krajev Slovenije. To je že n j ihovo četrto 
srečanje, udeležil i po se ga b o d o tudi predstavniki ptujskega tu-
""'stičnego društva. O b tej pri ložnosti b o d o no de lovnem posvetu 
osvetlili v logo jezer v tur izmu. Srečanja se bo udeležil tudi o l im-

Štukelj. 

V SOBOTO NA PTUJSKI TV 
W prvem delu je no p r o g r a m u po l judna odda jo Rudija Kloričo 

^oko biti zdrav in zmagovati, v d r u g e m pa g lasbeno odda jo 
spot, v kateri nas topa jo slovenski pevci in g lasbene skupine. 

Pr iprav i la : M G 

G O R N J A R A D G O N A / VDC DORNAVA ' :A SEJMU EMBALAŽE 

Kvalitetni, uporabni in estetsid izdelki 
VarsUeno-delovni center iz zavoda dr. Marijana Borštnaija ima 
svojo prodajalno ob delavnicah v Dornavi, delavnico - šivalnico 
s prodajalno v Domu krajanov v Budina - Brstje v Ptuju, 
izložbeno okno in prodajno mesto pa tudi na Partizanski v Ma-
riboru, v Lesnini v Hočah in TC .Merkur Maribor Studenci. Že 
večkrat so se predstavili na raznih sejmih. 

V prešnjem tednu so sodelovali 
tudi na sejmu embalaže INPAK v 
Gornji Radgoni. Na njihovem 
razstavnem prostoru smo videli 
lične izdelke, uporabne v gospo-
dinjstvu ali kot embalaža, zelo es-
tetska pa so tudi poslovna darila. 
Veliko izdelkov je iz lesa, papirja, 
gline in blaga. Med več kot 130 iz-
delki jih je kar nekaj primernih za 
osnovno ali dekorativno emba-
lažo. So zelo natančno izdelani, 
nastajajo pa v delavnicah, kjer 
dnevno dela 100 varovancev iz 
dornavskega zavoda za osebe z 
motnjeami v duševnem in teles-
nem razvoju, okrog trideset pa je 

tistih, ki stanujejo doma in priha-
jajo dnevno samo delat. 

Varovanci z velikim veseljem in 
tudi znanjem ustvarjajo izdelke in 
to se pozna tudi na njihovi kvalite-
ti, saj se lahko primerjajo z drugi-
mi proizvajalci. S svojim delom 
želijo tudi osebe z duševnimi in te-
lesnimi motnjami dokazati spo-
sobnosti, ki jih imajo. In to jim us-
peva, saj so tudi na sejmu v Gornji 
Radgoni poslovni partnerji poka-
zali veliko zanimanja, pri nekate-
rih izdelkih pa tudi občudovanje. 

M . Siodnialc 

Razstavni prostor VDC Zavoda dr. Mari jana Borštnarja 
Dornava je bil zelo obiskan. V prihodnje bodo imeli še 
več poslovnih partnerjev - teh je bilo doslej okrog 100. 

PTUJ / LOKACIJSKI NAČRT ZA MAGISTRALNO CESTO HAJDINA - PTUJ 

Pogoji in usmeritve^ Iri 
zitvmrujejo inierese obianov 
v mestni četrti Breg je bil prvega junija dobro obiskan zbor kra-
janov oziroma razprava, ki so jo v tej četrti sklicali v prostorih 
doma krajanov na Tumišču, da bi določili predhodne pogoje in us-
meritev za izdelavo osnutka lokacijskega načrta magistralne ceste 
Hajdina - Ormož na odseku od Hajdine do Zagrebške ceste v Ptuju 
in izvedli razpravo o predvideni gradnji asfaltne baze ob Zagrebški 
cesti v Ptuju, kateri pa, kot je znano iz prejšnjih razprav, ostro nas-
protujejo. H izgradnji magistralne ceste so oblikovali sedem pogo-
jev in usmeritev, od katerih ne kanijo odstopiti. 

Razprava je privabila 108 kra-
janov, kar je zgovoren dokaz za to, 
da gre za problematiko, ki ljudi še 
kako zanima, še bolj pa prizadeva v 
takšni ali drugačni obliki. Zato so 
vse razprave glede formalnosti, kdo 
lahko zbor krajanov organizira ozi-
roma skliče, odvečne, saj gre v tem 
primeru za probleme ljudi, ki se jih 
v četni zavedajo, nasprotno od poli-
tičnih strank v mestnem svetu 
občine, ki takemu vključevanju 
krajanov nekega območja pri 
reševanju vprašanj prostorske in 
podobne problematike niso nak-
lonjene - tako vsaj kažejo dosedanje 
razprave pri oblikovanju besedila 
statuta mestne občine Ptuj. 

Glede asfaltne baze ob Zagrebški 
cesti je šlo zgolj za informacijo, ker 
predstavnikov investitorja 
podjetja Tampon - iz upravičenih 
razlogov ni bilo. Pri oblikovanju 
predhodnih pogojev in usmeritev 
k izgradnji magistralne ceste M3 
na odseku od Hajdine do Zag-
rebške ceste, k temu so mestno 

četrt Breg povabili v odelku za 
okolje, prostor in gospodarsko 
infrastrukturo mestne občine, pa 
so sprejeli nekatere usmeritve in 
pogoje, ki so rezultat obravnave na 
9. redni seji sveta mestne četrti 
Breg in širše javne razprave oziro-
ma delnega zbora krajanov, ki je 
bil prvega junija. Prednostna je, da 
naj se cesta na vsej potezi kvalitet-
no opremi z današnjimi normalni-
mi standardi. Ker poteka večji del 
v naselju Ptuj, ki je v prvi vrsti 
mestno naselje, se morajo ob njej 
zgraditi pločniki in kolesarska 
steza. Zgraditi pa se mora tudi us-
trezna kanalizacija. Poleg tega mo-
rajo dobiti lastniki zemljišč, ki so 
jim bila odvzeta zemljišča, pra-
vično odškodnino, še vnaprej pa se 
jim mora tudi omogočiti dostop na 
zemljišča, ki jih bodo še obdelova-
li. 

Vseh usmeritev in pogojev je se-
dem, kot pravi predsednik sveta 
mestne četrti Breg Franc Štrucl, 
pa od njih ne kanijo odstopiti. 

Predvsem pa ni mogoče, da bi 
nova cesta, ki bo v večjem delu po-
tekala skozi naselje Ptuj, torej 

mestno naselje, bila brez pločnika 
in kolesarske steze. 

M G 

^ ^ R I SE ... 
p ^ A 0 stopnja zanesljivosti 
meta na koš v obratnem soraz-
merju z življenjskimi izkušnjami. 
^^ je potrdilo tudi športno 
prvenstvo v SŠC Ptuj. 
... DA občina Videm kmalu ne bo 
več demografsko ogrožena. Dobili 
so namreč koncesijo za sklepanje 
porok, imajo otroški vrtec, samo 
še delavnico otrok potrebujejo. 
... DA taista občina te dni praz-
nuje. V dolini bo tako ob občinski 
pridobitvi teklo vino, v Halozah 
pa voda. 

... DA te dni praznuje tudi 

& njem se ne govon, 
drugo pise 

DA je vzrok za to, da je letos 
že nekajkrat padala toča, v 
lanskoletni nizki ceni metel. Saj 
se še spomnite: "Pet metel za jur-
jaP' Prevoznih sredstev do kong-
resnega Klekaje tako v izobilju. 
... DA je poletje pokazalo svoje 
zobe tako zgodaj zato, da bo juli-
ja in avgusta ljudem malo manj 
vroče. Znova vroča bo namreč 
tudi politična jesen. 
... DA bomo jeseni tako znova 
slišali za mnoge recepte, kako se 
lahko naše težave rešijo prek noči. 
Po volitvah pa na te recepte zno-
va ne bo zdravil. 

... DA se vse več ljudi v Sloveniji 
sploh ne veseli dopusta. Na borzi 
ga namreč ni. 
... DA več ne drži pesem "Mi Slo-
venci vinca ne prodamo ..." Se 
kako in koliko bi ga prodali, ko bi 
ga imeli kam. 
... DA imamo v Sloveniji preveč 
vina, mleka, svinjine ... Kot da 
Sloveru:i samo delamo ter nič ne 
jemo in pijemo. Zato nas je vedno 
manj. 

V I D E M / PRVI PRAZNIK OBČINE 

Osrednje prireditve v soboto in nedeljo 
Po skoraj štirih letih noVe občine Videm bodo letos tam slavili 

prvi občinski praznik. Za datum praznik so si izbrali kar god farne-
ga patrona sv. Vida. Priložnosti za praznovanje je bito v občini v 
dosedanjem obdobju že precej, predvsem ob večjih dosežkih, tudi 
ob prvem prazniku pa bodo omenjali nekaj pomembnih pridobi-
tev: zgradili so novo občinsko upravno zgradbo, v podlehniškem 
delu Haloz so predali namenu vodovodne objekte, bogatejši so za 
neka} kilometrov novih asfaltnih cest... 

Prve prireditve, predvsem športne, so se v občini že zvrstile, včeraj 
so odprli tudi vodovod Majski Vrh - Podlehnik. Jutri (v petek) bodo 
odprli likovno razstavo slikarjev DPD Svoboda Ptuj in razstavo 
ročnih del članic aktiva žena Videm. Ob 16. uri se bo začel nogometni 
turnir, zvečer ob 19. uri pa okrogla miza na x.tmQ Razvojna vprašanja 
lokalne skupnosti, ki jo organizira občinski odbor SLS, med gosti pa 
bodo podpredsednik vlade in predsednik SLS Marjan Podobnik ter 
nekateri ministri, člani te stranke. Osrednja prireditev bo v soboto ob 
14. uri, takoj za slavnostno sejo občinskega sveta. Praznična bo tudi 
Vidova nedelja: ob devetih se bo začel mednarodni lokostrelski tur-
nir, po deseti maši si bodo lahko občani ogledali novo občinsko sta-
vbo, ob 16. uri pa bo četrta kulturna prireditev Spoznajmo se ob pesmi, 
plesu in glasbi. Vse prireditve, razen športnih, se bodo dogajale v novi 
dvorani. 

S prazničnim koncem tedna pa prireditev še ne bo konec. Nadalje-
vale se bodo še ob naslednjih koncih tedna. Tako bo 20. junija literar-
ni večer učencev osnovnih šol in pisateljev Partljiča, Forstneriča, 
Kodriča in Brvarja, 21. junija bo jubilejni koncert Tamburaškega or-
kestra KD France Prešeren ob njegovi 75-letnici. V okvir prvega 
občinskega praznika pa bosta sodila še Dan gasilcev GZ Videm ob 70-
letnici PGD Leskovec, prireditev bo 28. junija in regijsko srečanje 
upokojencev 4. julija v Vidmu. ^̂  

, I f t 



PTUJ / V MIHELIčEVI GALERIJI RAZSTAVLJA ŽARKO VREZEC 

Meutene pokrapne kot duhovni refleksi 
/ razstavo najnovejšh l ikovnih del Žarka Vrezca s m o pos-
tavili na ogled najnovejša s l ikarska dela umetn ika 
srednje generacije l ikovnikov, ki se je z več domač imi in 
mednarodnimi nagradami uveljavil tudi v tujini . Njegovo 
več kot dvajset letno s l ikarsko ustvarjanje In raziskovanje 
ga je vodilo prek razl ičnih razvojnih faz In obdobij . S to-
kratno razstavo pa se n a m avtor predstavlja v Mlhel lčevl 
galeriji s tremi c iklus i : S u b l i m n e pokrajine (1996) , Mini-
aturne podobe (1997) In Genotip (1998) . 

Pri naštetih ciklusih gre za 
vsebinsko, kompozicijsko in 
barvno usklajenost, če ne celo za 
podobnost ali enakost upodobl-
jenega, razlika je edinole v for-
matu slik, kar lahko razberemo 
že iz samih naslovov. Tukaj velja 
izpostaviti cikus z naslovom Mi-
niaturne podobe, saj gre dejansko 
za miniaturne slike. Vendar pre-
senečeni ugotovimo, da se jih je 
umetnik lotil in "oblikoval" 
povsem suvereno, s precizno na-
tančnostjo in prefmjenim občut-
kom za material. Prav tako so 

Žarko Vrezec, Miniatura, 
1997 

miniaturne slike grajene v ne-
kakšnih zaporednih plasteh, ki v 
prvem trenutku dajejo vtis deko-
rativnosti, potem pa nas pogled 
pritegne ter usmeri v globino in 
v neizmerne (duhovne) raz-
sežnosti. 

Za umetnost Žarka Vrezca 
smemo reči, da prav gotovo izha-
ja iz nekih tradicionalnih estetik 
in tradicije umetnosti, od katere 
pa umetnik povzema predvsem 
osebno ustvarjalno izkušnjo, jo 
nadgrajuje in dodaja nove ele-
mente, katere pač povzročijo 
nova razmišljanja o slikarstvu, 
nova spoznanja in osebna 
doživetja. Kljub temu da izhaja 

njegovo slikarstvo predvsem iz 
refleksij iz konkretnega in 
vsakdanjega sveta, pa ostaja 
zvest izročilu formalizma mo-
dernističnega slikarstva. 

Če se ozremo na Vrežčevo 
ustvarjalno pot, ki se je začela v 
sedemdesetih in se preko devet-
desetih nadaljuje v tretje 
tisočletje, ugotovimo, da lahko 
razumemo njegove slike kot 
neke vrste logične nadaljevalce 
slikarskega razvoja modernizma 
in ne kot moderno - trendovsko 
umetnost. 

"Konkretno" osvajanje prosto-
ra kot osrednji element 
Vrežčevega slikarstva pa zasledi-
mo nekako od sredine devetde-
setih naprej. To ga je pripeljalo 
do precizne natančnosti in kom-
pozicijsko strogo določenih 
barvnih lis, trakov, polj ... ter 
večplastnih nanosov papirnate-
ga materiala, med katerimi pa se 
pojavljajo krive črte, narejene z 
barvnimi svinčniki, neke vrste 
trpke in ostre, a hkrati mehke 

zareze in razpoke kot nekak pro-
tielement strogi in domala geo-
metrični strukturi slike. Trenu-
tek globalnega spomina je tako 
ujet v vertikalne linije Vrežčevih 
polj in pokrajin, ki nakazujejo 
tudi vizualno nedokončano pot 
oziroma željo prodora v prostor, 
morda v vesolje in intimne sli-
karjeve duhovne razsežnosti 
obenem. Z novo nastalo umetni-
no postane trenutek spomina 
hote ali nehote tudi del našega 

vsakdana, del neke preteklosti 
pogledom uprtim v prihodnost 

Žarko Vrezec zajema svoĵ  
ustvarjalno energijo neposred^^ I 
iz okolja in pokrajine, ki ji prjp. 
da in v kateri živi ter ustvari 
Nastajajo sublimne, žive in jj, 
tualne umetnine, ki primarn 
izhajajo iz kompleksnih glob^ 
slikarjevih duhovnih razsežno^ 
tih. 

Stanka Gačnli 
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Naše rojstno leto 1948 
UDAR PO 
OKRAJNEM 
POLITIČNEM 
VODSTVU 

v začetku septembra je bilo, 
sicer že v avgustu, precej 
okrnjeno okrajno politično 
vodstvo le še skupina prep-
lašenih in živčnih ljudi. Drug 
drugega so se bali, se medsebo-
jno obtoževali in sumničili. Iz 
Ljubljane so prihajale vedno 
nove komisije, posamezni člani 
teh komisij so bili funkcionarji 
tudi v Mariboru ali v drugih 
sosednjih okrajih. Med vsemi 
je bila še najtrdnejša uprava 
okrajnega ljudskega odbora, 
vendar je tudi tam bilo zamen-
janih nekaj poverjenikov in re-
ferentov. Vsako poverjeništvo 
je bilo le podaljšana roka resor-
nega ministrstva, zaposleni so 
se trudili, da so direktive kar 
najdosledneje izvrševali. Precej 
nalog pa je okrajem dajalo ne-
posredno predsedstvo vlade 
LRS, dokumente pa je podpiso-
val Franc Popit kot generalni 
sekretar predsedstva. 

Kdaj in kako je CK KPS 
sklenil odstaviti celotni okrajni 
komite, mi ni znano. Dejstvo 
je, da je v noči na 10. september 
prišla v Ptuj partijska komisija 
v sestavi: Zoran Žagar kot 
sekretar, Lovro Grden kot org. 
sekretar in Ivan Mavser kot 
sekretar agitpropa ter takoj 
prevzela posle in še isti dan 
sklicala vse sekretarje par-
tijskih organizacij na posvet, 
jih seznanila z obstoječim stan-
jem in jim zabičala, da se bo 
moralo delati enako kot doslej, 
vendar z večjimi uspehi. Na-
jprej je bilo treba sklicati ses-
tanke članstva, jih seznaniti s 
spremembami v okraju po skle-
pu CK KPS in vsak član se 
mora o tem osebno izreči. To je 
bilo v naslednjih dneh tudi op-
ravljeno in ni mi znano, da bi 
se bili kje izrekli proti razpus-
titvi takšnega komiteja, 
kakršen je pač zadnje tedne bil. 

Naj iz obširne ocene na krat-
ko povzamem, da je bil okrajni 
partijski komite v Ptuju 
odstavljen zaradi tega, ker je 
slabo delal - tako na področju 
gospodarstva kot politike. Te 

napake so se kazale predvsem 
pri odkupih, kjer planov niso 
dosegali, po drugi strani pa so 
dopuščali, da je cvetela črna 
borza in se je špekuliralo z živi-
li. Na političnem področju so 
mu očitali slabo usmerjevalno 
vlogo in nezadostno politično 
delo pri vzgoji mladih ljudi in 
delavcev. Posebej so mu očitali 
slabo politično delo na vasi, 
kjer naj bi bili mladi sinovi in 
hčere revnejših kmetov glavni 
vir kadrov za politično delo in 
razvoj zadružništva. 

Na vseh sestankih so morali 
še zlasti poudarjati, da je CK 
KPS poslal v Ptuj komisijo, ki 
je začasni organ in bo delo vo-
dila do izvolitve novega okra-
jnega komiteja. Zaradi tega so 
morali v vseh organizacijah do 
konca meseca izpeljati volilne 
sestanke, na njih izvoliti sekre-
tarja in namestnika ter delegata 
za okrajno partijsko konferen-
co. 

Priznati je treba, da navedena 
komisija ni imela lahkega dela, 
saj so vsi trije člani začeli šele 
spoznavati ptujski okraj, ljudi 
in probleme v njem. Opirati so 
se morali na nekatere "zaneslji-
vejše" ljudi. Najprej so pritegni-
li v komisijo dotedanjega kad-
rovnika Jožeta Živica, ki je do-
bil precej sirsa pooblastila in je 
kadrosko področje vodil na-
prej. V veliko pomoč pa so ko-
misiji bili l judje iz uprave okra-
jnega ljudskega odbora - od re-
ferentov do poverjenikov ter 
nekaj aktivistov iz drugih orga-
nizacij. Od prejšnjih članov ko-
miteja je bil pritegnjen v komi-
sijo le Franc Beišak - Simon, 
predsednik okraja, ki je na tem 
položaju tudi ostal, za po-
dpredsednika so imenovali Ja-
neza Petroviča, za vršilca 
dolžnosti pa Zlatka Kovačiča. 

Dotedanje vodilne funkcio-
narje v okraju in člane komiteja 
so razpršili domala po vsej Slo-
veniji. Sekretar Andrej Petelin 
je bil premeščen v Ljubljano, 
kjer je na republiškem odboru 
O F prevzel vodenje neka 
kmečke komisije, Vlado Der-
nač je prav tako v Ljubljani do-
bil delo v organizaciji^ za teles-
no kulturo, Franjo Ševart je 
moral za šolskega nadzornika v 
Trbovlje, Franjo Štefe, šef 

Udbe, je dobil mesto v istem re-
sorju v Ljubljani, Stane Seidl, 
poverjenik za notranje zadeve, 
je bil premeščen v Kranj. Dru-
ge člane komiteja pa so premes-
tili na razne delovne dolžnosti 
zunaj okraja. Nekateri, doma iz 
Ptuja ali okolice, se dekretu o 
premestitvi niso podredili, zato 
so morali iskati delo v svojem 
prejšnjem poklicu ali pa so 
začasno ostali brez dela. 

Velja še omeniti, da je za šefa 
Udbe takrat prišel v Ptuj 21-let-
ni mladenič Lojze Briški, ki je 
bil kljub mladosti preudaren, 
zato je čez nekaj let presedlal v 
politiko in je bil pred osamos-
vojitvijo Slovenije precej let 
tudi član predsedstva SRS. V 
Ptuju na njegov račun nisem 
slišal posebnih pritožb. Tud i 
tisti, ki so bili predmet 
obravnave po organih državne 
varnosti, so navadno rekli, da je 
"bil človek, s katerim se je dalo 
pogovoriti". Manj priljubljen je 
bil Mane Fuks, novi poverje-
nik za notranje zadeve. 

Problem je nastal tudi za 
družine omenjenih funkcionar-
jev in za ustanove, v katerih so 
bile zaposlene njihove žene. 
Mija Štefe, urednica Našega 
dela in referentka za prosveto, 
je 11, septembra z možem kar 
odšla v Ljubljano, uredništvo 
pa je prepustila Franju Reber-
naku. Za žene drugih pre-
meščenih funkcionarjev ni bilo 
tako enostavno. Na primer žene 
Petelina, Demača in Šebarta so 
bile učiteljice na ptujskih os-
novnih šolah. Novo šolsko leto 
se je komaj začelo, razporejene 
so bile kot razredničarke, zato 
je trajalo nekaj časa, preden so 
našli ustrezna nadomestila in 
so lahko odšle za možmi. Ali so 
v novem okolju takoj dobile za-
poslitev, mi ni znano. Le 
urednico Mijo Štefe sem čez 
pol leta, ko sem bil premeščen v 
Ljubljano, srečal kot referentko 
na personalnem oddelku Re-
publiške zveze kmetijskih zad-
rug. 

NOVI PROGRAMI 
S STARO VSEBINO 

Novo politično vodstvo, s 
poudarkom "začasno", se je loti-
lo nalog z velikim poletom. Ta-

koj so pripravili program dela 
za september. V njem ni bilo 
zapisanega nič novega, le prej 
zapisane naloge, ki so ostale na 
papirju, so znova zapisali. 
Imenovali so 11-člansko propa-
gandno komisijo, ki ji je 
predsedoval Ivan Mavser in 
naj bi predstavljala neko širše 
okrajno politično vodstvo. Pri 
tem brez domačih ljudi ni šlo, 
tudi nekaj v prvem valu odpisa-
nih so znova pritegnili. Pro-
gram dela za september je obse-
gal predvsem tele naloge: 

- po vseh krajevnih ljudskih 
odborih, vključno z obema 
mestnima, je treba izpeljati ma-
sovne sestanke in ljudem spre-
govoriti o klevetniški kampanji 
proti Jugoslaviji. To je bila prva 
dovolilnica, da so ljudem smeli 
odkrito spregovoriti o resoluci-
ji informbiroja in o gonji, ki ji 
je sledila proti nam. Razumlji-
vo je, da je ljudi takrat to zani-
malo, zato so bili sestanki 
povsod dobro obiskani. Ti iz-
redni masovni sestanki so bili 
opravljeni v prvih dneh ok-
tobra. V sklepnem poročilu z 
dne 6. 10. 1948 je zapisano, da 
je bila "v celotnem okraju nad 
40% udeležba vsega odraslega 
prebivalstva". 

Ta akcijo so tudi uvrstili v 
program predkongresnih ak-
tivnosti. Spričo slabe razvitosti 
tedanjega sistema javnega 
obveščanja je imelo obveščanje 
z živo besedo o dogajanjih v 
mednarodni politiki pomem-
bno vlogo, sočasno pa je to bila 
tudi "ideološka izgradnja še 
nezgrajenih ljudskih množic". 
Torej: enostransko obveščanje 
s propagandnim nabojem. 

Kot drugo najpomembnejšo 
nalogo v septembru so zapisali: 
"Kampanja proti tretji genera-
ciji koloradskega hrošča, saj je 
od tega odvisno koliko ličink 
bo prezimilo. Manj jih bo, 
manj bo tudi prihodnje leto 
dela!" Tretja naloga je bila 
"sklepanje pogodb za odkup 
krompirja, koruze, sadja in 
vinskega mošta. Ob tem pa dos-
ledno izpolniti plan odkupa 
prašičev in govejega mesa." 

I H > II 

Branje 
in 
pasja 
vročina 

Predvidevam, dragi bralci 
Tednikove knjigarnice, da 
si nikoli niste belili glave z 
vprašanji o nastajanju teh 
drobnih bralnih sporočil. 
Saj niti ni pomembno, a 
vseeno vam zaupam, da 
nedeljske večere prebijem 
v družbi računalnika in is-
kanju pravih besed za knji-
ge, o katerih sem 
prepričana, da jih je vredno 
prebrati. In povem vam, da 
je to včasih sila enostavno, 
včasih pa precej mu-
kotrpno. Kot nocoj: ura je 
dvaindvajset in vročina ne 
pojenja, še računalniški 
ekran seva neko poletno 
tropsko toploto. Vedno bolj 
razumem ljudi iz toplih kra-
jev, ki so počasnih gibov in 
se lagodneje prebijajo sko-
zi življenje. Jasno, to ni 
lenoba! To je vročina in 
spoštovanje narave. Vseka-
kor priznam, da je pri 
triintridesetih stopinjah 
branje zelo naporno, če ne 
kar zoprno, četudi je branje 
neka oblika zasvojenosti. 
Prav zaradi slednjega sem 
minuli konec tedna prebra-
la eno samo samcato knji-
go in še to z velikimi pres-
ledki, površno in nezbrano. 
Še sreča, da sem zbrala to-
liko moči, pa tudi knjiga je 
bila tega vredna, da sem se 
po zadnji prebrani strani 
odpravila k sosedom na 
hladno pijačo. Vabili so me 
veliko prej, a potlej bi knji-
garnica ostala prazna. 

Tako vam lahko mirne 
duše priporočam kriminal-
ko Minette VValters z mi-
kavnim naslovom NA-
GOBČNIK ZA JEZIKAVKO, 
ki je nedavno izšla v zbirki 
Labirint založbe DZS iz 
Ljubljane. Štiristo sedem 
strani romana nosi zapis in 
razplet gnusnega umora, ki 
je pogojen z neizživetimi 
strastmi, prepletenimi s 
spolnim nadlegovanjem, 
aktualno pedofilijo in zaple-
tenimi odnosi med ljubimci. 
Kakor je znano iz številnih 
nesrečnih primerov, je vse-
mu zlu krivo skrajno nes-
rečno otroštvo in patološko 
dojemanje stvarnosti. Kljub 
napetemu branju in zanimi-
vi zgradbi ter mestoma iz-
virnem dialoškem 
razglabljanju glavnih juna-
kov v Nagobčniku in jezi-
kavki (priseljena in cenjena 
vaška zdravnica; njen svo-
jeglavi in težavni mož - sli-

kar, umorjenka, 
osovražena in bogata star-
ka, ki je tudi sama nekoč 
morila; njena zadrogirana 
hči in sedemnajstletna, lju-
bezni željna vnukinja; poli-
cijski inšpektor, edina 
povsem korektna in razum-
na oseba) ugotavljam, da 
je veliko udobneje in tudi 
koristneje branje knjig za 
mlade bralce. Zatorej vam v 
tej poletni sopari pripo-
ročam pisanje priznane in 
cenjene slovenske avtorice 
Svetlane Makarovič, saj so 
njene slikanice odlično og-
ledalo odraslim, otrokom 
pa zabavno in zanimivo 
čtivo. 

Zbirka SVETLANOVČKI je 
serija slikanic založbe Mla-
dinska knjiga, ki prinaša 
stare in nove pravljice Svet-
lane Makarovič. Med 
zadnjimi je izšla pravljična 
pripoved ŠČEPER IN MBA 
in jo je ilustriral Gorazd Va-
hen. Ščep je nežno, 
drobno bitje z velikimi očmi 
in s samotarskimi navada-
mi. In z velikim premožen-
jem: ob rojstvu je dobil veli-
ko vrečo čudovitih sanj za 
celo življenje. Za to 
drobceno živalco sploh ne 
bi vedeli, če ga ne bi opazi-
la lisica. Ta si ga je želela 

privoščiti za malico, a je le 
zmotila, nerodnica, njegov 
mir in samotarsko spoko-
jnost. S sanjsko vrečo na 
rami je ščep zapustil svoj 
domek, da si poišče mir-
nejše domovanje. Neus-
pešno iskanje in vsiljivci 
povzročijo njegovo spre-
minjanje: raste mu dolga 
dlaka, ki se mu v besu 
naščeperi in ščep postane 
ščeper. Prav nobenega 
gozdnega prebivalce ne 
trpi v svoji bližini, dokler ne 
dobi smešnega modrega 
črva za soseda. Ta se ne 
zmeni za ščepovo ščeper-
jenje in si le poje mba-
mba, mba. Kako sta ma'' 
ščeper in mba postala pri' 
jatelja, pa razkrijte sami ali 
povprašajte otroke. 

Lillana KlemenU* 



pfUJ / o POLETNIH KULTURNIH VEČERIH 

Ho umetnost preseže 
provintialnost 
^^(•eptualno so poletni kulturni večeri Društva umetnikov 
in ustvarjalcev Ptuj zaokrožena celota z enim samim ciljem: 
oživiti staro mestno jedro in znova pridobiti meščane, poveza-
ti današnje prebivalstvo z arhitekturnim prostorom. Letos 
nričakujejo več kot sto umetnikov iz Slovenije, Hrvaške, Rusi-
je in Bolgarije. 

"Gre za izmenjavo energij tukaj 
v Ptuju, kjer poskušamo z novimi 
prijemi v kulturi," je uvodoma po-
vedal Ivan Brač, ki je med najbolj, 
ê že najbolj zaslužen, da ta 

ptujska poletna dogajanja razbijajo 
poletno mestno mrtvilo, tega pa s 
svojimi programi v zadnjih letih 
dopolnjujejo tudi drugi organiza-
torji, ki pa predstavljajo s svojimi 
komercialnimi razmišljanji 
precejšnjo nevarnost za ta prizade-
vanja, zlasti še, ker je s tem 
ogrožena vsebina. Kot prireditve-
na kulisa bosta v glavnem služila 
Slovenski trg, in če bo le mogoče 
zaprta Prešernova ulica oziroma 
celoten ambient starega mestnega 
jedra. "Če bomo program zreduci-
rali, s tem namena ne bomo do-
segli," je prepričan predsednik 
Društva umetnikov in ustvarjalcev 
Ptuj Ivan Brač, ki že peto leto s 
programom poletnih kulturnih 
večerov prebuja mesto. 

Letošnji program je samo nadal-
jevanje lanskega, zajema pa več kot 
dvajset prireditev na področju gle-
dališke dejavnosti (Zoo - SNG Ma-
ribor, Afa/i raj - Mrtvo gledališče iz 
Maribrora Nebojša Pop Tasiča, 
Glumac je gliimac Zijaha Sokolo-
viča, Vrsta Izraela Horovitza v iz-
vedbi Nika Kranjca), plesne umet-
nosti (EXAH Plesnega teatra 
Ljubljana), poezije (Dane Zaje, 
Em\\ Filipčič), avtorske glasbe 
(Jani Kovačič, ki je že stari 
Ptujčan, Drago Mlinarec, Godalni 
kvartet Ljubljana, Nebojša Pop 
Tasič, Andraž Polič, Branko 
Rožman, skupina Bau bau, Tomaž 
Grom, Vaško Atanasovski, Tomaž 
Grom), v delavnici za vizualno 
umetnost, ki jo letos uvajajo na 
novo, pa bodo likovniki iz mlajše 
generacije predstavili svoja avtors-
ka dela. Gre za izrazito sodobno li-
kovno problematiko, zato bo pri-
sotno tudi večje število likovno-
vizualnih medijev, kot so video, 
računalništvo, elektronika. De-
lavnica za vizualno umetnost se bo 
s svojimi multimedijskimi projek-
ti navezovala na splošno sodobno 
likovno problematiko in na 
vsebinska izhodišča ptujskih po-
letnih kulturnih večerov '98. Iz 
Ljubljane bo prišel Darij Kreuh, 
'Z Ptuja je Viktor Rebernak, v 
Trstu je doma in ustvarja Mauro 
^onini, iz Bolgarije pa prihaja 
Krassimir Terziev. 

Udeleženci poletnih kulturnih 

večerov, čez sto jih bo, prihajajo iz 
štirih držav: Slovenije, Hrvaške, 
Bolgarije in Rusije. Njihovi nasto-
pi predstavljajo splet izkušenj in 
mladosti, v katerih se izmenjujeta 
kreativna energija. Kot je znano, je 
letos oddelek za družbene de-
javnosti mestne občine Ptuj razpi-
sal natečaj le za glasbene prireditve, 
za program Društva umetnikov in 
ustvarjalcev Ptuj pa je na naslov 
Giz Poetovio vivat Ptuj, ki je koor-
dinator ptujskih poletnih dogajanj 
v starem mestnem jedru pod naslo-
vom Festival Poetovio, prišlo le 
500 tisoč tolarjev. Ivan Brač je pro-
gram poletnih kulturnih večerov 
za letos oddal že lani. Za zajetno 
mapa ga je, in skrbno pripravljen, 
kot je, bi moral imeti odziv, poleg 
pa je tudi pet le takšna doba, da bi 
Društvo umetnikov in ustvarjalcev 
Ptuj s svojim programom že mora-
lo imeti stalno mesto v proračunu 
mestne občine. Ker si je pridobilo 
zaupanje mednarodne fundacije 
Soros, bi bilo pričakovati, da bo 
vsaj takšna podpora tudi v mestni 
občini Ptuj. Če je ne bo, tudi Soros 
ne bo sodeloval v sofinanciranju 
programa, ki je vreden najmanj dva 
milijona in petsto tisoč tolarjev. S 
takšno obravnavo društva gre v 
bistvu za zatiranje civilne družbe, 
ze onemogočanje njenega razvoja, 
kar pa državi, ki na veliko želi vsto-
piti v Evropsko zvezo, ni najbolj v 
ponos. To je za Evropo zelo 
občutljivo vprašanje in se ga bo 
prav gotovo lotila katera od ev-
ropskih komisij, ki se ukvarjajo z 
vprašanji delovanja civilne družbe. 

Ivan Brač se še kako zaveda, da 
je v tem okolju s svojo dejavnostjo 

nezaželena oseba, tudi zaradi svo-
jega slabega znanja slovenskega je-
zika. Zanikanje dejavnosti, s kate-
ro se ukvarja, pa po njegovem 
prepričanju predstavlja negacijo 
civilne družbe, to presega medkul-
turni konflikt. "Kot pesnik imam 
status samostojnega umetnika, ki 
mi ga je podelilo ministrstvo za 
kulturo, mestu sem podaril dve ar-
heološki zbirki, doslej sem orga-
niziral čez 150 prireditev, pa se 
zame ne najde vabilo za proslavo 
kulturnega praznika," je med dru-
gim čisto brez jeze povedal Ivan 
Brač. Zaupanje umetnikov in 
ustvarjalcev iz Ptuja in od drugod 
pa je tisto, kar ga ohranja po-
končnega ob podpori stalne publi-
ke, ki jo ptujski poletni kulturni 
večeri že imajo, in tima sodela-
vcev, ki tako kot on vedrijo pod 
milim nebom, saj stalnih prosto-
rov še nimajo; v zadnjem času si-
cer imajo gostoljubje GIZ Poeto-
vio vivat. Povezujejo pa jih izmen-
java energije in novi prijemi v kul-
turi ter prizadevanje, da mesto 
znova dobi svoje meščane. 

Društvo umetnikov in ustvarjal-
cev Ptuj ima v načrtu tudi organi-
zacijo mednarodne likovne kolo-
nije, ki pa bo prav tako zahtevala 
okoli dva milijona tolarjev. Če bo 
Soros v Ptuju odprl eno od svojih 
pisarn, bo društvo rešilo tudi 
zdajšnjo prostorsko stisko. S pri-
hodom Sorosa v Ptuj pa bo tudi 
mesto moralo trajno odgovoriti na 
izziv civilne iniciative. 

Letošnji poletni kulturni večeri 
bodo od 17. do 24. julija. Do takrat 
pa bodo Ivan Brač in njegovi mo-
rali zagotoviti potrebna sredstva za 
celi letošnji program, ki 
predstavlja nadgradnjo lanskega 
in ki bo moral biti izveden v celoti, 
da bo izpolnil poslanstvo in 
pričakovanja, ki ga ima v ustvar-
janju novega meščana. 

M G 

Ivan Brač. Foto: M . O z m e c 

Komert pojoHh baninikov 
ftega junija sta v ptujskem Narodnem domu gostovala žens-

^ 'n moški pevski zbor Nove KBM iz Maribora. V lastni orga-
I^Uaciji smo lahko v kar dobro zasedeni dvorani prisluhnili 
'•ncertu, kakršnega se nismo nadejali. 

ĵ ^̂ ^̂ ŝki pevski zbor, ki ga vodi 
Ĵ a Rigo, in moški zbor pod 

^"'istvom Mirana Antauerja sta 
'̂ ^davno tega zelo dobro odreza-
na reviji mariborskih pevskih 

l̂ ô̂ rov v Staršah. Gre za dva, lah-
na srečno zvezdo roje-
tov ansambla, ki ob go-
p ° "ločni materialni in finančni 
1215 banke zasledujeta in 
jjPolnjujeta nekoliko višje glasbe-

Pot 
naj ^^ imata nedvomno 

zaslug oba zborovodja, 
žbo '̂̂ "̂ '̂ se je predstavil ženski 
Vaj ^^^dmimi pesmimi. Enaind-

^^članski zbor odlikuje homo-

gen zvok in zdrava barva ženskega 
zbora, posebno altov. Irena Rigo 
izbira program, ki lahko pokaže 
vse tehnične in viruozne spo-
sobnosti zbora, kar je bilo tudi na-
jbolje slišati v skladbah Ježa, 
Vremšaka in Gobca. 

Za njimi je nastopil številčno ne-
koliko zdesetkan moški zbor, ki je 
predstavil osem pesmi. Toda 
moško zasedbo odlikuje lep, neko-
liko baritonsko obarvan zvok. Za 
razliko od zborovodke izbira Mi-
ran Antauer programske skladbe, 
zapeli pa so tudi skladbo Alda Ku-
marja v sodobnem glasbenem iz-
razu. Antauer podaja skladbe ro-

mantično občuteno, kar je bilo 
najlepše slišati v skladbah Prelo-
vca, Pahorja in Simonitija. 

Za zaključek sta zbora skupaj za-
pela še dve obdelavi slovenskih 
ljudskih, eno skladbo poljskega 
skladatelja in zbor sužnjev iz Ver-
dijeve opere Nabucco, ki ga je na 
električnih orglah v "queenovs-
kem" slogu spremljal Gregor An-
tauer. 

Bil je to pravi zborovski večer, 
brez nagovorne navlake, ki je bil 
osredotočen samo na glasbo. V 
imenu soorganizatorja koncerta. 
Podružnice Nove KBM v Ptuju, je 
"komitente" (to smo bili mi v dvo-
rani?) pozdravila ga. Marija Ovčar. 
Takih glasbenij večerov si pravo 
zborovsko občinstvo gotovo še 
želi! 

Mitja Gofrec 

SL. BISTRICA / LEP USPEH MLADEGA FLAVTISTA MARTINA 

Fan^ ki se je 
zapisal glasbi 

Po nekaj neuspelih poskusih, da se z Martinom Beličem, 
šestnajstletnim flavtistom in dijakom Glasbene gimnazije iz 
Maribora, dobiva na majhnem klepetu ob njegovem velikem 
uspehu na mednarodnem glasbenem tekmovanju v Pietra Le-
gure blizu Genove, kjer je med tekmovalci dosegel največ 
točk, je končno uspelo. "Krivca" lahko hitro odkrijemo, če le 
poznamo Martinov delavnik. Vsako jutro ob 6.15 se z očetom 
odpeljeta proti Mariboru, on v šolo, oče v službo. Razen ob 
torkih in petkih, ko se vrača z očetom, se popoldanski pouk 
zavleče tja do večera in tako se potem vrača domov z večernim 
avtobusom. Pa tudi popoldnevi ob torkih in petkih niso čisto 
njegovi, velikokrat mora še kje nastopati. 

Pri Beličevih, kjer je glasba 
družinska tradicija, ni nič čud-
nega, če se je zanjo navdušil 
tudi Martin in starši ga pri tem 
vsestransko podpirajo. Njegovi 
glasbeni začetki segajo v malo 
šolo, takrat je družina še živela 
v Rogaški Slatini; s frulico se je 
srečal pri Adamu Biczkeyu, v 
drugem razredu pa je pri prof. 
Karli Škarpo - Poljčak pričel 
vaditi flavto. Po preselitvi v 
Slovensko Bistrico je bila štiri 
leta njegova profesorica Boja-
na Rojko, zadnji dve letu na 
glasbeni gimnaziji pa z njim 
dela profesorica Violeta Ozva-
tič. Seveda ob flavti igra še pic-
colo in klavir, kar je na glasbe-
ni gimnazijo ob vsem drugem 
obvezno. 

Nanj so postali pozorni že v 
nižji glasbeni šoli, še posebej pa 
letos, ko je prepričljivo zmagal 
na področnem in državnem tek-
movanju, 1. maja pa je takšen us-
peh v tujini v dokaj hudi konku-
renci, saj je bil v kategoriji med 
šestnajstimi in devetnajstimi leti 
med najmlajšimi, ponovil. Pove-
dal je, da so v Pietra Legure pri-
potovali dan prej in imel je 
srečo, da je med vsemi tekmo-
valci, prišli so iz Kanade, ZDA, 
Litve, Japonske, Turčije, Srbije, 
Hrvaške in Bosne, nastop pa je 
potekal v tamkajšnji cerkvi, nas-
topal prvi. "Tako je bilo manj 
treme," je povedal mladi glasbe-
nik. Potem pa je bilo potrebno 
počakati na konec tekmovanja 
in izid ocenjevanja, kar je bilo 
veliko bolj mučno. Ko je izvedel, 
da ga je stroga mednarodna ko-
misija glasbenikov med vsemi 
nastopajočimi ocenila z najvičjo 

oceno - 98 točk od 100 možnih -
in z obrazložitvijo, da gre za iz-
rednega talenta, ki mu je odprta 
pot k mednarodni uveljavitvi, je 
bil izredno vesel. Seveda so mu 
vsi čestitali, podobno tudi kas-
neje v šoli, vendar se je zavedal, 
da prinaša to prestižno priznanje 
s sabo še marsikaj drugega. To 
pa so številne nove obveznosti. 
Potrebno je igrati v raznih inst-
rumentalnih sestavih, simfo-
ničnih orkestrih, se nenehno 
izpopolnjevati, se izkazovati in 
dokazovati. Vendar vzame tudi 
to normalno v zakup kot del svo-
jega življenja. Zmaga v Italiji pa 
mu je prinesla tudi razne 
ponudbe, med drugim igranje v 
mednarodnem simfoničnem or-
kestru poleti v Kopru, po vajah 
pa bodo mladi glasbeniki imeli 
še štirinajstdnevno turnejo po 
Evropi. Ob tem želi sodelovati še 
v poletni šoli v Celovcu, kjer je 
bil že lansko leto. 

Ker je po najvišjih priznanjih 
posegel tudi na državnem tek-
movanju flavtistov, sta mu 
občina Zagorje ob Savi in ta-
mkajšnja glasbena šola, ki podel-
jujeta nagrado flavtistom - zma-
govalcem v posameznih katego-
rijah na letošnjem državnem 
tekmovanju v Ljubljani - omo-
gočili sodelovanje na koncertu v 
okviru 2. srečanja flavtistov Slo-
venije v Zagorju ob Savi. Prof. 
Matej Zupan z ljubljanske aka-
demije za glasbo pa mu je omo-
gočil, da bo po koncertu lahko 
dve uri aktivno delal s prof. Ire-
no Grafenauer, ki je ob prof. 
Michaelu Martinu Koflerju s 
salzburškega Mozarteuma nje-
gova vzornica. 

Zanimalo me je, kaj si mladi 
flavtist želi v prihodnosti. Pove-
dal je, da vsekakor želi končati 
glasbeno gimnazijo, njegov cilj 
pa je Salzburg in Mazarteum, 
kjer naj bi glasbo študiral dalje. 
"Želim končati ta študij in se 
kasneje še dodatno izobraževati 
na tem področju. Upam, da si s 
tem, ko želim postati poklicni 
glasbenik, ki bi tako tudi 
spoznaval svet ter igral v raznih 
znanih instrumentalnih sesta-
vih, nisem postavil previsokih 
ciljev," je ob koncu še povedal 
mladi glasbenik, ki pa presneto 
dobro ve, kaj v življenju hoče. 

Vida Topolovet 

Mart in Belič: "Mislim, da si cilja, postat i poklicni g las-
benik, n isem postavil previsoko." Foto: VT 

P T U J / POKRAJINSKI M U Z E J VABI N A G R A D 

Muzefiko malima in ahJnha 
Otroci, starši, babice in dedki, prav za vas smo pred kratkim v 
muzeju na široko odprli še ena vrata - vrata muzejske risalni-
ce in čitalnice. Ta je namenjena mladim - tistim, ki jih zani-
majo gradovi, vitezi, glasbila in starodavne zgodbe. Risarji so 
še posebej vabljeni, saj najlepše risbice sproti tudi razstavimo. 
Ob prijetni glasbi se igramo igrice, ki so se j ih igrali otroci 
nekoč, otroci pa se lahko poskusijo tudi kot mladi pianisti na 
pianinu, ki je prav zato razstavljen v naši sobi. 

Za spretnejše smo priprvili tudi 
nekaj igric na prostem - kvinta-
no, hodulje, zadevanje palice z 
obročki, spuščanje mehurčkov in 
še kaj. 

Pa to še ni vse. Za otroke 
pripravljamo tudi posebne ustvar-
jalne urice vsak drugi konec tedna 
v mesecu. Prisrčno ste vabljeni, da 
se oglasite na gradu! Po ogledu 
gradu bodo otroci s pomočjo 
staršev lahko risali, barvali, izrezo-
vali, lepili, izdelovali glasbila, se 
igrali ipd. Nekoč so bile igrače ot-
rok dosti bolj preproste in so mno-
go bolj zbujale otrokovo domišlji-
jo. Tudi mi se bomo predstavili v 
čas vitezov in izdelovali podobne 
igrače, kakršne so imeli nekoč. 

V risalnici in čitalnici pa na ot-
roke čakajo še glasbeni kotiček z 

ljudskimi glasbili, vitez, gradovi, 
zanimive knjige in še in še. 

Dobimo se v soboto, 13., in 
nedeljo, 14. junija, v grajski risal-
nici in čitalnici. Ustvarjali bomo 
gradove iz papirja. VABLJENI! 

Renata Pintarii 

Mlade ustvar jalce je obiskal tudi slikar Albin Lugarič. 
Foto: B. Farič 



S E M TER TJA - PO NAŠIH (BODOČIH) OBČINAH 

Magistraika - moteia ovira za Starše 
Glavna ccstna povezava med Ptujem in Mariborom je tudi 
ločnica središča občine Starše, ravninskega naselja na 
vzhodnem delu Dravskega polja, razpetega med reko Dravo 
in dovodnim prekopom hidroelektrarne Zlatoličje. Na meji 
med Slovenjo vasjo (zadnjim nasel jem mestne občine Ptuj) 
in Zlatol ičjem (prvim nasel jem sosednje občine) vas bo 
pozdravila velika tabla z dobrodošl ico in grbom občine 
Starše, potem boste ob prometni cesti opazil i še kakšno le-
seno tablo, z rožami ali brez njih. Naselja v tem koncu se 
kar prepletajo eno z drugim, po nekaj ki lometrih vožnje 
med polji pa vas že na daleč vabijo Starše. Nasel je ima in 
n ima strnjenega središča, ločnica je namreč cesta - zelo 
prometna in moteča magistraika. 

Naselje sicer poznamo že po 
vožnji skozenj v smeri proti Mari-
boru, saj je to tudi edina prava po-
vezava s štajersko prestolnico, na-
tančneje pa si ga je mogoče ogleda-
ti, če zavijete levo ali desno z 
glavne ceste. Kraj ima tudi nekaj 
zgodovinskih poudarkov, najopaz-
nejša je mogočna cerkev sv. Ja-
neza, pred kratkim obnovljena sta-
ra šola s prizidkom. Krajevni leksi-
kon govori tudi o ostankih iz 
rimske dobe, nič pa ne omenja 
propadajoče opuščene graščine. 
Staršam je težko določiti pravo 
središče, razpeto je na eni in drugi 

strani ceste, osrednji del je gosto 
poseljen, obdajajo pa ga velike in 
srednje kmetije, njive, travniki in 
nedaleč vstran tudi gozdovi. Lah-
ko bi dejala, da je tudi cestna po-
vezava med »ulicami« v naselju 
dobra, še posebej prijetna pa je 
vožnja po novo asfaltirani cesti, ki 
pelje preko dravskega kanala v 
Prepolje. Tudi bankine so urejene 
in trava ob cesti pokošena, 
precejšen del občinskega središča 
ima poti za pešce, nekatere so sicer 
še v izgradnji. Če pa je že cestna 
povezava v Staršah in med 
sosednjimi naselji dobra, pa vseka-
kor ni varna, kajti gostota vsa-
kodnevnega prometa je tamkaj 
živeče ljudi prikrajšala, če ne dru-
gega, pa vsaj ljubega miru. 

Nekoč so Starše že bile samosto-
jna občina, z novo lokalno sa-
moupravo pa jim je to bilo vrnje-
no: občina in župnija se znova uje-
mata. Samo v Staršah živi blizu 
760 prebivalcev, mnogo v kmečkih 
gospodinjstvih, kar je tudi tipično 
za obrobni predel Dravskega polja. 
Župnijska cerkev je srce župnije, 

posvečena je sv. Janezu in različni 
viri tudi različno omenjajo letnico 
njene postavitvi, po vsej verjetnos-
ti pa je iz 16. stoletja. Stavba stoji 
tik ob prometni cesti, pred leti je 
bila obnovljena, zato je njena bar-
va že malce zbledela, še najbolj pa 
zob časa načenja cerkveni zvonik, 
kar se na daleč še najbolj opazi. 
Tik ob cerkvi je še župnišče, obda-
no s prijetno urejeno okolico, z ne-
kaj cvetočimi gredicami in opaziti 
je, da pridno skrbijo za sakralno 
dediščino. 

V neposredni bližine cerkve, 
samo čez cesto je tudi šola (zadaj še 
vrtec), ki kar sije v svoji čisto novi 
rumeni preobleki in tudi za njeno 
okolico je lepo poskrbljeno. Ko pa 
se po glavni cesti odpravite nekaj 
metrov naprej, srečate še eno 
obnovljeno zgradbo starejšega let-
nika. Skrita je med drevesi, na njej 
pa piše, da je tam sedež občine. Ce 
bi si Starše hoteli zapomniti po 
čem posebnem, potem bi bilo na-
jbolje po rumeni barvi, kajti v na-
selju je rumeno pobarvanih kar 
nekaj zgradb. V oči pa nam je 
padla tudi obnovljena hišica v ze-
leni barvi. V tem primeru se vidi 
skrbna roka njenih lastnikov in po 
njih bi si lahko vzel vzgled še mar-
sikdo drugi v Staršah. Na primer 
manjše blokovsko naselje, ki bi 
obnovo zgradb vsekakor nujno 
potrebovalo, starejšega letnika je 
tudi gasilski dom, domačini pa so 
že lepo obnovili številne kapelice. 
Imajo tudi svojo bencinsko črpal-
ko, posebnost Starš in okoliških 
naselij pa so okrogli stolpiči, na-
menjeni plakatiranju - na vrhu so 
zelene barve in z napisom vsakega 

kraja posebej ter se naseljem lepo 
podajo. 

STARA GRAŠČINA 
KLIČE PO 
OBNOVI 

Nekoliko odmaknjeno od sre-
dišča občine v smeri proti kanalu 
Drave je pokopališče. Pred njim je 
urejeno veliko parkirišče, ograja 
okrog njega je betonska, vežica je 
starejšega letnika, a kljub temu 
zanjo lepo skrbijo in je na zunan-
jem delu zastekljena. Že ob vhodu 
na pokopališče je majhen park, 
obkrožen s cvetličnimi koriti in 
klopcami, kjer je še dišalo po 
pokošeni travi. Prvič sva na poko-
pališču opazila asfaltirane potke, 
ki se v nekaterih predelih prevesi-
jo v tlakovane, grobovi so pos-
tavljeni v vrstah in med njimi je 
posejan drobljenec. Na pokopa-
lišču ne manjka košev za smeti, na 
svojem mestu so tudi posode za 
vodo, vodnih zajetij je dovolj, na-
peljana je razsvetljava in dva veli-
ka zabojnika za smeti sta bila na 
dan najinega ogleda popolnoma 
prazna. Na koncu pokopališčne 
ograje je nameščenih še več ko-
vinskih posod za odlaganje smeti; 
teh nisva našla nikjer tam, kjer jih 
ne bi smeli odlagati. Opozorilnih 

tabel je na pokopališču več kot do-
volj in ljudje se reda tudi držijo. 
Nisva pa mogla spregledati smeti v 
bližini kanala, sicer pa ob gozdnih 
poteh kakšnega odlagališča nisva 
opazila. 

Ponovno sva se vrnila proti cen-
tru občine, ob cesti pa opazila veli-
ko gospodarsko poslopje Kme-
tijskega kombinata, kjer neureje-
nosti nisva opazila, zavila pa sva 
nekaj metrov desno mimo kme-
tijskih objektov. Tam namreč sto-
jita kar dve zgradbi starejšega let-
nika, najverjetneje ostanki kakšne 
manjše graščine (ali pa tudi ne), ki 
morata že lep čas klicati po obnovi. 
Stanovanjski zgradbi, ki sta obda-
ni z lesenimi barakami, se lepo vi-
dita že z glavne ceste, le da jih v 
tem času zakriva bujno zelenje. Če 
bi ocenjevala urejenost okrog 
zgradb, ne bi smela biti preveč 
stroga, saj je okolica negovana, 
prav tako vrtovi. Dosti slabše ali že 
kritično pa je z zgradbama, ki ju 
zob časa močno načenja. Kdo bo 
poskrbel za to zapuščino, je težko 
reči. Nič kaj boljša ni tudi nizka 
razdrapana stanovanjska hiša tik 
ob šoli, ki sva jo ob vstopu v Starše 
najprej opazite in kraju ne more 
biti v ponos. Nekaj podobnih hiš 
sva opazila tudi v notranjosti na-
selja, mnogo pa je obnovljenin in 
tudi modernih hiš. 

Ko pa sva bila pri zadnjem ogle-
dovanju levega in desnega predela 
Starš, sva krenila v nekoliko od-
maknjen konec, proti Dravi. Pre-
vozila sva kar nekaj kilometrov as-
faltnih in makadamskih cest, pa 
nisva opazila nobenih smetišč ra-
zen tistih nekaj kupčkov odpadne-
ga gradbenega materiala ob 
obrežju Drave. Torej lahko sklepa-
va, da imajo v Staršah dobro 
poskrbljeno za reden odvoz 
odpadkov, domačinom pa smeti ni 
potrebno odlagati na prepoveda-
nih mestih ali pa so ta tako skrita, 
da jih zlahka niti najti ne moreš. 

Središče ravninske občine Starše 
sva zapustila z dokaj prijetnim vti-

som. Kraju ne bi škodovd 
kakšna cvetlična gredica več I 
več domačnosti tudi za tiste, k 
Starše samo prevozijo z avtomobi 
lom. Poleg že omenjenega imajo' 
Staršah še urejen športni park, o! 
magistralki lovski dom, slabost p 
je ta, da o turizmu v tem kraj 
sploh ni slišati. Vendar sva opa2 
la, da so v novi občini že velî ' 
postorili, tistih nekaj pomanjklp 
vosti bodo pa že še odpravili. 

Tat jana Mohork« 
Jože Brači 

Obnovl jena cerkev Sv. Janeza 

Z novo, rumeno barvo se p o n a š a tudi osnovna šola 

Urejeno pokopa l išče v štirih detaj l ih 

Zanimiv i p lakatni objekt i Dobrodošl i v S taršah 

Pozabl jena "graščina" 

Popotnik, postoj in si 
odDočii 

Ena lepših, okusno urejenih starejših stavb v Staršah 
Središče ravninske obči-
ne Starše sva si dobro og-
ledala, opazi la mnogo 
dobrih in malo slabih 
plati sosede mestne 
občine Ptuj. Staršem sva 
pri ocenjevanju prisodila 
oceno 7,99, prepričana pa 
sva, da bo ta že čez kako 
leto dosti višja. Spoznala 
sva, da domačini lepo 
skrbijo za urejenost kra-
ja, obnavljajo zgradbe in 
tudi zato je prihodnost 
občine Starše m n o g o obe-
tavnejša. 
Lestvica: 

1. Gorišnica 8,58 
2. Videm 8,10 
3. Jurš inc i 8,00 
4. Starše 7,99 
5. Markovci 7,90 
5.-6.Dornava 7,66 

Sv. Jurij 7,66 
7. Majšperk 7,65 
8. Zavrč 7,33 
9. Kidričevo 7,25 
10. Hajdina 7,20 
11. Trnovska vas 5,50 



0 R M O Ž / DESETLETNICA PRIDIGARJEV 

Noč v Mesftti grabi 
Zadnjo soboto v maju se je v ormoški Mestni grabi zbrala 
nisana druščina ljubiteljev s lovenske g lasbene alterna-
tivne scene. Razlog za invazijo mladih, ma lo manj mladih 
m P^^^ o h o h o koncert , ki so ga pripravili Pridigarji 
Q\) svoji deset letnic i . Na njem so nastopi l i vsi, ki na 
2>ez(lniškem nebu skrbijo za orientacijo , / a b l e s t e l e so 
^l^upine Feedback, Wasserdicht , Scuff> Dogs , CZD, Dicky 

Hardy, D e m o l i t i o n Group in Pridigarji. Koncert je po-
tekal mirno in prijetno kot kakšno družinsko srečanje na 
domačem vrtu. 

Praznovanje so pričeli s 
popoldanskim igranjem 
košarke, ki je ob zanimivih 
komentarjih pritegnila vso po-
zornost nastopajočih in gledal-
cev. Na koncu so eni le zmagali. 
Tokrat je bila najuspešnejša 
skupina Demolition Group. Za 
nagrado in za nadomest i tev 
izgubljene energije, so prejeli 
veliko torto, ki jo je prispeval 
eden izmed sponzorjev 
prireditve - Marjan Fištravec, ki 
letos praznuje tudi že sedmo 
obletnico svoje dejavnosti. Za 
podelitev nagrade je bil v urad-
nem protokolu sicer napovedan 
župan Vili Trofenik, a je bil 
zadržan. V Mestni grabi se je 
zbralo lepo število obiskovalcev, 
ljubiteljev drugačne glasbe. 
Videti pa je bilo tudi kar nekaj 
občanov, ki jih je pot povsem 
slučajno zanesla v Mestno grabo 
in so si z zanimanjem ogledali 
dogajanje. 

Pridigarji so v letu, ko praznu-
jejo 10-letnico delovanja, na 
višku svoje priljubljenosti. Nji-
hova glasba je z leti postajala 
vedno bolj poslušljiva, pa tudi 

hitra. Prav zato so morali na 
tretji zgoščenki dodati nekaj 
pesmi, saj je le redkokatera pe-
sem dolga tri minute. Za pesem 
Kakšna noč pa so letos prejeli 
tudi zlatega petelina in s tem 
tudi uradno priznanje svoje 
kvalitete. V letošnjem letu jim je 
uspel tudi naskok na medije in 
pogosto jih lahko videvamo in 

tudi poslušamo v različnih odda-
jah. Pridigarji počasi korakajo v 
zgodovino, postajajo eden izmed 
zaščitnih znakov Ormoža. Pred 
časom so se vrnili s tritedenske 
turneje po osrednji Evropi, na 
kateri so spoznali, da še vedno 
tako uspešno praznijo dvorane 
kot na začetku svoje poti. Resno 
Pridigarjev ne gre jemati, čeprav 
je v njihovih pronicljivih tekstih 
pod tančico indiferentnosti in 
baročnim balastom neokusa 
mogoče brati resnico našega 
vsakdanjika. Ob desetletnici so 
se fantje globoko zamislili, 
sklenili dodatno rentno 
varčevanje in nadaljevali svojo 
trdo linijo. Bili so in ostajajo 
težek bend za lahke ženske. 

v k i 

Pridigarji. Tako so pred-
stavljeni na ovitku svoje 
tretje zgoščenke . Foto-
grafiranje zaradi v isoke 
starosti vse pogoste je 
Odklanjajo ... 

Najbol je so igrali košarko in si prislužili super torto 
skupina Demoli t ion Group 

G R A J E N A / 50 LET USTANOVITVE SOLE 

Ob iubiieju oinško 
ignšie in ekohšld otok 
Pravzaprav teče že 51. leto, odkar so v zgradbo sredi Gra-
jene , v osnovi n a m e n j e n o za n e m š k o boln išn ico , nase l i l i 
osnovnošo lce . Takrat je bila to samostojna osnovna šola 
za 128 otrok, do danes pa je s tatus zaradi spreminjanja 
števila otrok nekajkrat spremeni la . Iz samostojne je 
postala podružnična šola šole v Ljudskem vrtu na Ptuju, 
iz sedemletke se je preko šest- in št iri letke obl ikovala v 
današnjo osemle tko . Obiskuje j o 160 učencev. 

Otroci, učitelji in krajani bi 
bili najsrečnejši, če bi se lahko 
ob prazniku šole pohvalili z 
prenovljeno in razširjeno šolsko 
zgradbo ali vsaj telovadnico. 
Šola namreč že nekaj let 
opozarja na nevzdržne razmere. 
Resda imajo enoizmenski pouk, 
vendar tudi v kletnih, vlažnih in 
temnih učilnicah. Telovadnice 
šola nima. Načrte za adaptacijo 
in razširitev imajo pripravljene 
že nekaj let, ob občinskega 
vrstnega reda dogradnje šol pa je 
odvisno, kdaj bodo na vrsti'. 

Tako so se tokrat razveselili 
mnogo skromnejše pridobitve: 
otroškega igrišča, ki so ga uredili 
ob šoli s pomočjo krajanov in 
Komunale, ter ekološkega 
otoka, kamor bodo lahko odla-
gali razvrščene odpadke poleg 
šole tudi krajani. 

Življenje šole so še posebej 
zaznamovali upravitelji, kasneje 
šolske vodje. Tako so šolo vodili 
Avgust Spendl, Štefka Hlebec, 
Ela Divjak, izredno dolgo ob-
dobje, polnih 34 let Bogomir 
Vaupotič, nato Tatjana Vau-
potič in danes Nataša Cerovič. 
Pod njenim vodstvom so 
pripravili prireditev ob 
prazniku, razkazali šolo z 
letošnjimi učnimi projekti 
staršem in mnogim gostom ter 
odprli novi pridobitvi, otroško 
igrišče in ekološki otok, izdali pa 
so tudi knjižico, posvečeno 50-
letnici šole, z zbranimi zgo-
dovinskimi dejstvi in prispevki 
današnjih učencev. 

M Z 

Otroci so najbolj veseli tobogana in gugalnic 

Poučen in koristen za vse kra jane je ekološki otok, 
kamor bodo ločeno odlagal i steklenice, papir, ostale 
odpadke ... 

GLEDALIŠČE P T U J / V ZAČETKU JULIJA NOVA PREDSTAVA 

"Oviitelr" pred premiere 
Ptujčana Tadej Toš in Nenad 

Tokalič - Nešo, mariborski 
'̂ ••̂ lec Ivo Leskovec ter režiser 
Matjaž Latin z ekipo sodelavcev 
pripravljajo zadnjo premiero v tej 
^ezoni: Ovinek. S to predstavo 
Gledališče Ptuj nadaljuje 
t^dicijo uprizarjanja na prostem 
(Odprto morje, Krčmarica). 

Režiser si je skupaj s 
scenografko ogledal ptujska 
dvorišča in se odločil, da bo 
predstava Ovinek premiero 
doživela v bližini resničnega, 
pravega ovinka med dominikan-
skim samostanom in vojašnico, 
na Muzejskem trgu 1. 

Zgodba pripoveduje o bratih 
Tonetu in Rudiju, ki vodita svo-
jevrstno družinsko podjetje 
Ovinek, d.o.o.: eden popravlja 
razbite avtomobile, drugi piše 
pogrebne govore za preminule v 
prometnih nesrečah. In nekega 
dne se v nevarni ovinek pripelje 
sam sekretar z ministrstva za ceste 
... Avtor besedila je nemški klasik 
Tankred Dorst, igra pa bo s pre-
miero na Ptuju doživela prvo 
slovensko uprizoritev. 

Premiere bo v četrtek, 2. julija, 

ponovitve pa 3., 4., 6., 7., 8., 9. in 
10. julija na dvorišču Muzejskega 
trga 1 (za dominikanskim samo-
stanom). Predstavo posvečamo 2. 
členu Zakona o varnosti cestnega 
prometa. Verjamemo, da bodo 
komične situacije, specifični odr-
ski govor (Tone in Rudi bosta go-
vorila dialekt, značilen za naše ok-
olje) in zanimiv ambient popestrili 
ptujski poletni utrip. Povedano 
brez ovinkov: To je OVINEK! 

9P 

T ÎJ^ r̂ed Dorst: OVINEK. Režiser: Mat jaž Latin. Nenad 
I ^®''č-Nešo, Tat jana D o m a , Tadej Toš, Ma t jaž 

Foto: S. Strelec 



KUITURA 

PTUJ / KNJIŽNICA IVANA POTRČA LETOS PRIDOBILA NAJSTAREJŠI PTUJSKI TISK 

Po 200 lefih se /e vrni! "izgublieni sin" 
Ko je 1. 1933 izšel ptujski letnik Časopisa za zgodovino in narodopisje, ki je v bistvu prvi 
obširnejši prikaz zgodovine mesta, je v njem napisal č lanek tudi mariborski pesnik in 
znani bibliotekar Študijske knjižnice Maribor Janko Glaser, in sicer "O prvih ptujskih 
tiskih". V njem govori o prvem ptujskem t i skai ju in v nekem smis lu knjižničaiju ter knji-
g a m a i j u Francu Schiitzu. Iz njegove tiskarne, ki j o je sem prenesel iz Celja I. 1793 ter 
ostal tukaj tri leta, nakar je odšel v Maribor, kjer j e nadaljeval svoje delo, so ohranjeni 
oziroma znani trije slovenski tiski. Prvi med njimi je molitvenik HITRA INU GLATKA 
POT PRUTI NEBESSAM (1793) , drugi drobna, 4 strani velika knjižica Leopolda Volk-
merja TE D E U M LAUDAMUS / IS LATINSKEGA PRESTAVLENO / INU V PESEM 
SPRAVLENO V LETI 1795, tretji t isk pa je kajkavski molitvenik Juraja Malevca NE-
BESZKI PASTIR / POGUBLENVENU OVCZU ISCHE (1795) . Ohranjen j e tudi Schiitzev 
lesorez Ptuja ter neka nemška pesem, toda to tukaj ni pomembno. 

Kako je z dejansko ohranje-
nostjo teh izvodov? Po dose-
danjih podatkih je Volkmerjeva 
knjižica ohranjena le v zbirki 
Janka Glaserja, ki jo čuva njego-
va hčerka prof. Alenka Glazerje-
va. Ko je ptujska knjižnica 1. 
1793 praznovala 200-letnico 
knjižničarstva in tiskarstva v 
Ptuju, smo dobili ta izvod tudi 
za razstavo ter dovoljenje za 
preslikavo. Enako je bila uvi-
devna tudi zagrebška nacional-
ka, ki je hranila izvod Ma-
levčevega ptujskega dela ter ga 
dala za ptujsko knjižnico faksi-
milno presneti. Edini problem 
je nastal pri prvem znanem 
delu, to je pri molitveniku Hitra 
inu glatka pot. Po Glaserju je 
knjižica izšla 1.1764 v Ljubljani 
pod naslovom Hitra inu glatka 
pot pruti Nebessam. Znane so še 
tri ljubljanske izdaje (1767, 
1783 ter 1784), med katerimi je 
najkrajša prva. Z isto vsebino 
ter v isti razporedbi pa imamo 
tudi štajerske izdaje. To so ma-
riborska, ki je bila izdana 1. 1767 
in 1770, ter ptujska izdaja iz leta 
1793. Štajerske izdaje nimajo na 
koncu mašne pesmi. To pome-
ni, da je ta molitvenik, ki bi naj 
bil po M. Smoliku preveden iz 
nemščine, doživel dve vzpored-
ni in različni izdaji, in sicer eno 
v Ljubljani, drugo pa v Maribo-
ru ter v Ptuju. Ptujska izdaja, ki 
je časovno zadnja, se vsebinsko 
popolnoma krije z obema mari-
borskima, razlike so edino v 
pravopisu in tisku. Po teh razli-
kah sodeč je služila ptujski izda-
ji za podlago prva mariborska 
izdaja (1767). 

Če gremo brskat še nazaj po li-
teraturi, da bi sploh kaj zvedeli 
o tem molitveniku, najdemo 
širšo obravnavo o tem delu v re-
viji Čas leta 1907 (Frančišek Re-
bol: Matija Naglič in njegova 
rokopisna ostalina), kjer piše, da 
je že Safa(ik omenjal 3. izdajo iz 
leta 1783. Marko Pohlin jo na-
vaja pod naslovom "Hitra inu 
glatka Pot pruti Nebessam", La-
bacensi 1767. Karol Glaser 
(nekdanji ptujski profesor) je 
sploh ne omenja (kar sicer ne 
drži, o čemer se lahko pre-
pričamo v I. delu, str. 206!), Si-
monič pa v svoji Bibliografiji 
navaja izdajo iz 1. 1767 pod 
vprašajem do 3. natisa, nato v 
Mariboru 1. 1770 kot četrti, 
pomnoženi natis in torej ne poz-
na ne prve izdaje niti izdaje iz 1. 
1767, še manj pa časovno zadnji 
ptujski tisk. Tudi Anton Med-
ved v cerkveni reviji Voditelj (1. 
1906, str. 400-401), ki ta molit-
venik šteje za prvo izvirno slo-
vensko delo neimenovanega pi-
satelja ter objavi iz njega šesto 
premišljevanje o smrti po prvi 
mariborski izdaji, ne pozna 
ptujskega teksta. Dalje omenja 
Rebol, da je po Čopovem podat-
ku izšla 1. 1767 že druga izdaja 
knjige, vendar dopušča 
možnost, da je izšla v istem letu 
dvakrat. Po Nagličevem sezna-
mu pa je bilo zapisano Halishter 
od hitre inu glatke Poti pruti 

Nebessam leta 1767, kar bi naj 
bila prva izdaja te knjige v 
Ljubljani. Iz vsebine, ki jo tudi 
objavi, Reb(l sklepa, da je bil av-
tor eden od slovenskih jezuitov, 
morda Jožef Hasl, in da je zaradi 
jožefmizma in janzenizma bila 
na skrivaj prepovedana ali vsaj 
preprečena v Ljubljani, kar pa 
se ni zgodilo v Gradcu (mar. iz-
daja) ter (to smo dostavili mi) 
tudi v Ptuju. Tudi Kidrič (Zgo-
dovina slovenskega slovstva, str. 
242) govori, da je Vollmayer z 
molitvenikom "Sveta maša" ho-

tel spodriniti delo, kot so Pohli-
novi molitveniki. Hitra inu 
gladka pot idr. Sicer pa Kidrič 
označi to delo kot "nov tip mo-
litvenika, ki se je v kratkem 
času silno priljubil in začel po-
natiskovati. To je bila prva slo-
venska knjiga, ki je prinašala 
poleg litanij ter mašnih in dru-
gih molitvenikov tudi mali Ma-
rijin oficij s pesmimi" (str. 158). 
Mirko Rupel opravi v Matičini 
ZSS s knjigo le pri naštevanju 
(I, str. 309). 

Malo pred omenjeno ptujsko 
številko ČZN je J. Glaser obde-
lal v Slovenskem tisku 
(15.1.1931, št. 2) Zgodovino ma-
riborskih tiskarn, kjer izrecno 
omenja, da hrani profesor Ga-
brijel Majcen v svoji privatni 
zbirki približno 240 strani tek-
sta nepopolne ptujske izdaje in 
pri tem manjka ena tretjina. No, 
leta 1933 pa omenja pri prvih 
ptujskih tiskih, da je fragment 
knjige tudi v lasti generala Mai-
stra, popolnejši del pa hrani 
omenjeni profesor oziroma nje-
gov sin pesnik in pisatelj Stanko 
Majcen. Ko je ptujska Ljudska 

in študijska knjižnica praznova-
la 1. 1978 30-letnico študijske 
knjižnice, sem bil pri njem, saj 
sem hotel ugotoviti, ali ta izvod 
še obstaja. Sedaj že pokojni pes-
nik Stanko mi je zatrjeval, da ga 
je odnesel z ostalimi molitveni-
ki vred profesor Šedivy ter ga 
prodal nekam v Nemčijo. Leta 
1987 sem bil zraven ob prevze-
mu Majcnove zapuščine, ki je 
prišla v fond škofijske 
knjižnice, in šele pozneje sem 
ugotovil, da je verjetno ta nepo-
polni tiskarniško še neobdelan 

izvod prišel vendar sem, a se je 
založil nekam med Majcnovo 
arhivsko gradivo. K Majcnu bi 
pa naj prišla knjiga preko 
nabožnega pisca iz 18. stoletja 
Marka Glaserja. 

Zato je bilo toliko večje prese-
nečenje, ko sem prebral v slo-
venskobistriškem lokalnem 
časopisu Panorama (7.11. 1996) 
članek Franca Pajtlerja (Drago-
ceni dokumenti nabožne vsebi-
ne), da je bila v Šmartnem na 
Pohorju najdena v Plasonikovi 
knjižnici ptujska izdaja Hitre 
inu glatke poti in v njem pred-
stavi ta za zgodovina ptujskega 
tiskarstva dragoceni dokument. 
G. Pajtler je eden najvnetejših 
slovenskih zbiralcev in marsikaj 
od teh najdb je tudi že izdal ali 
dal na razpolago knjižnicam ali 
muzejem. Takoj je razumel našo 
željo, da se PO 200 LETIH 
VRNE DOMOV IZGUBLJENI 
SIN. Zato nam je knjigo po 
pošteni ceni tudi odstopil. Tako 
ima sedaj Knjižnica Ivana 
Potrča prvi originalni in kom-
pletni izvod prvega tiska. 

Knjižica je formata 14 x 10 cm 
(približno iste velikosti sta tudi 
obe mariborski izdaji) ter šteje 
353 strani, kar pomeni, da se je 
J. Glaser 1. 1933 pri domnevi o 
številu strani zmotil navzgor le 
za šest strani. Knjiga je bila 
nekoč v prejšnjem stoletju pre-
vezana, kar je videti na trdih 
platnicah. Celoten naslov se gla-
si "Hitra inu glatka pot pruti 
Nebessam: kratki inu lahki na-
vuki, tudi vse potrebne andohti 
sa eno Dusho, katera shely po 
temo reunimo shiuileino enkrat 
tu Nebeshko vesselje doshezi. 
P'tuju, Pritizkana per Franz 
Anton Sch(tzu 1793 in popolno-
ma ustreza naslovu, presnetem 
v Slovenskem tisku 1. 1930. Za-
radi prevezave ne moremo najti 
nobenega podatka o zgodnejših 
lastnikih ali podobnih notic. 
Torej je molitvenik "vseboval 
jutranje molitve z obujanjem 
dobrega namena, stanovski 
pouk, priprave na spoved in ob-
hajilo, obširno razlago maše z 
molitvami, vseh vrst molitve, 
nauk za bogoljubno življenje ter 
izdelana premišljevanja za trid-
nevne duhovne vaje" (Smolik) 
ter seveda vse izdaje razen prve 
še oficij na čast brezmadežnemu 
Marijinemu spočetju. 

Vendar naša ptujska knjižnica 
hrani v domoznanstvenem od-
delku iz knjižnice Davorina 
Zunkoviča še obe mariborski iz-
daji (1767 ter 1770). Zato te iz-
daje malo primerjajmo. Škoda, 
da mi niso bili dostopni še 
ljubljanski tiski, ki bi pot te Hi-
tre inu glatke poti še bolj raz-
svetlile. 

Izdaja pri Žunkoviču pod sign. 
999 iz 1. 1767 ima v njegovem 
katalogu -zabeleženo opombo: 
"Morda prvi natis". Izvod je 
napačno vezan v prejšnjem sto-
letju, ali morda celo v tem, v 
platnice Baragove knjige Dušna 
paša. Manjka naslovna stran. 
Sledi molitev K preblaženi De-
vici Marii iz 2. polovice 
prejšnjega stoletja. Ostali tekst 
je v ptujski izdaji na videz celo-
ten, saj šteje 336 strani, vendar 
je pri natančnem pregledu zara-
di obrezanosti pri prevezo vanju 
videti, da manjkajo strani 49-54 
(molitve) ter 199-210 (ravno 
Oficij ter del litanij). Takoj mo-
ramo omeniti, da so tekstovno 
enake vse tri izdaje, le da je ob-
seg v vsaki od njih različen, kar 
so vzrok drugačne tiskarske 
črke. Tudi ta prva izdaja nima 
nobenih podatkov o lastnikih 
pred'Zunkovičem. Lahko sicer 
iz njegovega uvoda v rokopisni 
Katalog knjižnice Davorina 
Zunkoviča zvemo, da je med 
drugim dobil precej del po 
umrlem slavistu Ivanu Topo-
lovšku (1. 1921). Zunkovič je to 
izdajo prodal ptujski muzejski 
knjižnici, en izvod pa imajo 
tudi v UKM. Tudi 2. maribor-
ska izdaja iz 1. 1770 je v naši 
knjižnici v dveh izvodih, le da 
pri duplikatu manjkata naslov 
in zadnja stran. Žunkovičev iz-
vod ima signaturo 1000 ter 
opombo, da je knjiga prodana 
ptujskemu muzeju. Vezava je 
originalna in v platnicah so vid-
ne stisnjene strani ali stran la-
tinskega teksta ter pod tem les 
in usnje. Ta izdaja ima 301 
stran. 

Ob malo temeljitejšem pregle-
du ugotovimo, da se obe mari-
borski izdaji zelo malo razliku-
jeta, večja pa je razlika med iz-
dajama iz 1. 1770 ter 1793 in tu 
podajam nekaj primerov (prva 
beseda je iz 1. 1770, druga iz 

1793): nie - nje, prov - prou, 
prezhistega - prezhistiga, svejta 
- sveita, naprej - naprei, v' to-
varshtvo - u'tovarshtvo, sedei -
sidei, sdei - sidei, premisli - bre-
misli/!/, pervo - pervi, vrshoha -
urshoha, Nebessa - Nebesa, fan-
teuski al deklishki - fantousski 
al deklinshki, Buh - Bug (pa 
tudi Buh), she - shi, v'leti - u'le-
ti, vpanie - vpainie itd. Včasih je 
v izdaji iz 1. 1793 kakšen nebist-
veni del izpuščen (str. 250). V 
starejših izdajah je na dnu bese-
dica, ki se nadaljuje na novi 
strani, v 1.1793 je ni več. Besedi-
lo psalma 69 se v obeh izdajah 
delno razlikuje (str. 200 - str. 
239). 

Na koncu naj navedem še kot 
zanimivost oziroma način ta-
kratnega razmišljanja dva od-
lomka premišljevanja iz izdaje 
iz 1.1793, ki se, kot sem že poka-
zal, zelo malo razlikuje od sta-
rejših tiskov: 

"Daleije zamirkat, de ne li samo 
molit, se postit, almoshne dati, v' 
Zirku hoditi. Sv. Maše slishat, se 
spovedvati, al tudi prejeti S. 
Reshnu Telu. Al druge ozhitne do-
bre dela sturiti je Bogu perjetnu. 
Ampak tudi delat, jesti, piti, govo-
rit, mouzhati, sedeti, leshati, spati, 
zhe ni zhez maso inu pregreshnu, je 
Bogu perjetnu, nu vse, kar koli en 
zhlovek stury, de le ni greih, inu je 
s' dobro manengo sturjenu, Bogu 
dopade inu se imamo Ion od Boga 
troshtati". (Str. 19) 

"Slishau inu slishala si sadosti-
krat, ja vidu inu vidila, de sledni 
zhlovek more umreti tedei od tega 
tebi kai dati sa premisluaine na 
naidem urshoha, ampak shelim, de 
bi prou s'pametjo premislu inu pre-
mislila, kai je umreti, al kai se ozhe 
rezhi: sledni more umreti. Bolei be-
sedo umreti sastopish , ali prou rm 
isgruntash, kai se ozhe rezhi s' to 
besedo umreti. Umreti tedei je tu, 
kadar ta saveza tega trupla inu 
dushe se bode rastergala skus eno 
silo al bolesen, inu ta dusha se bode 
od tega trupla tedei, kateru je bilu 
popred frishnu, sravo, shivu, lepu, 
je jedlo, je pilo, se veselilo, plesalo, 
smejalo, dobre al hude dneve ushi-
valo, Bogu al hudizhu slushilo, ko-
ker hitro bode dusha od nega, se na 
bode vezh genih, vezh ne bode vi-
dih, ne slishah, ne govorih, ne 
jedlo, ne pih, ne bode veselo, ne 
shahstno, ne bode plešah, ne se 
smejalo, ne delah, ne hodih, nezh 
ne bode sturiti mogh, lepota bode 
sginih, te rozhe u' lizah minile, tu 
dopadeine v' obraso nehalo, komer 
je popred velik dopadh, se bode 
graushah, bode strashih, hode 
smerdeti zazheh, zhez shtir inu 
dveiset ur se na bode u' hishi terpe-
h. Eno rezh te prosim, koder bo-
desh vidu al vidila enga mladiga 
zhhveka, fanta al deklizo mertvo 
leshati, prashai lete, kai delash, al 
se tebi na vsmilio tvoji starishi, ka-
teri sa tabo jokajo, tvoji perjateli, 
inu perjatelze, katere si shtimou al 
shtimala, de sdihujejo, vstani gori, 
potroshtai te shahstne, al na bode 
antverti. Prashai kai sedei mislish, 
gledai, sedei ni zait leshati ta inu 
una te zhaka, oblezhi se zhednu, 
offertnu, sa nega dopasti, al nje, ti 
se nemo bodesh samirila, al nje sa-
mim, al ne bode antverti. Al kei so 
tedei tiste misli drugem dopasti, kei 
so te shele per tovarshtvi biti, tisto 
vesele, shpasi, norzhie vshivati? vse 
je preshh, ni vezh sheh, ni misu po 
letem, ni vola she k'letem, vse dru-
go seje zazheh, ti mozhy leshe', se 
ne ganejo, drugi, starishi, otrozi, 
periateli inu perjatelze jokajo, sdi-
hujejo, u' strahi shivijo, nekateri 
kir menijo, sdei bode versta na 
mene. Drugi so potroshtani, de si 

bodo bulshi kai noviga sbrali. Te. 
dei so bili, inu jih ni: so shiveli, ai 
ne vezh: so bili bogati, al sedei nezh 
nimajo: so bili lepi, al sedei so ger, 
di: veliko je lete shtimah, sedei no, 
beden: so od njeh govorili, sedei vsf 
mouzhy: teh perhshnost, lubesen jo 
jiskali, sedei nobeden sa nje m 
mara: kei so? kam so pershli? z^ 
ozhesh kei vidit, taku zhes eno leto 
odkopai ta grob, ishi, ter bodesh 
naidu, al koga, ene gole smerdlivc 
kosti. Se zhudish inu rezhesh: ni 
mogozhe, de je leta taisti, katerga 
vse lubih, vse na niega gledalu, vse 
ga imeti shelelo, inu niega per. 
hshnost jiskah: ni mogozhe, de je 
ta taista, inu de lete smerdlive kosti 
so niene, katira lepota je tulkim do-
padh, katero je tulko shtimalo, 
nad katero so se gledvali, ino sojo 
vidit sheleli: ah tista je, tista inu 
tisti, gnilo messsu so zhervi snedli, 
gvanti so sgnili, drusiga niso, koket 
gole kosti pustili. Ah premisli to do-
bru, ja pred ozhi si shivo postavi, 
vsemi eno mertveshko tako kost al 
glavo od ene zhhveshke lepote al 
stimania u'roke, inu pregledei, kai 
je sa eden ishshek med letem, inu 
enim reunim, resterganim petlar-
jam, al staro vso sgerbleno shem, 
zhisto nezh. Tu je smert, tu sturi ta 
smert, vse pokonzha, vse pofeder-
ba: inu polei, rauno letu tebi naprei 
stoy: tedei te prosim..." (str. 331-
334) 

Zakaj smo se spuščali v vse te 
podrobnosti o tem tisku ter na-
vedli odlomke? Mislim, da so 
častitljiva starost tiska in njegov 
pomen za Ptuj to vsekakor zas-
luži. Po drugi strani so ti na vi-
dez nepomembni molitveniki 
neprecenljiv vir ne samo za raz-
voj zgodovine slovenskega jezi-
ka, temveč načina takratnega 
mišljenja, razumevanja časa in 
prostora, v katerem so nastajali; 
in spadajo kot taki v dragoceni 
fond slovenske kulturne 
dediščine. 
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H/lEZGOVCI / ZAKONCA ČERNIVEC STA POROČENA ŽE 
69 LET 

" K t f o c f a s e 

0oras s t a r o s f i butl?" 
^Aetna Gera in 95-Ietni Lojze Černivec imata že 69 let zalion 
l̂̂ ega življenja. Gospa Gera pravi, da sta v teh letih doživela 

yeliko. Včasih je bilo tudi precej težko, saj sta morala prežive-
(j družino, bila pa je vojna in ni bilo ravno lahko. "Z možem 
Lojzetom sva se dobro razumela, včasih pa je tudi grmelo," 
doda hudomušno Gera, ki ima še vedno veliko smisla za hu-
pior. "Verjetno sem se tega "nalezla" od moža, saj če si tako 
ilolgo skupaj, včasih težko ločiš, katere navade so tvoje lastne 
in katere od tvojega življenjskega sopotnika. Naša družina je 
bila številčna, saj sva imela devet otrok. Štirje so žal že umrli, 
i drugimi pa se še vedno redno družimo. 

93-letna Gera in 95-letni Lojze Černivec sta zelo zdravega 
duha in čila ter velika humorista 
Sin in hčerka sta odšla iskat 

boljši zasltižek tudi v daljno Ka-
nado in tam sta si ustvarila 
družino. Od takrat zelo rada 
spremljam poročila, saj tako tudi 
izveš, ali se v deželi, kjer so tvoji 
otroci, kaj dogaja. Z otroki sem 
bila veliko sama, saj je mož bil 
čevljar in tudi muzikant in je tako 
b\\ veliko zdoma, in ko je prinesel 
domov denar, sem bila srečna." 
Gospa Gera je bila vse življenje 

gospodinja in zelo rada je pekla 
kmečke pogače. Kljub visoki sta-
rosti še zdaj kuha in opravlja sama 
vsa gospodinjska opravila. Še ved-
no pa si najde čas za branje, ob 
raznih družinskih slavjih pa zloži 
tudi kakšno pesem. 

Gospod Lojze Černivec je 31.m 
aja praznoval 95. rojstni dan in je 
najstarejši v občini Dornava. Za-
radi svojih sposobnosti in poseb-
nega stila življenja je veljal za 
vaškega posebneža. Mnogi se ga 
spominjajo po tem, da je bil stras-
ten mopedist. Pravi, da se letos še 
ni peljal, vendar to še ne pomeni, 
da se več ne bo. Nekdaj zelo priz-
nanemu krojaču se leta sploh ne 
poznajo; ne po videzu ne po stilu 
življenja. Še pred nekaj leti je 
zadnjič igral harmoniko na gostiji 
in v svoji glasbeni karieri jih je 
opravil zelo veliko. Veliko teh pa-
rov je že pokojnih ... Včasih so 
bile čisto drugačne gostije kot da-

nes. Največkrat so trajale po tri 
dni. 

95-letni Lojze, ki je kljub svoji 
visoki starosti še zelo vitalen, se 
spominja tudi tistih let, ko je zelo 
uspešen čevljar. Delal je v čevljar-
skih delavnicah v Gornji Radgo-
ni, Ljubljani in drugod po Slove-
niji. Med vojno je največ škornjev 
zašil za nemške oficirje, delal pa je 
tudi za partizane. V vseh letnih 
časih tudi, ko je bil visok sneg, se 
je vozil z mopedom; pravi, da je 
moped najboljše prevozno sredst-
vo. 

"Lani me je ustavil policaj in me 
opozoril, ali ni malce prenevarno, 
da se še vozim z mopedom. Ko 
sem ga vprašal, ali misli zame ali 
za njega, me je samo z nasmeškom 
spustil dalje," pripoveduje Lojze 
ter me radovedno vpraša, koliko 
sem stara. Seveda mu v odgovoru 
želim pojasniti, da zaradi stila 
življenja najverjetneje ne bom 
dočakala njegovih let, on pa doda: 
"Kaj je vas strah starosti? Povem 
vam, da se starosti ni potrebno 
bati, saj ti ni treba več garati, ho-
diti v službo ... Zdaj veliko 
počivam, poslušam radio in 
poročila po televiziji in rad dobro 
jem." 

Gospa Gera se ob možovem pri-
povedovanju le zadovoljno smeji 
in prikimava. Na koncu pa tudi 
ona potrdi, da sploh več ne štejeta 
let, da zdaj samo še živita. To je 
približno tako kot takrat, ko si 
mlad, le ta razlika je, da imaš veli-
ko spominov. 

Ob koncu obiska me zakonca 
Černivec povabita na 70-letnico 
poroke, ki jo bosta praznovala pri-
hodnje leto. Tudi v imenu ured-
ništva radia in Tednik želimo za-
koncema Černivec še naprej tako 
zadovoljno skupno življenje. 

Tekst in fotografija: 
Marija Blodnjak 

Zaielo s e / e z o r c f i -

i t a c l l o v n0hrbtnlky 
Minulo soboto je orinoška veterina proslavila še en pomem-
ben mejnik v svojem razvoju. Skupaj s svojimi strankami in 
gosti so se zbrali ob odprtju stare-nove ambulante, ki je v novi 
organizacijski in lastninski preobleki. Vrvico je prerezala naj-
starejša nekdanja delavka veterine Marija Horvat. Slavnostni 
govornik je bil starosta ormoške veterine dr. Jože Bešvir, ki se 
je spomnil začetkov te dejavnosti, ko je dr. Franc Irgl vso svojo 
ordinacijo nosil v nahrbtniku, časov, ko je en sam primer tra-
jal ves popoldan, saj so potrebovali ogromno časa, da so obho-
dili občino. Povsem običajno je bilo, da se je dnevno prehodilo 
po 30 ali še več kilometrov. Spomnil se je sodelavcev dr Cirila 
Rajšpa in Franca Poša. 

Veterina obstaja v ormoškem 
prostoru že okrog 50 let. Na 
začetku je bila organizacijsko 
pod okriljem kmetijsJce zadru-
ge, potem pa se je leta 1956 
preoblikovala v samostojno ve-
terinarsko organizacijo, ki je 
delovala pri znamenitem Biku 
na Ptujski ulici. Leta 1973 so se 
pričele aktivnosti za postavitev 
nove veterinarske ambulante, 
saj stari prostori niso več ustre-
zali predpisom. Odprli so jo 17. 
junija 1977 kot veterinarsko 
postajo Ormož, ki se je čez tri 
leta formalno združila s ptujsko 
in slovenjebistriško veterino v 
Obdravski zavod za veterinarst-
vo živinorejo. Od 1. junija letos 
pa je vse drugače. 

Doc. dr. Borut Zemljič pravi, 
da se uresničujejo njegove san-
je, saj si je to želel od vsega 
začetka, ko je pred dvajsetimi 
leti prišel v Ormož. Meni, da je 
takšna organizacija, kot jo 
predvidevajo v prihodnosti, op-
timalna. Že leta 1993 so pričeli 
proces lastninjenja, ki je trajal 
skoraj 5 let, sledila je delitev 
znotraj Obdravskega zavoda in 
24. aprila so končno prejeli 
sklep, da so s tem dnem regi-
strirani kot samostojna nova 
organizacija s polnim imenom 
Veterinarska ambulanta veteri-
narska postaja Ormož, d.o.o. 
Lastniki so vsi zaposleni. Do-
govorili so se, da bodo veteri-
narji v tej novi organizaciji 
večinski lastniki, ker so nosilci 
dejavnosti. Kako globoko so 
posegli v žepe, nam doc. 
Zemljič ni želel povedati, ome-
nil pa je dolg vsakega posamez-
nika v višini 6,5 milijona tolar-
jev. Zaposlenih je 5 veterinar-
jev, dva tehnika, tajnica, bol-
ničar in čistilka. 

Letos so podpisali pogodbo za 
opravljanje javnih del, po kateri 
so odgovorni za opravljanje jav-
nih del na področju upravne enote 
Ormož. Gre za preventivne ukre-
pe za preprečevanje, zatiranje in 
izkoreninjenje živalskih kužnih 
bolezni, veterinarsko-sanitarni 
nadzor v notranjem prometu, iz-
dajanje zdravstvenih spričeval, 
označevanje živine in osemenje-
vanje živali. Največ svojih strank 
imajo na območju občine Ormož. 
So mešana praksa, pretežen del 
pacientov so uporabne živali, 
prašiči, govedo, konji. Seveda pa 
imajo tudi ambulanto za male 
živali. Razpolagajo z vsemi osnov-
nimi aparaturami za diagnostiko. 
Lahko opravljajo vso kirturgijo 
mehkih tkiv. Zavestno pa so se 
odločili, da se ne bodo spuščali v 
kirurgijo kosti, čeprav imajo za to 
izurjenega veterinarja. Frekvenca 
takšnih primerov je namreč pre-
nizka, da bi se splačal finančni 
vložek 150000 nemških mark. 
"Pri velikih živalih lahko nudimo 
vse, kar nudi modema veterina v 
svetu. Pred petimi, šestimi leti 
smo se začeli ukvarjati z ekonomi-
ko, nadzorom zdravja črede in v 
tem delu lahko nudimo vrhunsko 
uslugo," so povedali. 

Z organizacijsko in lastninsko 
spremembo se za uporabnike ne 
bo spremenilo nič, saj se je spre-
minjalo že zadnjih nekaj let. 
Strankam poskušajo ustreči, koli-
kor se le da, čeprav vedno ne nale-
tijo na razumevanje. Še vedno je 
veliko rejcev, ki menijo: "žZlim 
imeti svojega veterinarja." Vendar 
to pomeni, da ga lahko ima 24 ur 
na dan takrat, ko je prisoten, ko 
pa ga ni, pa ne. Nudijo 24-umo 
službo in vsakega veterinarja 
lahko popolnoma enakovredno 
nadomesti tudi vsak drugi. 

viki 

Slavnostno odprtje stare - nove veterine 

Nekaj minut po tem, ko so prisotni nazdravili odprtju, je bil v 
ordinaciji tudi že prvi pacient 

DORNAVA / DOBRODELNI KONCERT ZA OBNOVO DVORCA 

Mojhnif vendmmimšnilmnkiDmnaviaimv 
Da bi lažje sprejemali drugačnost, je bil glavni namen dobro-
(lelnega koncerta v grajski dvorani baročnega dvorca v D o m a -
či. ki so ga v minulem tednu pripravili člani odbora za obnovo 
gradu. V prijetnem okolju, med skrivnostnimi grajskimi zido-
vi in v še prijetnejši družbi je izzvenela pesem vokalnega 
fnoškega okteta iz Dornave, ki je pred kratkim v založbi 
••ružbe Radio - Tednik Ptuj izdal svojo prvo kaseto, s humoris-
'•čtiim programom pa je obiskovalce navdušil Sašo Hribar, 

t̂ari znanec s televizije in radijskega programa, avtor radijske 
oddaje Radio ga-ga in dobitnik slovenskih viktorjev. S sloven-
•̂umi ljudskimi pesmimi so se nastopajočim pridružili še va-

•"ovanci Zavoda dr. Marijana Borštnarja. 

I^ornavski oktet je tako kot 
^nieraj navdušil, vrhunec prire-
''•tve pa je že po pričakovanju 
PVavil Sašo Hribar, ki je ob 
Spremljavi svoje kitare in pri-
letnega glasu znal občinstvo 
spraviti do smeha, brez njego-
Jh znanih radijskih gostov pa 

tako ne bi bilo. S seboj je 
'̂••peljal kar nekaj znanih slo-

.^nskih radijskih, televizijskih 
''^glasbenih imen, vsakemu od 

" Pa omogočil, da se je pred-
^ pred dornavskim občinst-

Sicer pa je bil to Sašov 
'spevek za obnovo dvorca, saj 

, prireditvi nastopil brez 
in poudaril, da mu je to 

^ še v posebno zadovoljstvo, 
p ni bila prva dobrodelna 
bor ̂  ^ ^ p r i p r a v i l od-
jjĵ  â obnovo gradu. V dveh le-
dob deluje, je bilo po-

glasbeno obarvanih pri-
že kar nekaj, tem so po-

^ledile še okrogle mize in 

druge aktivnosti. Vse do danes 
Dornavčani opozarjajo, da grad 
propada, da je tako zunaj kot 
znotraj hudo dotrajan in potre-
ben temeljite obnove, še huje pa 
je, da v teh neprimernih prosto-
rih živijo starejši varovanci za-
voda dr. Marijana Borštnarja. V 
gradu so zidovi in streha dotra-
jani, okna razpadajo, v prostore 
se je naselila vlaga, povsod od-
pada omet in pravijo, da v 
zadnjem času odpadajo celo 
okrasni elementi s pročelja, 
grad pa ima ob vsem tudi pras-
tar sistem centralnega ogrevan-
ja. 

BO DRŽAVA DO 
LETA 2003 
RESNIČNO 
POMAGALA? 

Dornavski baročni biser iz 17. 
stoletja je imel pač smolo, da se 
za njegovo obnovo nikoli ni 

našlo dovolj sredstev. Predsed-
nik odbora Franc Zagoršek je 
na dobrodelni prireditvi dejal, 
da so prizadevanja odbora že 
dobro znana, sedaj bi radi le 
konkretne predloge za celovito 
ureditev gradu. Izdelati bi mo-
rali projekte in dobiti realno 
ceno obnove gradu, strokovne 
institucije, ki so bile morda do 
sedaj premalo vztrajne in so 
pustile stvari predlogo čakati, 
pa naj bi se vključile v iskanje 
denarja za obnovo dvorca. 
Čeprav so grad pred nekaj leti 
že pričeli obnavljati, mu ta ob-
nova ni kdo ve kako koristila, 
spomeniško zaščiteni objekt 
sredi ptujske ravnice pa, kot da 

je obsojen na propadanje. 
Slišali smo, da so o dornavskem 
dvorcu poleg še nekaterih dru-
gih slovenskih grajskih 
zapuščin razpravljali tudi na 
eni zadnjih sej državnega zbora 
in po zadnjih podatkih naj bi 
Dornavčani do leta 2003 dobili 
210 milijonov tolarjev za 
očuvanje kulturne dediščine. Še 
letos bodo restavrirali zunanje 
kipce in jih vrnili tja, kjer so 
nekoč že imeli svoj pravi po-
men, opravili bodo najnujnejša 
dela, vse drugo pa bo moralo 
znova počakati. Pričakujejo 
namreč, da se bodo v celovito 
obnovo gradu in bodočo izrabo 
grajskega kompleksa vključila 

ustrezna ministrstva, da bodo 
za dvorec poskrbeli nekateri 
strokovnjaki in morda bo kaj 
več interesa tudi med sosednji-
mi občinami. 

Samo dobrodelne prireditve 
in nenehna opozarjanja torej ne 
bodo dovolj, to bo le kamenček 
k vsem prizadevanjem 
domačinov, potrebno bo prav 
gotovo potrkati še na katera 
vrata, pridobiti čim več potreb-
nih sredstev za obnovo in iz 
gradu preselite varovance zavo-
da. Sicer pa so pred časom do-
bili zagotovilo, da bodo v Dor-
navi gradili nadomestni zavod, 
kamor bodo preselili okrog 140 
odraslih oseb. Dobrodelna pri-
reditev ali kakorkoli bi jo kdo 
imenoval, je znova dokazala, da 
nekaterim ljudem vendarle ni 
vseeno, kaj bo z dornavskim 
dvorcem, čeprav je bilo obisko-
valce v grajski dvorani izredno 
malo in mnogi povabljeni na 
koncert niso prišli - kdo ve za-
kaj. Bil pa je zato znova nav-
dušen dornavski župan mag. 
Anton Velikonja, ki je pohvalil 
delo odbora za obnovo gradu in 
članico odbora Marijo 
Slodnjak, ki je organizirala še 
eno dobrodelno prireditev, ob 
koncu pa zaželel, da bi se v gra-
du večkrat slišala lepa sloven-
ska pesem. 

Tatjana Mohorko 

Humoristu Sašu Hribarju se je v imenuvarovancev zavoda za 
nastop zahvalil Branko. Foto: TM 



STROKOVNJAKI SVETUJEJO 

Varstvo vinogradov 
Priporočamo, da opravite drugo škropl-

jenje proti peronospori in oidi ju po 10 do 
12 dneh po prvem. Sedaj pr iporočamo že 
uporabo s is temičnih fungicidov proti pre-
ronospori , kakor so: 0,4% mikal , 0,25% ri-
domil M Z , 0,25% caltan, 0,25% acrobat, 
0,125% sandofan F. Lahko uporabi te tudi 
nov pripravek 0,075% quadris, ki deluje 
hkrat i tudi prot i oidiju. Mogoče je uporabi-
ti tudi 0?S% antracol combi. 

Prot i oidi ju lahko dodajate enega od nas-
lednj ih fungicidov: že omenjen i 0,075% 
quadris , 0,02% stroby WG, 0,03% folicur 
E W 250, 0,025 tropas 100 EC, 0,025% syst-
hane 12 E, 0,15% atemi S, 0,02% t ih ali 
bumper , 0,025% anvil, 0,035% sabithane. 

Misl imo, da zat iranje prvega rodu 
grozdnih sukačev v večini vinogradov ni 
nu jno , res pa je, da lahko ponekod pr ide do 
lokalnega močnejšega napada. Če se 
odločate za uporabo insekticida, sedaj pri-
dejo v poštev: 0,08% alsystin ali 0,06% 
match, v poštev pa pr ide tudi že zadnj ič 
omenjen i 0,06% mimic , ki sicer ni zaviralo 
razvoja, ampak ima čisto poseben mehani-
zem delovanja. Lahko uporabi te tudi 
0,125% reldan, 0,2% zolone ali 0,2% basu-
din ali diazol. 

Vsa navodila svetovalne službe lahko naj-
dete na naši s t rani interneta http;/ /www. 
KMETZAV-MB.SI / . , sprotna navodila pa 
tudi na s 062 9823. 

S v e t o v a l n a s l u ž b a z a v a r s t v o 
r a s t l i n 

SUBVENCIONIRANJE UKREPOV ZA 
IZKORIŠČANJE OBNOVUlVIH 
VIROV ENERGIJE 
Razpis nepovratnih sredstev 

Minis t rs tvo za gospodarske dejavnosti tudi v 
letošnjem letu sofinancira ali kredi t i ra varstvo pro-
gramov in projektov na področju izrabe obnovlj ivih 
virov energije. Razpis je izšel v Uradnem listu RS št. 
34-35 na s t raneh 3481 in 3482. 

Fizične osebe lahko kandid i ra jo za subvencije v 
dveh točkah razpisa: 

C. nepovratne subvencije za investicijske pro-
jekte: male H E , dalj inska ogrevanja in kur i lne na-
prave na lesno biomaso, geotermalna energija, solar-
ni sistemi za pripravo tople vode, elektrarne na veter 
ter toplarne in elektrarne na odpadke; 

D. nepovratne subvencije za gospodinjstva, ki se 
sofinancirajo pod naslednj imi pogoji: 

- solarni sistemi za toplo vodo največ 6 m^ v višini 
18.000 SIT/m^ oziroma največ 108.000 SIT na go-
spodinjstvo, 

- toplotne črpalke v višini do 50.000 SIT/enoto, 
- z imski vrtovi v višini do 100.000 SIT/enoto, 
- individualne kur i lne naprave za centralno ogre-

vanje na lesno biomaso v višini do 15% z avtomat-
skim doziranjem. 

Po podatkih iz Uradnega lista so energetske sveto-
valne pisarne oziroma energetski svetovalci 
vkl jučeni v ta projekt Minis t rs tva za gospodarske 
dejavnosti v točki "D". 

Obrazce za vlogo za subvencije za sisteme pod 
točko "D" in pozi t ivno m n e n j e energetskega sveto-
valca lahko občani dobijo v naši energetski pisarni 
vsak ponedeljek in sredo od 16^ do 18.30. Telefon-
ske informaci je so možne v istem te rminu na o 778-
516. 

E n e r g e t s k a s v e t o v a l n a p i s a r n a P tu j 

PTUJ / V FRIZERSKEM SALONU STANKA GOSTOVAL 
ZNANI FRIZER STEVO 

Umetmt Mzerga se kaše pamad 
v soboto je v frizerskem salonu Stanka na Ruju gostoval priz-
nani ljubljanski frizer Stevo, ki ima svoj frizerski studio in izo-
braževalno šolo v prestolnici. 

Stevo Pavlovič, ki si je prido-
bival izkušnje tudi v tu j in i , naj-
več v L o n d o n u , je povedal, da 
želi pr i svojem delu poudar i t i 

ženstvenost in naravno lepoto. 
Lepoto obraza in osebe si želi še 
izraziteje izpostaviti, pomanjk l -
jive detajlčke pa spretno prikr i-

ti. Seveda mora vse izkušnje, ki 
si jih nabere v tu j in i , pri lagoditi 
Slovenkam. Slovenska dekleta 
in ženske so zelo lepe in mogoče 
se tega premalo zavedajo in so 
premalo samozavestne. 
"Pričesko vedno pr i lagodim 
osebi, kaj t i tudi če je delo stro-
kovno še tako dobro opravljeno, 
ni rečeno, da bo s t ranka zado-
voljna odhajala iz salona. 
Pričeska je del osebnega stila in 
karakterja," dodaja ambiciozni 
frizer. 

Na vprašanje, katere pričeske 
so moderne , Stevo odgovarja, da 
so vedno aktualne vse dolžine, s 
tem da je zdaj moderno imeti 
več barv naenkrat . T u d i dolžina 
je lahko različna. "Z veseljem 
ugotavljam, da se tudi slovenski 
fr izerj i in fr izerke zavedajo, da 
je to odgovorna umetnos t , in pri 
svojem delu uporabl ja jo poleg 
znanja tudi svojo domišl j i jo in 
natančnost," meni Stevo. 

M S Frizer Stevo je bil med Rujčankami sproščen In ustvarjalen 

PRIPRAVLJA MAG. BOJAN SINKO, SPEC. 
KLIN. PSIH. / NEKATERI DRUGI PROBLEMI 
DUŠEVNEGA ZDRAVJA - 1 76. NAD 

Z c f l r o f f , druiinu In 
rfiiseifit0 z d f r c f r l e 

37, nadaljevanje 
Nevrotično pogoje-
ni zakonski kon^ 
flikti '15, nad. 
Nevrotični zakon -
11, nad. 

Drugi tip narcističnih ljudi je 
bolj introveniran; okolju se ne 
\'siljuje, pač pa tiho čaka, da bo 
nastopil njegov čas, to je, da 
bodo ljudje sami odkrili njegovo 
vrednost. Zanimivo je, da s tako 
svojo zadržanostjo zares imponi-
rajo okolju in pritegnejo pozor-
nost ljudi; če nič drugega, okolje 
vsaj ugiba, kaj se dogaja v teh 
ljudeh, to pa je ravno tisto, kar 
želijo doseči. 

Taki l judje so po pravilu dobri 
poslušalci, hi t ro se vživijo v dru-
ge ljudi in ljudje jim zaradi nji-

hove nrolčečnc^ti in lojalnega 
videza hitro zaupajo. Gledano v 
celoti, so meje med temi ljudmi 
in okoljem nekako zabrisane. 
T o pa je tudi glavni namen tega 
zadržanja; s tem ni več razmejit-
ve med jaz - ti, na posreden 
način namreč oropajo druge lju-
di njihove samostojnosti, sami 
pa s tem okrepijo in hkrati pre-
prečijo sleherno možnost 
r a z o ^ a n j a . Breme, ki ga nala-
gajo partnerjem, je, da morajo 
izpolnjevati njihove idealizirane 
predstave. 

Pri izbiri zakonca poznajo nar-
cistični ljudje le eno: partner naj 
se žrtvuje zanje tja do popolnega 
samoodrekanja in samozanikan-
ja. Popolnoma nemogoča se jim 
zdi ljubezen, v kateri se eden ne 
odreče popolnoma svojih stališč, 
zahtev in mišljenja. Prav tako se 
jim zdi nemogoča sleherna kon-
frontacija brez sočasnega propa-

da ljubezni; zato tudi pričakuje-
jo, posebno tisti drugega tipa, da 
jim bo partner brez besed, lako 
rekoč iz oči bral, kaj tisti hip 
želijo, in jim to tudi izpolnil. Na 
to, da bi se oni odpovedali čemu 
v prid partnerja, seveda ne po-
mislijo ali pa jih ob tem popade 
hud občutek tesnobe. 

Večinoma ostanejo narcistični 
l judje v svojih pričakovanjih 
razočarani. Zato ni nič čudnega, 
da se m n t ^ med njimi sploh ne 
poročijo ali pa se hitro ločijo. 
Edino, kar jim ostane, je fantazi-
ja. 

Razvojni pogoji take osebnosti 
so znani.V otroštvu namreč niso 
razvili trdnega jaza, pa tudi ne 
prave solidarnosti do ljudi. Za-
radi tega trajno iščejo varnost. 

Naslednjič pa o partnerjih nar-
cističnih ljudi. 

M a g . B o j a n Š i n k o 

Društvo za varstvo in proti mučenju živali Maribor 
prosi vse lastnike hišnih ljubljencev in drugih domačih živali, da v poletnih mesecih upoštevajo naslednje: 
- žival mora imeti na razpolago bivalni prostor, kamor se lahko umakne v senco ali najde zavetje pred nevihto; 
- žival mora imeti vedno svežo pitno vodo; 
- ne puščajte živali v pregretnem avtomobilu; 
- s psom se ne sprehajajte ob sončni pripeki, še posebno naj ne teče ob kolesu ali celo motornem kolesu; 
- med počitnikovanjem ustrezno poskrbite za žival: za oskrbo muce poprosite sosede, psa oddajte v hotel za 
pse ali pa ga zaupajte sorodnikom, prijateljem ali znancem, ki žival poznajo in bodo zanjo poskrbeli z vso od-
govornostjo! 
Hvala! 

KRVODAIALCI 
26. MAJ - Renata Pfohl, Stojnci 57/a, 
Alojz Magdič, Pršetinci 33, Jože 
Jančec, Ut, B. Kraigherja 14, Ki-
dričevo, Janez Bedenik, Ul. B. Kraig-
herja 19, Kidftčevo, Stanko Jus, Ruj-
ska Gora 2, Teodor Panzelovtč, Tovar-
niška C. 3, Kidričevo, Edvard Pušnik, 
Zg. Hajdina 45, Kristina Cartl, Zg. Haj-
dina 54, Zvonko Juriševič, Apače 176, 
Robert Bezjak, Bukovci 168, Wifan 
Beišak, Kajohova 11. Kidričevo, Stan-
ko Janžekovič, Prerad 40, Vekoslav 
Širec, Slape 14. Bogdan Keienc, Cun-
kovci 12, Jože Kostanjevec, Draženci 
2^a, Roman lampret, Apače 271, 
Ivan Ogrinc, Skorba 35, Stanko Zupa-
nič, Gorišnica 100/b, Marjan Muri(o, 
Podvinci 130, Jože Gajzer, Lackova 9, 
Ptuj, Marto Kuret, Kajuhova 9, Ki-
dričevo, Marjan Avbet, Majšperk 76, 
Mirko Banfič, Sobeflnci 35. Ivan Bru-
men, Moškanjci113. 
28. MAJ - Miran Artič, Prepolje 37, Mi-
chael Nešovič, Ul 9. maja 24, Miklavž 
na Dravskem poiju, Anton Zajko, Po-
brežje 86/a, Franc Kump, Senčak 11. 

Jože Slodnjak, Moškanjci 37, Branko 
Forstnerič. Tržec 14, Stane Trstenjak. 
Ut. B. Kraigherja 18. Kidričevo, Miran 
Gajser, Kajuhova 11, Kidričevo, Mar-
jan Metlifiar, Zg. Hajdina 82, Gorazd In-
kret, Kraigherjeva 21, Ptuj, Janez Far-
man, Zagorci 71, Mojca Gorjup, Pi^er-
je 15/a, Dušan Kr^nc, Aškerčeva 10, 
Ptuj, Janez Janžekovič, Mala vas 41/a, 
Iztok Kojc, Volkrnerjeva 27, Ptuj, Franc 
Galun, Majšperk 83, Majda Turk, Vln-
tarovci 64, Jože Galun, Stogovcl14, 
Miran Jeza, Klepova ut. 54, F^&i, Franc 
Prelog, Markovci 52, Marjan Reber-
nišek, Mestni Vrh 42/a, Andrej Horvat, 
Gorišnica 95, Vinko Širec, Kočice 55. 
Alojz Janžekovič, Strelci 5, Miran Šala-
mun, Nova vas 101, Anton Danko, 
Potrčeva 40. Ptuj, Stanislav Frčeč, 
Apače 242. Štefan Ros, Ul. B. Kraig-
herja 14, Kidričevo, Jože Turk. Ptujska 
Gora 103/a, Andrej Rožman, Sovjak 
93, Stanislav Doliška, llčeva 11, Ptuj, 
Franc Greif, Trniče 10, Albin Avguštin, 
Lovrenc na Dr, polju 6, Branko Vaj-
skopl, Ul. 25. maja 3, Ptuj, Štefan Pe-
sek, Uf. 5. prekomorske 12, Ptuj, Dar-
ko Komet, Kajuhova ut. 9, Kidričevo, 

Vinko Drevenšek, Pteterje 44, Anton 
Brglez, Kungota 44, Danilo Lendero, 
Apače 104, Zdravko Kroši, Savinjsko 
38, Silvo Kokol, Majšperk 13, Slavko 
Kirbiš, Apače 45, Franjo Petek, Sloven-
ska cesta 9, Središče ob Dravi, Peter 
Bombek, Staneta Severja 14, Maribor, 
Milan Amuš, Art)ajterjeva 8, Ruj. An-
drej Forstnerič, Pobrežje 132, Miran 
Trdin, Kopališka 7, Slovenska Bistrica. 
Miran Babtč, Tomšičeva 46, Sloverj-
ska Bistrica, Bojan Omik, Krčevina pri 
Vurbergu, Anton Habjanič, Starše 73, 
Miran VIdovič, Župančičeva 11, Mari-
bor, Drago Požgan, Betnavska 83, Ma« 
ribor, Igor Anžel, Vintarovci 21/b, Dani-
lo Petrijan, Hajdoše 5Wb, Anton Šter-
man, Beb̂ avska 152, Maribor, Borut 
Golob, Regentova 10, Maribor, Jože 
Markež, UL 5. prekomorske 19, Ptoij, 
Stanko Cmrečnjak, Stmišče 1, Gabrih 
Fošnjar, Ptujska 213, Martibor, Franja 
Golenko, Dravska 6, Ptuj, Jože RojKo, 
Sp. Korena 70, Alojz Gojčič, Starše 43, 
Marto Geček, Panonska 5/b. Martibor,: 
Bojan Rojko, Obradovičeva 3, Maribor.' 

PIŠE: I N G . M I R A N GLUŠIČ / # V VRTU ^ V VRTU m V VRTU ^ V VRTU * 

Tednik la zeleno okolie 
časopisu Tednik ob njegovi abrahamovi 50-letnici izha-
janja čestitam na prehojene poti obveščanja, hkrati pa 
želim tudi v bodoče tako zavzeto spremljanje, vzpodbu-

janje, opozarjanje in pouk o ravnanju z našim zelenim okoljem avtor ru-
brike V vrtu, ki se ji letos izteka 15. leto objavljanja rednih svetovalnih od-
daj. 

Ob prebiranju siavijenca, ki mu ka-
sneje sledi tudi mlajši radio, lahko raz-
beremo, da v našem širšem in ožjem 
območju ni bilo dogodka, posega ali 
uspehov s področja ekologije, varstva 
narave, kmetijstva in gozdarstva ter 
zelenega okolja, o katerem ne bi 
poročal in obveščal javnosti. Časopis 
Tednik ima na področju obveščenosti 
prav gotovo velik in pomemben delež, 
da so naši kraji v preteklem obdobju 
pridobili na prijetnejšem in prijaz-
nejšem videzu čistega in negovanega 
zelenega okolja. 

Medtem ko se narava v mesecu 
rožniku nezadržno približuje kresu in 
začetku poletja, je za kakovostne, zdra-
ve pridelke sadja in vrtnin ter prijaznejši 
videz vrta potrebno še mnogokaj posto-
riti. 

V SADNEM VRTU se je v tem obdobju 
pozne pomladi že mogoče nazobati 

slastnih sadežev češenj in vrtnih jagod. 
Dozoreva že ribez, še nekaj neučakanih 
dni, pa se bodo že pričele barvati 
zgodnje sorte breskev in marelic. 
Vloženi trud in skrb za negovani domači 
sadni vrt se bosta tako bogato obresto-
vala vse tja do pozne jeseni. 

Da je les češnjevih dreves krhek in 
lahko lomljiv, najbolj spoznavamo ob 
obiranju, ko lahko ob neprevidnem ple-
zanju po drevesu pride do telesnih 
poškodb, lomi vej pa so tudi za drevo 
škodljivi. Začesnjeno vejo, takoj ko je 
prišlo do loma, odžagamo, rezno plo-
skev pa zgladimo in zamažemo s cepil-
no smolo. Če nastale rane ne bi tako 
oskrbeli, bi se iz nje pričela izcejati dre-
vesna smola, ki pomeni začetek odmi-
ranja drevesa. Če je češnjevo drevo po-
trebno pomladitve, znižanja drevesnega 
vrha ali zožitve drevesne krošnje, to 
lahko opravimo sedaj med obiranjem ali 
takoj po njem. 

Pri večini sadnih vrst, najbolj pa je to 
opazno pri peška^ih - jablanah in 
hruškah, se je pričelo junijsko trebljenje 
plodov. To je normalen naravni pojav, ko 
drevo odvrže odvečni nastavek pridelka, 
ki ga ne bi bilo sposobno razviti in obli-
kovati do popolnosti. Če pri tem 
redčenju ostane približno na vsakih 10 
cm po en dobro razvit plodič, je to ideal-
no naravno trebljenje, ki zagotavlja ka-
kovosten pridelek. Če pa je odpadanje 
plodičev nenormalno, proučimo vzroke, 
do katerih je prišlo taradi nezadostne 
prehranjenosti drevesa, suše, močnega 
napada bolezni ali škodljivcev, motenj 
pri obdelavi in negi drevesa, ter 
pričnemo takoj ukrepati. 

V OKRASNEM VRTU nadaljujemo 
nego okrasnega rastlinja, vrtne trate in 
živic, pričetih spomladi. Spomladi posa-
jeno živico redno plevemo, da se vanjo 
ne vrste plevel, da je v prvem letu ne bi 
oviral v rasti. Po pletvi jo dognojujemo z 
lahko topnimi mešanimi gnojili, ki jih s 
plitvim rahljanjem vnesemo v tla. Pri 
uporabi gnojilnih pripravkov se pos-
lužujemo posebnih pripravkov, namen-
jenih za živice iz vrst iglavcev, in dru-
gačnih za listavce. Mlade vršičke listav-

cev rade napadajo uši, zato bodimo po-
zorni tudi na to možnost zaostajanja v 
rasti. Ob sušnih obdobjih mlade nasade 
živic redno zalivamo. 

Dalijam in drugim podobnim okrasnim 
cvetnicam, ki tvorijo visoko zelnato ste-
blo, namestimo oporo, ob katero jih pri-
vezujemo, preden bi jih utegnilo polomiti 
neurje. Za oporo uporabimo okolju pri-
meren material, da cvetličnega nasada 
ne bi kazili s kakšnimi neokusnimi in za 
okolje tujimi opornimi in vezilnimi mate-
riali. 

Vrste listnatih uši, ki s sesanjem rast-
linskega soka iz listja povzročajo zvijanje 
listov, ostanejo, kos o ugnezdene v list-
nih zvitkih, z običajnimi škropivi proti 
ušem neprizadte. Učinkovito jih uničimo 
z novim pripravkom chess 25 WP, ki ima 
mnoge prednosti pred drugimi pripravki. 
Na uši deluje neposredno dotikalno in 
kot želodčni strup, ki se ga naužijejo s 
sesanjem listja. Je manj strupen od dru-
gih pripravkov, s kratko dobo delovanja, 
in kar je najpomembneje, ne uniči pika-
polonic in tenčaric, ki so naravni sov-
ražniki listnih uši. Uporabna chessa je 
mnogostranska, saj z njim škropimo, 
lahko pa tudi zalivamo, meša se lahko z 
drugimi organskimi in anorganskimi 
kemičnimi pripravki ter foliarnimi gnojili. 

V ZELENJAVNEM VRTU do srede ju-
nija lahko sejemo še mnoge vrste vrtnin, 
kot so grah, nizki fižol za uporabo v 

stročju, razne vrste kumar in jedilnih 
bučk, letno glavnato solato ustrezne sor-
te, odporne na poletno vročino, da ne 
uhajajo takoj v cvet, korenje, kolerabo in 
rdečo peso - vse za poznejšo jesensko 
rabo. 

V tem času še lahko posadimo para-
dižnike, paprike in jajčevce, gomoljno in 
listno zeleno ter vse vrste kapusnic, na-
menjenih za rabo v jeseni. Kumare je 
najbolje gojiti na mrežasti opori. Ta naj 
bo visoka 100 do 120 cm, vanjo pa sproti 
naravnavamo poganjke. Kumare rodijo 
le na stranskih poganjkih, zato jih 
vršičkamo. Ko biljka razvije sedmi list, jo 
za petim ali šestim vršičkamo, da bi se 
pričeli razvijati stranski poganjki. Kuma-
re, vzgojene na mrežasti navpični opori, 
omogočajo zdrav razvoj plodov, lažje 
obiranje ter nemoteno obdelavo in ple-
tev. Kumare škropimo vsakih 10 dni z 
0,2-odstotnim bakrenim antracolom, da 
jih zavarujemo pred kumarno plesnijo. 

Če čebula razvije cvetna stebla, te 
odrežemo ali enostavno odtrgamo in 
čebulica se bo normalno razvila. 

Začimbnice redno strižemo, preden 
poženejo cvetne poganjke, in jih 
posušimo v senčnem in zračnem prosto-
ru. Posušene nato hranimo v suhih in 
hladnejših prostorih, spravljene pa naj 
bodo v platnenih vrečicah. 

M i r a n G luš ič ing. agr-



KJVIETIJSKA Š O L A PTUJ / UČITEUI NA OBISKU V ANGLIJI IN NA DANSKEM 

poiovanje širi obxorle 
P^lljIiŽevanje Slovenije evropskim integracijam je običajno 
(fvezano s političnimi in gospodarskimi vsebinami, zato je 

le kako pomembno sodelovanje negospodarskih področij, 
2ia$ti šolstva. Ta ugotovitev je pomembnejša takrat, ko iz-
^^iijava ne poteka samo na nivoju države, ampak zajame 
konkretne ustanove in zavode na obeh straneh evropske 

meje-
Tako je skupina učiteljev Po-

iJicne in tehniške kmetijske šole 
na Ptu)" ^ 
jjiaj i obiskala Cannington Colle-
ge v jugozahodni Angliji in Veybl 
College v mestu Arhus na Dan-
skem. Študijsko razpoloženi sku-
pini se je pridružila tudi Jana Er-
javec, ki je na ministrstvu za 
lunetijstvo, gozdarstvo in prehra-
no zadolžena za kmetijsko šolst-
vo. Partnersko sodelovanje z obe-
nia šolama smo zastavili v projek-
tu PHARE, v okviru katerega je 
ptujska kmetijska šola odgovorno 
in preudarno dokazovala pomen 
višjega izobraževanja za sloven-
sko podeželje. Začetke sodelo-
vanja smo oblikovali v oktobru 
1997, ko so predstavniki omenje-
nih šol obiskali Slovenijo. 

Potovanje je bilo namenjeno 
spoznavanju ter vrednotenju ang-
leškega in danskega kmetijskega 
izobraževanja, zlasti višješolske-
ga, saj obe ustanovi izvajata tudi 
nadaljevalne, "postsrednješolske" 
izobraževalne programe. Želeli 
smo spoznati organizacijo in po-
tek pouka, zanimalo nas je izo-
braževanje odraslih, povezovanje 
šol s kmetijskim okoljem, stro-
kovnimi institucijami in podjetji, 
določiti pa smo želeli tudi oblike 
dolgoročnega sodelovanja med 
šolami. 

Naša pričakovanja so bila pov-
sem uresničena, saj smo tako v 
Angliji kot na Danskem imeli kaj 
videti. Presenetila nas je tesna 
povezanost šole z okoljem, saj je 
izobraževanje namenjeno re-
sničnim potrebam kmetijskega 

prostora. Na Danskem smo spoz-
nali naravnost vzorno sodelovan-
je med šolami in kmetijsko sveto-
valno službo. Učitelji in svetoval-
ci celo skupaj pripravljajo učbe-
nike in drugo literaturo ter se po-
vezujejo pri prenosu znanja v 
prakso. Šole se prilagajajo in hi-
tro odzivajo na vse spremembe. 
Ker sledijo potrebam v okolju, 
dajejo pomemben poudarek izo-
braževanju odraslih, stalnemu, 
vseživljenjskemu izobraževanju. 
To področje obsega v obeh šolah 
kar polovico vse dejavnosti. Pri 
oblikovanju izobraževalnih pro-
gramov je šola dokaj samostojna, 
pomembna je predvsem spre j e-
tost ponudbe na tržišču. 

Poučevanje in ostalo delo v šoli 
je zelo sproščeno in neposredno. 
Načrtno se izogibajo klasičnih, 
frontalnih oblik in jih nado-
mešačjo z delom v skupinah ali 
tirnih, ki samostojno iščejo odgo-
vore na nekatere aktualne proble-
me v kmetijstvu. Kako pomemb-
na je komtmikacija med dijaki in 
učitelji, govori tudi podatek, da je 
pri zaposlovanju učitelja 

odločilna njegova sposobnost ko-
municiranja. 

Nikakor ni bilo mogoče spregle-
dati izredne ekonomske usmerje-
nosti šole, ki se kaže tako v vsebi-
nah izobraževalnih programov 
kot v poslovnih odločitvah in ce-
lotni filozofiji vodenja. 

Ob zbiranju vtisov smo ne-
nehno vrednotili tamkajšnje raz-
mere in jih primerjali z našim 
šolskim vsakdanom. Če odmisli-
mo materialne in splošne delovne 
pogoje, ki so v tujini nadvse za-
vidljivi, je zagotovo pri nas po-
trebno čimprej uveljaviti sistem 
permanentnega izobraževanja, v 
katerem bo šola stalna soobliko-
valka človekovega osebnega in 
poklicnega razvoja. Kljub temu 
da nas zahtevna evropska konku-
renca usmerja k temu, se zave-
danje o pomembnosti in potreb-
nosti znanja prepočasi uveljavlja. 
Tudi strokovna in svetovalna dej-
avnost ter neposredni prenos 
znanja v prakso so svojevrstni iz-
zivi, ki jim bodo morale naše 
kmetijske šole slediti bolj kot 
doslej. Tako vsaj ne bomo odvis-

ni zgolj od vsakoletnega priliva 
mladine v šolske klopi, ki ji navi-
dezna neperspektivnost kmetij-
ske dejavnosti jemlje pogum za 
izobraževanje. 

Tudi nekaj podobnosti je bilo 
mogoče prepoznati. Najbolj 
očitno je bilo naslednje: profesio-
nalnost in ustvarjalnost učitelj-
skega kolektiva, kar je tudi v 
naših šolah na visokem nivoju. 

Prijazni in gostoljubni gostitelji 
so nam predstavili utrip ang-
leškega in danskega kmetijstva, 
kjer se tudi na velikih kmetijah 
vse bolj uveljavlja predelava kme-
tijskih pridelkov ali pa dopolnil-
ne dejavnosti, kot so prodaja na 
domu in tiu-izem na kmetiji. Za-
nimivo in hkrati poučno je bilo 
bivanje na angleškem podeželju v 
dvorcu iz 14. stoletja, kjer smo 
lahko neposredno spoznali gos-
toljubnost in visoko ponudbo tu-
rističnih kmetij. 

V obeh državah je bilo čutiti po-
polno prežetost družbe s kme-
tijstvom, navezanost prebivalcev 
na podeželje in tradicijo ter iz-
jemno skrb za probleme okolja. 
Zlasti Danci so ponosni na svoje 
kmetijstvo. Radi poudarjajo, da 
so uspehe dosegli z ekonomskim 
in strokovnim povezovanjem 
kmetov, tehnološkimi novostmi 
in znanjem. 

Med obiskom smo nenehno od-
krivali in iskali vsebine sodelo-
vanja. Kot prednostna smo opre-
delili naslednja področja: 

- strokovna pomoč učiteljem 
slovenskih kmetijskih šol (obli-
kovanje učnih programov, uva-
janje sodobnih oblik dela, izo-
braževanje ...); 

- izmenjava učiteljev in dijakov 
(usposabljanje v tujini...); 

- skupni raziskovalni projekt 
(analiza potreb po kadrih v slo-
venskem kmetijstvu, primerjava 
slovenskega kmetijskega izo-
braževanja z evropskim...). 

Dogovorili smo se, da je potreb-
no sodelovanje razviti na sloven-
skem nivoju, ptujska kmetijska 
šola pa je lahko koordinator pre-
nosa tujih izkušenj v slovenske 
kmetijske šole. Pomoč in podpo-
ro dogovorjenim projektom je za-
gotovil tudi častni konzul Repu-
blike Slovenije na Danskem 
Knud Kristensen, ki se je prijaz-
no odzval vabilom na vse uradne 
pogovore z danskimi gostitelji. 
Zadovoljstvo po obisku je bilo 
vsestransko. Zadovoljni smo bili 
nad videnim in spoznanim, zlasti 
pa ob ugotovitvi, da Evropa ne 
pozna meja pri pretoku idej in ne 
ovir za sodelovanje. 

Ravnatelj 
mag. Vladimir Korošec 

Šolska farma je stičišče teorije in prakse 

M l i O A V Z / ZA NAGRADO V DISNEVLAND 

Odprimo telovadnke zn rekremiio 
Natečaj in srečanje Children's Summit je svetovni dogodek, 
ki je potekal letos že peto leto zapored. Organizirajo ga Dis-
nejjeve revije in UNESCO. Slovenija s e j e srečanja prvič ude-
ležila leta 1995, iz leta v leto pa je vse več udeležencev. Na 
prvem srečanju so bili predstavniki 12 držav, letos so se 
otroškega vrha udeležili otroci iz 51 dežel. Ustvarjali so iz-
delke na predpisano temo, ki je bila letos Odraščanje in 
šport, in najuspešnejši so bili nagrajeni. 

Na letošnji Mikijev natečaj se je 
odzvalo 384 skupin iz slovenskih 
osnovnih šol, krožkov in društev, 
nekateri pa so izdelali plakate kar 
v domačem krogu pod mentorst-
vom katerega od staršev. Komisi-
ja je v ožji izbor uvrstila 54 del, v 
finalnem krogu jih je bilo le še 
15, nato pa so izbrali najboljše. 
Prvo mesto so odnesle dekleta 
pod mentorstvom Margit P. Al-
hady iz Ljubljane, drugo učenke 
OS iz Ilirske Bistrice pod vodst-
vom Hede Vidmar, tretje pa Ma-
teja Skrinj ar, učenka 6. razreda 
OS Miklavž pri Ormožu z mento-

"co Natalijo Veselič. Mateja je iz-
^ l̂ala plakat, ki predstavlja telo-
®^ico in za vsakimi vrati telo-
aonice se otroci ukvarjajo z 

od- športov. Svoje raz-
^sljanje je strnila v slogan: Od-
^•n^o telovadnice tudi popoldan 

^se, ki si želijo rekreacije, 
^agrada za uspešno delo je bila 
soH 1 potovanje v Pariz in 
^elovanje na otroškem vrhu. 
_ .^eja je prvič sedla na letalo in 

i2na, da ji je bilo malo tesno pri 
J vendar je v naslednjih dneh 
str toliko lepega, da je na 
^ anek kar pozabila. Udeleženci 

so bili vseh pet dni zelo 
PrS ' delavnice, zabava in 
Vsi ^^^^ so trajale pozno v noč. 
Sum sodelovali na razstavi 

"^"iit Expo, kjer so na svojih 

razstavnih prostorih prikazali 
zmagovalne plakate. Poleg tega 
pa so predstavili tudi informacije 
o deželi, iz katere prihajajo, slike, 
makete in vse, kar bi utegnilo za-
nimati otroke drugih dežel. Nata-
lija Veselič pravi, da je bila kar 
malo razočarana nad tem, kako so 
jih poslali v svet iz Slovenije. 
Druge dežele so se namreč pred-
stavile s kopico materiala, drob-
nimi izdelki domače obrti in po-
dobnim, njim pa država ni dala s 
seboj niti zastavic. Srečanje je 
bilo izjemna priložnost za pro-
mocijo države, ki so jo drugi ude-

leženci s pridom izkoristili. Ude-
leženci slovenske odprave so s se-
boj nesli, kar so dobili po šolah in 
turističnih društvih. Potem pa se-
veda ni nič čudnega, da so names-
to vodičke, ki naj bi govorila slo-
vensko, dobijo Čehinjo. Jezika 
sta si res nekoliko podobna, ven-
dar otroci je v vsem tem vznemir-
jenju, ki je vladalo, niso razumeli. 
Poleg drugih možnosti predsta-
vitve so se otroci lahko predstavi-
li s pesmijo ali video posnetki. 
Mateja je v narodni noši zapela 
pred veliko množico in požela ve-
lik aplavz. Seveda pa so v posa-
meznih delavnicah otroci lahko 
izživeli tudi svojo kreativnost. 
Ustvarjali so na temo prijateljst-
va, svojo iznajdljivost pa so poka-
zali tudi, ko so dobili na voljo ba-

lone. Na njih so narisali sloven-
sko zastavo in na ta način efektno 
skrili pomanjkanje skrbi organi-
zatorja za predstavitev lastne 
države. 

Organizacija prireditve pa je 
bila drugače brez primere. Skoraj 
1000 otrok je bilo zbranih, pa 
tega ni bilo opaziti v negativni 
luči. Da bi otroci spoznali čimveč 
držav in prijateljev, so prejeli po-
sebne potne liste, s katerimi so 
potovali med posameznimi raz-
stavnimi prostori in zbirali žige 
sodelujočih držav. Na teh mestih 
je večina držav delila razne spo-
minke, ki so prikazovali njihovo 
deželo. Udeleženci srečanja so iz-
brali svoj letošnji slogan, ki se 
glasi: Prijateljstvo je sonce, ki ni-
koli ne zaide. Srečanje vodi am-
basador. Letos je bil to Roy Dis-
ney, za prihodnje leto pa so izbra-
li Leonarda DiCapria. 

Sicer pa sta se naši zmagovalki 
poleg drugih slovenskih ude-

leženk največ družili z otroki iz 
Hrvaške, Slovaške in dežel, kate-
rih govorico sta najlažje razume-
li. Zabava v Disneylandu pa je os-
tala za obe nepozabna. Najraje sta 
dirjali z vlakci, skodelicami, obi-
skali grad Trnuljčice in hišo stra-
hov. Nepozaben je bil Btiffalo 
Biirs Show - predstavitev Divje-
ga zahoda in parada z Disneyjevi-
mi junaki po ulicah. Življenje je 
za Matejo in Natalijo pet dni po-
tekalo v burnem tempu spreje-
mov in zabave. Ogledali sta si 
tudi delček Pariza, popeljali sta se 
po Seni in si ogledali Louvre. 
Vrhunec pa je bila slovesnost v 
Unescovi palači in skupna 
večerja za vse udeležence, na ka-
teri so ponudili hrano z vseh kon-
cev sveta. 

Prihodnje leto bo otroški vrh 
potekal na temo Mir - Svet - So-
delovanje. 

vki 

^Isvni ambasador slovenske odprave je bila Urška Hrovat 

Mentorica Natalija Veselič in učenka Mateja Škrinjar v Dis-
neylandu 

PREJELI S M O 
Tretja Prleška konjenica -
pojasnilo 

Organizatorje tradicionalne 3. Prleške konjenice veseli aktiven 
odnos medijske huiše Radio-Tednik Ptuj do našega projekta, ki je 
bil izkazan z najavo dogodka in sprotnim spremljanjem pohoda v 
časopisu Tednik in na valovih R a i a Ptuj ter s karikaturo v Tedni-
ku dne 4.6. Brez želje in namena po ocenjevanju vrednostne sodbe 
karikatiu-ista Bobe o Prleški konjenici pa bi, glede na asociacijo, 
katero vzbuja karikatura, kot da gre za "veselo druščino pijančkov", 
kot so jo razumeli mnogi bralci vašega Tednika, ki so se obrnili na 
nas, želeli v bran ideji, projektu, udeležencem in ne nazadnje cen-
jenim pokroviteljem dati sledeče pojasnilo: 

Večdnevni organizirani pohodi s konji v naravi postajajo vse po-
membnejši del športne in tiuistične ponudbe naših krajev in Slo-
venije. V letu, ki smo ga v Sloveniji proglasili za leto športa v turiz-
mu, vidimo organizatorji v Prleški konjenici dokaz, da znamo de-
klarativne opredelitve udejaniti s konkretnimi projekti. Izjemno 
naravno okolje Slovenskih goric in Haloz nudi ob lx)gati tradiciji 
konjeništva za tovrstno ponudbo enkraten okvir, ki iz leta v leto 
pritegne več udeležencev konjenic in turistov. 

Več kot 50 udeležencev tradicionalne 3. Prleške konjenice iz vseh 
koncev Slovenije je s svojimi štirinožnimi prijatelji v treh dneh 
140 kilometrov dolgega, v naprej trasiranega in časovno opredelje-
nega pohoda po prelepi Prlekiji spoznalo lepote pokrajine, kultur-
nozgodovinske znamenitosti in gostoljubnost naših ljudi ter tudi 
izjemne kulinarične in vinarske stvaritve turističnih kmetij in 
domačih gostiln, v katerih smo v naprej organizirali postanke in 
ponudbo. Lepa, še neokrnjena narava, gostoljubni ljudje, odlična 
kulinarična in vinska ponudba ter konji so od nekdaj simbolizirali 
Spodnje Podravje in Prlekijo. Skupaj s kulturno ponudbo mest in 
termalnimi izviri predstavljajo tudi realno primerjalno prednost in 
razvojno možnost našega območja na področju turizma. Posebej 
smo ponosni, da je naš projekt s častnim pokroviteljstovm počasti-
la Ustanova dr. Antona Trstenjaka, s pokroviteljstvom pa župani 
občin, skozi katere nas je vodila pot. Ž uradnimi sprejemi je - ob 
časti - udeležencem in projektu dan tudi poseben - javni pomen. 
Vse to združuje Prleška konjenica in tudi ponuja svojim udeležen-
cem ter spremljevalcem. Ne nazadnje se resnost in pomen projekta 
kaže tudi v odzivnosti v javnih medijih nacionalne (Večer, RTV 
Slovenija ...), regionalne in lokalne ravni. Verjemite nam, da več 
kot 50 udeležencev (dvakrat več kot leta 1997) in njihovih konjev 
ne bi varno in brez p>otrebe po posredovanju spremljajoče zdravni-
ce, veterinarja in predstavnikov konjeniške enote UNZ Maribor 
med pohodom prišlo na cilj v Termah Ptuj, če bi bili v stanju, kot 
ga prikazuje karikattuist Tednika, katerega nismo opazili med več 
kot sto domačini, ki so spremljali in pozdravili 3. Prleško konjeni-
co na njenem pohodu. 

Nasvidenje na 4. Haloški konjenici prvi vikend meseca oktobra. 
Za organizatorje: 
vodja projekta Branko Brumen 



P T U J / PRLESKA KONJENICA V SLIKI IN BESEDI 

140 km skozi prieške obiine 
Tretjo prleško konjenico, ki 

je štela 42 konjenikov, so ob 
stalnem častnem pok-
roviteljstvu Ustanove dr. An-
tona Trstenjaka podprli tudi 
župani prleških občin, skozi 
katere je potekala 140 km 
dolga trasa letošnje konjenice. 

Na pot je letošnja 3. prieška 
konjenica odšla iz novo 
nasta ja jočega konjenišk-
ega cent ra pri ptujskih Ter-
mah. Tudi m e d pot jo je 
udeležence spreml ja lo oko 
fotografov. 
Foto: Langerholc 

Vodja projekta je bil Branko 
Brumen, stotnik Slavko 
Strelec, zastavo pa je nosil 
Danilo Leijak. Prvič so se 
prleškim konjenikom 
pridružili tudi člani KK 
Radenci, ki želijo biti že pri-
hodnje leto tudi soorganizatorji 
konjenice, letos pa so bili 
traserji dela poti ob Muri. 

Po naporni tr idnevni poti je 
konjenike 30. maja na 
Mes tnem t rgu v Ptuju 
pozdravi l župan mestne 
občine dr. Miroslav Luci. 
Foto: Kosi 

Tudi letošnja konjenica je 
pokazala, da imajo organizirani 
pohodi vse več navdušencev. Na 
poti so konjenico spremljali voz-
ilo, dežurni veterinar in dežurna 
zdravnica, ki pa večjih posegov 
na srečo nista imela. 

Na kmeti j i Lovrenčič na 
Polenšaku sta pripravila 
spre jem župan občine Dor-
nava mag. Anton Velikonja 
in mag. Milan Lovrenčič, ki 
je na Polenšaku postavil 
pokri to jahalnico. Udeleže-
nci letošnje pr ieške kon-
jenice so jo uradno krstili. 
Foto: Langerholc 

Prieška konjenica je eden 
izmed tistih turističnih projek-
tov, ki delujejo povezovalno na 
območju prleških občin, in tega 
se zavedajo tudi politiki, ki vse 

bolj prihajajo do spoznanja, da 
so tudi to osnove, na katerih 
bodo gradili bodočo pokrajino. 
Sedaj jih čaka projekt v spomin 
Janeza Puha in v zvezi s tem je 

ljutomerski župan že bil 
Mestni hiši v Ptuju. 

Tekst: M G 
Fotografije: 

LangerhohfKoi 

Tudi tur ist ična kmet i j a Firbas v Coget inc ih pri Cerkven jaku je bila pr i jazen gos. 
titelj ude ležencev letošnje pr ieške konjenice . Na s p r e j e m u so jih pozdravil 
predstavnik i KS in Tur is t ičnega društva Cerkven jak , Jože Kraner in S lavko To. 
p lak, dobrodošl ico v l e n a r š k e m delu S lovenskih goric pa j i m je zaže le l tudi 
predstavnik obč inske uprave iz Lenarta Avgust Zavernik . V pr i ložnostnem kul. 
t u r n e m programu so nastopi l i m lad i p lesalc i folklorne skup ine iz O Š Cerkven, 
jak , č lani novega c e r k v e n j a š k e g a ok te ta pod v o d s t v o m prof. Bojana Bez jaka In 
d o m a č i godci . Predstavi la sta se sedlarsk i in kovaški mojster , ki sta poskrbela 
za konje in o p r e m o , ude leženc i konjenice pa so privezali svoje duše . (M.Toš 



pTUJ / O SANACIJI VODOTOKA GRAJENE 

pa bo umazana voda 
skozi mesto znova Usta 

lg„i Ptuja že vrsto let opozarjajo na zanemarjene vodotoke v mestni občini Ptuj, posebej še na 
biser Studenčnico in potok Grajeno, ki teče skozi mestno središče. IJgotavljajo, da 

jdrževalci za vodotoke premalo skrbijo (dejstvo je, da dobijo premalo denarja), premajhna pa je 
tudi ozaveščenost ljudi, ki so ob industriji drugi najpogostejši onesnaževalci. !\iso redki primeri, 
1(0 posamezniki izberejo Studenčnico in druge vodotoke za pranje avtomobilov. Poleg tega pa 
judi inšpektorji ne opravljajo svoje vloge, kot bi morali. 

Razmere na omenjenih vodo-
tokih so skrb vzbujajoče, 
takšne, da je potrebno takojšnje 
ukrepanje. V sanacijo razmer na 
Grajeni se želijo aktivno 
vključiti tudi Zeleni Ptuja, ki 
bodo v ta namen pripravili eko-
loško-raziskovalni tabor Drava 

ki bo potekal od 29. junija 
do 4. julija in bo v celoti pos-
večen potoku Grajeni. Okrog 
dvajset rednih udeležencev ta-
bora bo ob pomoči zunanjih 
udeležencev izdelalo katalog 
onesnaževalcev, anketo med 
prebivalci o onesnaževanju in 
ekološki ozaveščenosti, analizo 
vode, ki naj bi dala podatke o 

pogojih za življenje rastlinstva 
in živali v potoku in ob potoku, 
izvedli pa bodo tudi čistilno 
akcijo na najbolj onesnaženih 
delih potoka. 

Za vzdrževanje vodotokov je 
odgovorno Vodnogospodarsko 
podjetje Drava Ptuj , je povedal 
direktor Drago Klobučar. Ta 
opravi vzdrževalna dela enkrat 
letno, ni pa njihova naloga, da 
potok oziroma vodotoke očistijo 
smeti, razen ko se jih nabere to-
liko, da ovirajo pretok ali 
povzročajo kakršnokoli ones-
naževanje vodotokov. Enkrat 
letno pa glede na razpoložljiva 
sredstva opravijo najnujnejša 

vzdrževalna dela, pokosijo na-
brežine, posekajo odvečno za-
rast in opravijo podobne ukre-
pe, na primer popravila manjših 
spodjed brežin. Sicer pa ones-
naževanje vodotoka Grajene in 
drugih vodotokov ni nobena 
izjema, z njim se srečujejo v 
vseh urbanih naseljih. Ljudje 
imajo izjemno slab odnos do vo-
dotokov, na drugi strani pa vpi-
jejo, da jih je treba nemudoma 
očistiti. Drago Klobučar napo-
veduje, da bodo po vsej verjet-
nosti glede na sedanje kritične 
razmere na vodotokih na Upra-
vi za varstvo narave zahtevali, 
da so občine oziroma lokalne 
skupnosti tiste, ki zagotavljajo 
sredstva za čiščenje vodotokov, 
ker ne gre za drugo kot za malo-
marnost ljudi. V mestni občini 
Ptuj pa si tudi že nekaj časa po 
besedah vodje oddelka za okol-
je, prostor in gospodarsko infra-
strukturo Stanislava Napasta 
prizadevajo, da bi Grajeno očis-
tili fekalij. Nadaljujejo gradnjo 
kanalizacije v nadaljevanju 
Maistrove proti Grajeni. Ko bo 
zgrajen še ta odsek in se bodo na 
kanalizacijo priključili vsi po-
tencialni uporabniki, fekalij v 
Grajeni več ne bi smelo biti. V 
prejšnjih letih je bila zgrajena 
kanalizacija v Tihi poti, Er-
javčevi ulici in delu Maistrove 
ulice, žal pa se nanjo še niso vsi 
priključili, zato je fekalno ones-
naževanje še prisotno. Projekt 
kanalizacije načrtujejo v mestni 
občini Ptuj še v industrijski 
coni, vključen je v letošnji pro-
račun, z dograditvijo kanaliza-
cijskega omrežja bodo tudi na 
tem območju prestregli vse fe-
kalije, ki se za zdaj še nenadzo-
rovano stekajo v Grajeno. 

Današnje sanacije vodotokov 
potekajo v okviru renaturacije, 
to pa ni samo vzpostavljanje 
prvotnega naravnega stanja, am-
pak tudi ohranjanje dosežene 
hidravlične sposobnosti vodoto-
ka. Ptujčani in drugi obiskoval-
ci mesta pa si zagotovo želijo, da 
bi umazana voda skozi Ptuj po-
novno postala čista in ponos 
okolja, katerega sestavni del je. 
Včasih so v Grajeni bile postrvi, 
danes pa ... 

M G 

Foto: Črtomir Goznik 

PTUJ / VRTELA SE JE POMLADNA VETRNICA 

Smeh in igra sta dose-
gljiva in dovoljena vsem 
Toliko otroškega veselja, igre in domišljije, kut smo je lahko 
doživeli v soboto na igrišču ob vrtcu v Raičevi, na enem mestu 
že dolgo nismo videli. Še sonce se je tako smejalo, da ga je 
bilo mogoče za koga celo preveč, a so organizatorji poskrbeli 
tudi za prijetno hladno senco. V organizaciji Društva prijatel-
jev mladine Ptuj in Centra interesnih dejavnosti s e j e vrtela že 
četrta pomladna vetrnica. Z letošnjo prireditvijo so prikazali, 
da otroška igra in veselje ter domišljija ne poznajo ovir, do-
segljivi so vsem, tudi odraslim, če se jim prepustijo. 

Letos so v številnih delavnicah 
sodelovali ptujski vrtci, društva 
Sožitje in Sonček ter zavod dr. 
Marijana Borštnarja iz Dornave. 
Prepričali smo se lahko, koliko 

idej imajo otroci in kako malo 
prostora ter udobja potrebujejo, 
če imajo priložnost. Otroci so se 
namreč prepustili domišljiji ter 
slikali na svilo, glinaste lončke. 

steklo, asfalt, ustvarjali iz gline, 
testa, izdelovali aranžmaje iz su-
hega cvetaja, izdelovali majhne in 
velike vetrnice, zanimive so bile 
plesne delavnice, pa pravljični 
kotiček, ki so ga pripravili delavci 
Mladinskega oddelka knjižnice 
Ivana Potrča, ter program glasbe-
ne šole. Še posebej je bila obiska-
na glasbena delavnica, ki jo je vo-
dil Janko Jerovšek, slovenski 
skladatelj, ki živi v Nemčiji. Otro-
ci in odrasli so lahko na nov in ne-
koliko neobičajen način spozna-
vali svet glasbe. Skladatelj je igral 
na različna glasbila domala iz vse-
ga sveta in nenavadni zvoki so ot-
roke ter odrasle prevzeli. Ueležen-
cem delavnic je želel približati 
svojo trditev, da je lahko vsakdo 
med nami glasbenik, le odprt 
mora biti za glasbo in znati pos-
lušati. Delavnico so sklenili tako, 
da so družno odigrali svojstveno 
opero Mobile. 

Mnogi odrasli in otroci so se 
poglobili v ustvarjanju s pomočjo 
programa Knex, ki ga je pripravi-
la trgovina Pikapolonica. Na 
predstavitvenih stojnicah sta se 
predstavila društvo Sonček in 
VDC zavoda dr. Marijana 
Borštnarja iz Dornave. 

Otroci so nastopali, igrali, dek-
lamirali in tako odslužili slastne 
palačinke, ki so jih letos spekli v 
ptujskem dijaškem domu. 

"Ker opažamo, da je v našem 
okolju malo prireditev za otroke s 
posebnimi potrebami, smo jim 
želeli dati možnost na letošnji 
pomladni veternici. Naša 
odločitev je bila pravilna, saj so 
rajali vsi. Dobiček prireditve 
bomo namenili otroškim igriščem 
na Ptuju. Društvo prijateljev mla-
dine si je namreč pred časom zas-
tavilo akcijo obnove otroških 
igrišč in to bomo nadaljevali, saj 
se lahko na prireditvah, kakršna 
je Pomladna vetrnica, 
prepričamo, kako pomembno je, 
da imajo otroci ustrezne pogoje za 
sproščeno igro. To so začeli 
spoznavati tudi nekateri odgovor-
ni na Ptuju in upajmo, da bodo 
naši otroci dobili dovolj dobrih 
igrišč," je povedal Dušan Strle, 
predsednik Društva prijateljev 
mladine Ptuj. 

Tekst in fotografije: 
Marlia Slodniak 

Kako prijetno je plesati po travi! 

Slovenski skladatelj Janko Jerovšek, je udeležence glasbe-
ne delavnice prepričal, da si lahko glasbenik tudi brez notne 
učenosti. 

Bilo je veselo in družabno 
v nedeljo, 31. maja, je na 
Destrniku potekala javna ra-
dijska oddaja Glasbeni po-
potnik Radia Ptuj, ki je na 
sporedu vsako nedeljo ob 10. 
uri. Že drugo leto so sodela-
vcem Radia Ptuj, ki 
pripravljajo to glasbeno od-
dajo, pri organizacijskem 
delu pomagali člani pros-
tovljnega gasilskega društva 

Da ima oddaja na tem 
območju zelo širok krog pos-
lušalcev, je tudi letos dokazalo 
več kot tisoč obiskovalcev. Vo-
ditelj glasbenega popotnika 
Smiljan Greif je želel dokazati, 
da je lahko tudi brez znanih 
glasbenih zvezd zabavno in ve-
selo. In to mu je uspelo. V 
programu je sodelovalo 
šestnajst glasbenih skupin od 
blizu in daleč, ki so igrali in peli 
kar dobri dve uri. Mnogi pos-
lušalci so se ob poslušanju 
spomnili svoje rojstne vasi ali 

mladosti, mlajši pa so ob tem 
spoznavali, kaj vse znajo zapeti 
njihovi starši in stari starši. 
Rado Škrjanec in Zvonko 
Žibrat, radijska tehnika, sta od-
dajo posnela in drugi del bo 
predvajan to nedeljo ob 10. uri. 

Marjan IrgI, predsednik pros-
tovoljnega gasilskega društva 
Destrnik, je ob koncu povedal, 
da se bodo z ustvarjalci oddaje 
ponovno srečali prihodnje leto. 

MS 

Še spominski posnetek radijske ekipe: od leve tonska tehni-
ka Zvonko Žibrat in Rado Škrjanec, poslušalka Alojzija, 
predsednik PGD Marjan IrgI in voditelj Smiljan Greif 



I Z I D K N J I G E / RAJKO TOPOLOVEC: POT D O KRUHA 

Čos "enakih zelakev^' v 
Jasirebiih pri sv. BoHenku 

"Nekaj let smo hrošča že iskali , pa še ni n ihče videl te tako 
i skane živali. Zaradi tega se j e predvsem na vasi, kjer se j ih 
je zadeva dotikala, zače lo dvomiti, da gre za potegavščino, 
da mladina, ki je v glavnem tvorila populaci jo iskalcev, ob 
nedeljah ni mogla k sveti maši . Tudi v Jastrebcih smo imeli 
to akcijo iskanja potencia lnega sovražnika soc ia l izma ob 
nedel jah dopoldan ..." (Odlomek iz knjige Rajka Topolovca 
Pot do kruha) 

Rajko Topolovec, ki je pred 
kratkim praznoval šestdesetlet-
nico, je popisal svoje prve spo-
mine iz rojstnih Jastrebcev v fari 
sv. Bolfenka na Kogu v knjigi z 
naslovom Pot do kruha. Njegovi 
spomini sovpadajo z obdobjem 
vladavine nacionalfašizma in 
komunizma, kot ju sam 
označuje, "ki sta po svoje pregan-
jala, izganjala in trebila mlade s 
podeželja". Da so se vasi hitro 
praznile, potrjuje tudi podatek, 
da je takrat imela fara sv. Bolfen-
ka 3000 prebivalcev, danes pa jih 
ima le še 1000. 

Tudi Rajko Topolovec je delil 
usodo z drugimi in odšel "na pot 
za kruhom" v mesto. Danes živi 
na Ptuju, v bližnjem Kidriče-
vem pa je bil zaposlen kot meta-
lurg, nato pa kot inženir organi-
zacije dela. Odkar je upokojen, 
ima več časa. Da ne bi šlo v poza-
bo, kar se je dogajalo na Kogu in 
verjetno tudi po vseh drugih va-

seh v prvih povojnih letih, se je 
odločil zapisati svoje spomine in 
jih s pomočjo časopisa Brazde, 
ptujske, ormoške in ljutomerske 
občine natisniti v knjigi. 

Njegov prvi spomin sega v vo-
jni čas, trenutke, ko sta se preko 
kogovskih zaselkov premikali 
nemška in bolgarska vojska, spo-
minja se posameznih vojaških 
akcij, bombardiranj, pogorišč 
posameznih hiš ... Na srečo se je 
vojna končala, za vse pričakova-
na osvoboditev pa je kmečkemu 
človeku prinesla druge tegobe. 
Rajko Topolovec jih popisuje 
predvsem v poglavju Kako smo 
preživeli socializem, v katerem 
piše o razumevanju gulagov, kol-
hozov, aktivistov, viničarjev, 
prvih volitvah ... v rojstni vasi. 
Piše o tem, kako so obnovili 
porušeno cerkev sv. Bolfenka, 
kdaj in kako napeljali elektriko, 
popisuje usode posameznih Ko-
govčanov, predvsem svojih 

najbližjih. Osrednja tema knjige 
pa je seveda lastno odraščanje, 
izobraževanje in odhod od 
doma. 

Vsekakor gre za zelo dragoce-
ne osebne spomine na vojni čas 
in leta po vojni. Rajko Topolo-
vec dostikrat prekrije takratne 
mučne dogodke z vedrejšo 
preobleko, ki mu jo je omogočila 
odmaknjenost približno štirih 
desetletij. Knjiga, ki je opremlje-
na tudi z mnogimi fotografijami, 
je vsekakor vredna branja, v prvi 
vrsti za domačine, pa seveda za 
vse, ki jih podrobneje zanima ta 
delček zgodovine Slovencev. 

Milena Zupanič 

Rajko Topolovec 
Ptujčan, a "po duši" še 
z m e r a j Kogovčan 

P T U J / 25 LET TERAPEVTSKE SKUPNOSTI ZDRAVLJENIH ALKOHOLI-

Za življenje z novo vsebino 
in novimi vrednotami 
v domu krajanov v Skorbi b i lo 6. junija strokovno in 
družabno srečanje ob 25- letnic i terapevtske skupnost i 
zdravljenih a lkohol ikov Ptuj, ki ima danes skupaj s svojci 
60 članov. D e l o poteka v štirih skup inah pod vodstvom tera-
pevtk Marije Tominšek , Jasne Toplak in Mi l ene Drakšič , 
ki so ob tej pri ložnost i skupaj s še trinajstimi bivšimi tera-
pevtkami in terapevti prejele priznanje za uspešno sodelo-
vanje in opravljeno delo. 

Terapevtska skupnost oziroma 
klub je kraj, kjer ob abstinenci 
pomagajo zdravljenim alkoholi-
kom, da vztrajajo v novem nači-
nu življenju z novimi vrednota-
mi, v katerem ni več prostora za 
alkohol. V Ptuju se je tera-
pevtska skupnost zdravljenih al-
koholikov razvila iz nekdanjih 
društev zdravljenih alkoholikov, 
ki so delovala v okviru Socialis-
tične zveze, pod okrilje pa jo je 
vzel Zdravstveni dom, kjer je še 
danes. Najplodovitejše je bilo 
delovanje skupnosti v obdobju 
od leta 1982 do 1991, ko je bila 
terapevtka dr. Zlata Ivetič in ko 
so se ukvarjali s stvarmi, ki so 
presegale delovanje kluba. Raz-
vijali so dejavnosti, ki so močno 
posegale v okolje. Zelo pa so se 
trudili tudi za medsebojno prija-
teljstvo in seznanjanje, oboje jim 
je še kako pomagalo pri prema-
govanju težkih trenutkov na poti 
v rehabilitacijo. 

Vsem, ki abstinirajo eno, tri, 
pet, sedem, deset in več let, so na 
strokovnem in delovnem sreča-
nju ob 25-letnici terapevtske 
skupnosti v Skorbi podelili priz-
nanja za uspešno rehabilitacijo 
in sodelovanje. Med njimi je bil 
tudi rekorder v dolgosti absti-
nence Maks Bratec iz Pacinja, ki 
ne uživa alkohola že polnih 25 
let in je edini še živeči član prve-
ga kluba zdravljenih alkoholi-
kov iz leta 1973, v katerem je kot 
prva terapevtka delala socialna 
delavka Milena Medved. Skupaj 
z ženo Marijo se je Maks Bratec 
zahvalil vsem, ki so mu pomaga-

li pri rehabilitaciji, drugim, ki 
vstopajo po njegovi poti, pa je 
zaželel, da pri tem uspejo. Mag. 
Bojan Sinko, specialist klinične 
psihologije in vodja ptujskega 
dispanzerja za mentalno zdravje, 
je na jubilejnem srečanju ob 25-
letnici terapevtske skupnosti 
zdravljenih alkoholikov Ptuj v 
strnjeni in poglobljeni obliki 
predstavil dosedanje delovanje. 
Članom je zaželel, da še naprej 
razvijajo vrednote pomoči, 
strpnosti, solidarnosti in spreje-
manja različnosti na vseh ravneh 
in področjih svojega življenja. S 
krajšimi prispevki so se oglasili 
člani klubov zdravljenih alkoho-
likov iz Murske Sobote, Celja, 
Ormoža, s Pohorskega dvora in 
iz Maribora ter nekdanji terape-
vti. Dr. Živan Vrabl je kot speci-
alist anesteziolog še posebej opo-
zoril na to, da je akcija splošne 
osveščenosti v Sloveniji o tem, 
kaj vse je odvisnost, slabo zas-
tavljena. Odvisnost ni samo al-
kohol, obstajajo druga mamila, 
ki zlasti ogrožajo mlade in to že 
v najzgodnejši mladosti. 

S svojimi življenjskimi 
zgodbami, zlasti še s trenutki, ko 
so si priznali, da so odvisneži, se 
je oglasilo nekaj zdravljencev. 
Bruno Gajser, ki abstinira že 
skoraj dvajset let, pa je opozoril 
na še en trenutek v tej družbi, ki 
ni zanemarljiv, včasih so bile so-
cialne službe v podjetjih tiste, ki 
so običajno sodelovale pri pošil-
janju alkoholikov na zdravljenje 
v Ormož. Po njegovem so taki 
časi mimo, v spremenjenih gos-

podarskih in političnih razme-
rah bodo alkoholiki tisti, ki 
bodo prvi dobili knjižice. 

Kot že večkrat doslej pa so 
svoje zgodbe pripovedovali sebi 
enakim, drugi vabljeni niso 
prišli, kot da bi se ljudi, ki so se 
zmogli izviti iz objema alkohola, 
sramovali. Tudi to, da jim pris-
luhne okolje, je del njihove reha-
bilitacije. 

V kulturnem programu je nas-
topil moški oktet iz Skorbe. Ob 
koncu so se udeleženci strokov-
nega in delovnega srečanja zah-
valili vsem, ki so jim pomagali 
organizirati srečanje, predvsem 
pa sindikatu Agisa, graverstvu 
Aracki, cveličarni Roža in 
ptujski tiskarni. 

MG 

S L O V E N S K A B I S T R I C A / 15. BISTRIŠKI TEDEN | 

Med 12. in 21. /unl/em 
šport in turizem 
Ker je letos leto športa v turizmu, bodo prireditve 15. bist-
riškega tedna obarvane športno in seveda tudi turist ično. 
Ustanovljena bo občinska turist ična zveza, v deset ih dneh 
se bo zvrstilo okol i 30 športnih prireditev, vsak dan pa se bo 
predstavilo po eno turist ično društvo. Osrednji prireditveni 
prostor bo tudi letos nadstrešnica pri bistriški vojašnici , 
številne druge prireditve pa bodo potekale na drugih loka-
cijah. Vseh deset dni bo na razpolago nekaj konjev za ja-
hanje, namenjenih otrokom, ter kočija za vožnjo. 

V času 15. bistriškega tedna bo 
ob zaključku javnih del v prosto-
rih Ljudske univerze Slovenska 
Bistrica odprta razstava "Pohor-
je, Haloze in Dravinjske gorice -
naš skupni življenjski prostor". 
Organizatorja prireditve sta 
TIC, ki sodi pod oddelek za gos-
podarstvo občine Slovenska 
Bistrica, ter Turistično društvo 
Slovenska Bistrica. 

Dogajanje se bo pričelo v pe-
tek, 12. junija, popoldne. Še prej 
bo ustanovljen j a občinska turis-
tična zveza, v nadaljevanju pa bo 
okrogla miza o turizmu, kjer bo 
prikazana dejavnost turističnih 
društev na območju občine, 
beseda pa bo tudi o novem turis-
tičnem zakonu. Svečano obar-
van bo pričetek 15. bistriškega 
tedna, v kulturnem delu bodo 
nastopile številne skupine, doga-
janje pa bo povezovala Jana 
Jeglič. 

Naslednji dan bo poleg poho-
da skozi bistriški Vintgar vrsta 
drugih zanimivosti. Vredno je 
omeniti srečanje oldtimerjev in 
njihov reli, ki bo potekal na rela-
ciji Slovenska Bistrica - Štaten-
berg - Žiče - Slovenske Konjice -
Slovenska Bistrica. Ob vrsti 
športnih prireditev, ki bodo na 
sporedu ta dan, bo pri nad-

strešnici razstavljenih več kot 
100 oldtimerjev. V soboto bo 
svojo dejavnost predstavilo T D 
Kebelj na Pohorju, dan pa bodo 
sklenili s koncertom noneta Vi-
vere. Nedelja se bo pričela s 
športnimi prireditvami, omeniti 
je potrebno družinski kolesarski 
maraton Slovenska Bistrica -
Štatenberg in nazaj. Predstavilo 
se bo tudi konjeniški društvo 
Slovenska Bistrica, med turis-
tičnimi društvi pa T D Križeča 
vas. V ponedeljek, 15. junija, se 
bo na okrogli mizi predstavila 
VSŠP iz Portoroža, tokrat so or-
ganizirana številna srečanja z 
gospodarstveniki, med T D pa se 
predstavlja slovenjebistriško. 
Tudi torek bo v znamenju 
športnih prireditev, predstavilo 
pa se bo T D Kočno na Pohorju. 
Zanimiva bo sredina okrogla 
miza na temo ekologija, v parku 
za knjižnico bo mini festival Ko-
ruzno zrno - 98, od turističnih 
društev bo svojo dejavnost 
občinstvu prikazalo T D Oplot-
nica. Dan bodo sklenili z nadal-
jevanjem mini festivala Ko-
ruzno zrno 98, v multime-
dijskem večeru se bo predstavil 
Vaško Atanasov. V četrtek do-
poldan bodo v parku za 
knjižnico mini festivala Ko-

ruzno zrno 98 nadaljevali 2 kj 
kovno predstavo Dnevi p̂ ĵ  
lutkovne skupine Pupila iz ^^ 
dave. Zanimivost dneva bô  
igre brez meja. Ta dan se bod 
srečali turistični delavci občî . 
med društvi pa se bo predstavj,^ 
T D Poljčane. Tudi v petek 
bodo prireditve 15. b is t r i š^ 
tedna pričele z mini festivalom 
Koruzno zrno 98 ter nadaljevj;. 
s številnimi drugimi, sklenili j. 
jih bodo s koncertom skupil' 
Greentown Jazz Band, ki bo o, 
21. uri na notranjem grajske; 
dvorišču. Športne prireditve 
družabna srečanja bodo t\n 
zadnja dva dneva bistriške^ 
tedna - v soboto in nedeljo. Met 
da bo zadnji dan 15. bistriške^ 
tedna na prizorišču tudi j; 
jmočnejši Slovenec. V nedel 
bo še otroški živžav. Ta dan s 
bo predstavilo T D Jelka ; 
Šmartna na Pohorju, dan popn 
pa T D iz drugih občin. Priredi 
ve ob 15. bistriškem tednu bodi 
svečano sklenili v nedeljo zvežj 
ob 19. uri. 

Med številnimi prireditvai 
bo tudi predstavitev govedo 
rejskega društva Slovenska Bis 
rica v ponedeljek, 15. junija,! 
torek bo na sporedu predstavite 
društva rejcev drobnice, v sred 
bodo svojo dejavnost postavil 
na ogled sadjarji iz Oplotnice, 
četrtek pa bo dan vinogradnike 
s predstavitvijo vinogradnišl 
kmetije. V petek bo svoje di 
javnost predstavilo konjenišl 
društvo Slovenska Bistrica, v s 
boto pa bodo na programu d 
polnilne dejavnosti kmetij. 

Vida Topoiem 

O R M O Ž / DRUŠTVO SOŽITJE 

V skrbi za osebe z 
duševnimi metniami 
Sožitje je društvo za pomoč duševno prizadetim in v Ormožu delu-
je že lep čas. Po manjših prekinitvah je pri svojem delu še posebej 
aktivno in sistematično zadnjih 20 let. Med njihove naloge sodi 
skrb za osebe z duševno motnjo v razvoju in njihove družine. 
Ukvarjajo se z rekreacijo, skrbjo za zdravje, pomoč nudijo tudi pri 
socialnih težavah, velik poudarek društva pa je na druženju, da si 
člani lahko izmenjujejo specifične življenjske izkušnje. V sodelo-
vanju z zvezo, ki v Sloveniji obsega že 50 društev, pa usmerjajo 
svoje člane na letovanja in seminarje za družine s prizadetimi ot-
roki, kjer starši dobijo veliko uporabnih nasvetov. 

Ormoško društvo Sožitje, ki mu 
predseduje Aljoša Vodnik, je lani 
uskladilo svoje akte z novim za-

konom o društvih, v začetku 
letošnjega leta pa so na občnem zbo-
ru sprejeli vse potrebne načrte za 
delo. V goste so povabili tudi pediat-
rinjo dr. Marjeto Korbar, ki je tudi 
sama mati otroka z motnjo v dušev-
nem razvoju in je spregovorila o 
položaju odraslih duševno prizade-
tih v Sloveniji. Zbora se je udeležil 
tudi Ivo Škof, dolgoletni predsednik 
zveze Sožitje. Pogovarjali so se o 
težavah svojih članov in Aljoša 
Vodnik je povedala, da je zlasti 
pereče vprašanje podaljšanja rodi-
teljskih pravic. Sedanja zakonodaja o 
družini o tej možnosti sicer govori. 
V praksi pa se posamezniki ne 
odločajo, da bi vzeli opravilno spo-
sobnost odraslim ljudem z motnjo, 
kar je povezano s podaljšanjem rodi-
teljske pravice staršev. V Sloveniji 
žal ne poznamo kakšne vmesne 
stopnje, delne opravilne sposobnosti 
ali kaj podobnega Opravilna spo-
sobnost se vzame ali pa ne. Postopek 
poteka pred sodiščem in je povezan s 
precejšnjimi stroški, saj je potrebno 
izdelati izvedensko mnenje. 

Člani ormoškega društva Sožitje 
so bili tudi že na izletu. Letos so si 
prvič privoščili dvodnevni izlet. V 
počitniškem domu podjetja Jeruza-
lem v Strunjanu so bili po pripove-
dovanju izletnikov zelo ljubeznivi in 
so se potrudili. Izlet je bil pravo 
doživetje, še zlasti za tiste, ki niso 
vključeni v varstveno-delovni cen-

ter, je bila to zelo pomembi 
življenjska izukušnja. Nekateri 
bili prvič dva dni od doma in starši 
čeprav so že odrasli. Izleta se je ud 
ležilo več kot 40 članov, vodile pa 
jih štiri spremljevalke. 

Kot že nekaj let so se člani Soži' 
udeležili tudi iger specialne olimp 
de, ki so bile letos v Lenartu. Pr' 
so potovali na igre z avtobusom, k 
je bila ekipa tako številčna. Polegi 
rovancev VDC so se jih udelež 
tudi učenci iz oddelkov vzgoje 
izobraževanja iz šole Stanka Vrl 
Pred kratkim pa so se štirje teku 
valci udeležili še državnih iger spe 
alne olimpiade. Odrezali so 
odlično in prejeli dve srebrni in e 
zlato medaljo. Vsi tekmovalci so t 
prvič v Ljubljani. 

Izjemno pomembna društve 
pridobitev je nov kombi na štiril 
lesni pogon, ki je zelo primeren 
naše terene. Urediti morajo le še P 
merno rampo za invalidske vozî  
Precej članov bo letos odšlo tudi 
letovanja, ki jih organizira 
Sožitje - na letovanje v Kran)S 
Goro, Lendavo, na seminar 
družine v Cerkno, nekaj dekle' 
fantov, ki nimajo več staršev, pa 
odšlo v poletne tabore. Jeseni p̂  
bodo-polni poletnih vtisov zbrali 
obveznem ribiškem pikniku. 

Vodstvo društva se bo lotilo 
lave pregleda stanja ljudi z motni' 
razvoju v ormoški občini. OcetijnlJ 
namreč, da bo v kratkem za ne 
članov nastala zelo žgoča potrebf 
domskem varstvu ali nastanit^ 
stanovanjski skupnosti. Zato ^ 
pričeli priprave na projekt in P̂  
čevanjem doslej zbranih podata 
Skupaj s centrom za socialno " 
bodo poskušah ugotoviti, kakšP^ 
stvarne potrebe na tem področju-

PTUJ • Volilna skupščina bo 29. junifa 
v Območni obrtni zbornici Ptuj so končali opravila oziroma 

priprave na volilno skupščino, ki bo 29. junija na Svabovem. 
Novega predsednika zbornice bodo po sklepu upravnega odbo-
ra, ki se je sestal v ponedeljek, izbirali med vsemi štirimi kandi-
dati (Viktor Cvetko, Boris Krajnc, Jože Milošič in Roman 
Tomanič), za katere so se člani izrekli na volilnih zborih posa-
meznih sekcij. Po predhodnem glasovanju ima največ podpore 
Jože Milošič. Novega predsednika bodo volili na tajnih volitvah. 

MARIBOR • Citroen za mariborsko bolnišnico 
Generalni direktor Citroen Slovenija Philippe Vincent bo 

danes mariborski bolnišnici predal dragoceno darilo, vozilo Cit-
roen evasion, ki ga bodo uporabljali za prevoz bolnikov z oddel-
ka za pljučne bolezni in oddelka za psihiatrijo na Pohorju, ki sta 
edina dva oddelka zunaj lokacije mariborske bolnišnice - prvi je 
na slivniškem, drugi na hoškera Pohorju. Gre za darilo Jeklo-
tehne avtohiše Maribor in Citroena Slovenije ob koncu humani-
tarne akcije, ki sta jo podjetji izvedli v sodelovanju s poslovnimi 
partnerji in darovalci. Darila so v bolnišnici zelo veseli, saj je 
novo vozilo primernejše za prevoz bolnikov. Bolnike z obeh de-
lov Pohorja dnevno večkrat prevažajo v dolino zaradi diagnos-
tičnih oziroma terapevtskih postopkov. 

PTUJ • Cvetličarna Anita v Arbajterjevi 
Cvetličarka Anita Bračič - Nemec je v bivšem bistroju Trojka 

na Arbajterjevi 3 v Ptuju (v bližini dijaškega doma) odprla cvet-
ličarno Anita. V njej ponuja vse, kar je v zvezi s cvetličarstvom. 
Odprta je vsak dan od 9. do 19. ure, ob sobotah od 8. do 13. ure. 



l^lpRICEVO / O DOMNEVNO ZAKOPANEM INSEKTICIDU DDT NI SLEDI 

Ore za sode ali za kosti? 
pomnevni aferi v z>ezi z anonimnimi sporočili in pismi o dom-
^̂ vno zakopanih sodih z insekticidom DDT ob starem 
^̂ jĝ l̂ em pokopališču pri kapeli v Kidričevem je, kot kaže, dal 
-ko na i tnrkov sestanek v prostorih kidričevske občine, po ka-

lerem so si oddahnili še tisti na 

po sklepu zadnjega sestanka 
posebnega odbora, ki so ga 
določili za razreševanje te pro-
bleinatike, so k sodelovanju pri-
tegnili strokovnjake z Zavoda za 
zdravstveno varstvo Maribor, 
Vodnogospodarskega podjetja 
ptuj, inšpekcijskih služb, civil-
ne zaščite, policije ter celo mi-
nistrstva za delo, družino in so-
cialne zadeve, vse z namenom, 
da bi z njihovo pomočjo čimprej 
ygotovili, ali so v gozdu za av-
stro-ogrskim pokopališčem res 
zakopani sodi z omenjenim in-
sekticidom in ali je v ki-
dričevem res ekološka bomba. 
ICot kaže, je prevladal razum, saj 
so tokrat dali glavno besedo 
stroki in argumentom. Ti so 
tako prepričljivi, da so zagotovo 
razblinili vse dvome in potepta-
li vse, še tako (ne)prepričljive 
govorice o anonimnih klicih in 
pismih. 

Dr. Ciril Korpar z Zavoda za 
zdravstveno varstvo Maribor je 
poudaril, da kontrolo vode 
opravljajo redno nekajkrat 
mesečno in da v pitni vodi niso 
nikoli in tudi tokrat ne našli in-
sekticida DDT, saj v vodi ni 
topljiv. Poleg tega so opravili 
kar nekaj analiz vode studencev 

bolj skeptični in črnogledi. 

v neposredni bližini okrog dom-
nevnega prostora, kjer naj bi 
sodi bili zakopani, vzeli in ana-
lizirali pa so tudi nekaj vzorcev 
prsti s tega prostora. Rezultati 
so pokazali, da je vsebnost orga-
noklorih pesticidov, kamor sodi 
DDT, povsod nekaj stokrat 
nižja kot dovoljujejo normativi. 
Z veseljem ugotavljajo, da torej 
ni nobene nevarnosti ne za 
občane in ne za živali ali floro. 

Tudi Mirjana Fesel z Vodno-
gospodarskega podjetja Drava 
Ptuj je ugotovila, da DDT-ja v 
Kidričevem ni in da potemta-
kem nikakor ne predstavlja 
grožnje prebivalstvu tam nao-
krog. Tudi pred leti, ko so anali-
zirali vzorce podtalnice na 
območju Kidričevega, niso ni-
kjer naleteli na ostanke DDT-
ja. Celo presenečeni so bili nad 
čistostjo in neoporečnostjo ki-
dričevskih vodnjakov. Sicer pa 
tudi če bi bil insekticid D D T 
resnično zakopan v domnevnih 
sodih, to ne bi danes, po 50 le-
tih, pomenilo nobene resne ne-
varnosti. Ves ta čas namreč niso 
opazili na ljudeh oziroma 
domačinih in živalih nobenih 
negativnih sprememb. 

Temu mnenju se je pridružila 

še Cirila Tomšič z ministrstva 
za delo, družino in socialne za-
deve, ki je povedala, da so bili z 
občino Kidričevo v dogovoru, 
da bi, če bi obstajali utemeljeni 
vzroki, izdali soglasje za izkop 
območja, kjer naj bi bili sodi 
domnevno zakopani. Ker pa so 
analize pokazale, da DDT-ja ni 
ne v vodi in ne v zemlji, po nje-
nem mnenju zaenkrat ni nobe-
ne nevarnosti za okolje in torej 
tudi ni potrebe po izkopu. 

Marjana Mikola Terbuc z 
inšpekcijskih služb Upravne 
enote Ptuj je ob ugotovitvi, da 
imamo neoporečne analize 
vode, podtalnice in prsti, izrazi-

la dvom v še vedno anonimna 
sporočila in pisma o domnevno 
zakopanih z DDT-jem, ki so 
vprašljiva prav zaradi svoje ano-
nimnosti. Posamezne strokovn-
jake je odkrito vprašala, ali je po 
vseh strokovnih ugotovitvah in-
stitucij in negativnih analizah 
še potreben izkop domnevnega 
območja samo na podlagi nekih 
anonimnih sporočil in klicev. 
Vsi po vrsti so ugotavljali, da iz-
kop zaenkrat ni potreben, da 
bodo torej pokojnike, tiste iz av-
stro-ogrskih časov in tudi tiste 
iz domnevnih povojnih pobojev 
leta 1945, za katere govorijo, da 
naj bi bili pokopani prav tam 
kot domnevni sodi, pustili, naj 
počivajo v miru. Vprašanje pa 
je, ali bodo utihnile govorice o 
tem, da je tam vendarle nekaj 
zakopano. 

Kidričan Vlado Sere, ki je po-
vedal, da se je z anonimnežem z 
območja Dravograda nekajkrat 
pogovarjal in da mu je ta izdal 
veliko skrivnosti in podrobnos-
ti, je zaradi take odločitve stroke 
ogorčen izjavil, da odstopa kot 
predsednik krajevnega odbora 
Kidričevo. Poznavalci menijo, 
da se z godba prav zaradi tega še 
ni končala, saj naj bi bilo na tem 
mestu nekaj zagotovo zakopano. 
Nekaj, kar nekoga muči in žge 
... Mar gre tokrat za kosti? 

M. Ozmec 

Cirila Tomšič iz ministrstva 
za delo, družino in socialčne 
zadeve. 

PTUJ / ODPRLI SERVIS BOSCH DIESEL 

Ptuiskim obrtnikom zau-
f»o/o svetovno *nanm firme 
V Anželovi devet v Ptuju je 5. junija družina Korenjak odprla 
Boseh diesel servis, ki je eden izmed več kot deset tisoč tovrst-
nih servisev, ki jih ima firma Bosch v 133 državah sveta. Gre za 
firmo, ki je danes največji dobavitelj za avtomobilsko industrijo 
v Evropi, je na otvoritvi povedal predstavnik Boscha z Dunaja 
Herbert Wesely, ki je družini izročil tudi spominsko darilo -
portret ustanovitelja firme Roberta Boscha. Družina Korenjak 
je novi servis zgradila in uredila z velikim kapitalskim vložkom 
in osebnim angažiranjem. 
Prvo pogodbo je za Bosch ser-

vis Hinko Korenjak sklenil 
pred 21 leti, takrat še z general-
ovim predstavnikom firme 
Bosch v Jugoslaviji. Od leta 
1̂ 93 pa ima Bosch svoje hčerin-
sko podjetje Robert Bosch, 
'l o.o., v Ljubljani, ki ima za cilj 
neposredno obdelavo sloven-
skega trga. V novem ptujskem 
fioschevem servisu sta enako-
pravna partnerja Hinko in Al-
eksander Korenjak. Ob odprtju 
sta jima veliko uspehov pri delu 
^želela tudi predsednik 
^bmočne obrtne zbornice Ptuj 
•^oinan Tomanič in župan mest-

ne občine Ptuj Miroslav Luci, 
ki je dejal, da pri firmi Korenjak 
stranke ne bodo izgubile niti de-
narja niti zaupanja. Poudaril je, 
da si bodo tako v občini kot v 
državnem zboru prizadevali, da 
bi obrt in podjetništvo dobila 
tisto mesto, ki jima pripada, 
predvsem pa za to, da se bodo 
razvijale proizvodne dejavnosti. 
Roman Tomanič je spomnil na 
pionirske začetke dela Hinka 
Korenjaka pred 39 leti, saj je v 
bistvu tudi eden najstarejših 
ptujskih obrtnikov. Davnega 
leta 1959 je začel dejavnost avto-
mehanika za popravilo dizel-

skih motorjev in črpalk ter šob. 
Leta 1989 je v obrt pritegnil 
tudi sina Aleksandra. 

"Žal tudi v tem svečanem in 
prazničnem trenutku ne morem 
zaobiti mačehovskega odnosa 
države do obrti. Obrt je tista 
veja gospodarstva, ki se najhi-
treje odziva na zahteve 
domačega in tujih trgov. Od 
države obrtniki ničesar ne pro-
simo, ker smo vedno znali delati 
in se prilagajati trgu. Zahteva-
mo samo, da ustvari pogoje, ki 
bodo omogočali čim lažje delo 
bortnikov in prispevali k 
razcvetu obrti in celotnega go-
spodarstva. Po naših visoko 
kvalitetnih izdelkih in storitvah 
nas že dobro poznajo tudi v raz-

vitejših državah. Zaradi hitrega 
tehnološkega razvoja potrebuje 
obrt vse več visoko izobraženih 
strokovnih kadrov in obratoval-
nic, ki so opremljene s sodobno 
tehnologijo. Takšen je tudi novi 
Boschev dizelski servis, ki si je 
pridobil zaupanje svetovno zna-
nega podjetja Bosch," je še pose-
bej poudaril Roman Tomanič. 

Trenutno ima firma Bosch v 
Sloveniji dvanajst tovrstnih ser-
visov, po besedah Lojzeta 
Kovačiča iz tehnične službe 
ljubljanskega hčerinskega pod-
jetja pa je ptujski eden najsta-
rejših. Sestavni del novega ser-
visa je tudi trgovina s proizvodi 
Bosch. 

MG 

^ otvoritvi so s e zbrali številni poslovni in drugi gostje, 
Oh/ ^t/pan mestne občine Ptuj Miroslav Luci, ki je 
f^ J^^il vso pomoč obrti in podjetništvu, da bosta dobila 

ki jima pripada. Foto: Kosi 

BORL / V SOBOTO SUPER POP 
POROKA 

Tokrat poroka po grajsko 
!\a buriskem gradu je bilo že prejšnji kunec tedna zelo 
živahno, saj je ekipa POP TV med grajskimi zidovi snemala 
kvalifikacije za junijsko pop poroko, ki je postala nekakšna 
stalnica v nedeljski oddaji Super pop s Stojanom Aueijem. 
I rije poročni pari - kandidati za pop poroko - so se pomeri-
li v streljanju z angleškim dolgim lokom, metanju žoge čez 
grajsko obzidje in streljanju s katapultom v maketo gradu. 

V sodelovanju s POP TV super pop poroko na gradu Borlu 
organizira občina Gorišnica, koordinator prireditve pa je 
Boštjan Rihtar, ki je za poročni spektakel že pripravil bogat 
kulturno-zabavni program s kar 208 nastopajočimi. Eden od 
izbranih parov so bo to soboto, 13. junija, na Borlu že poročil, 
organizatorji super pop poroke pa so povabili tudi občinstvo. 
Gledalci se jim lahko pridružijo že dopoldan ob 11.30 uri pri 
Dominkovi domačiji v Gorišnici, kjer bodo sprejeli poročni 
par, potem se bosta mladoporočenca ob 13. uri odpravila na le-
tališče v Moškanjce in se seveda popeljala z letalom, ob 17. uri 
ju čaka sprejem na gradu Borlu in nekoliko pozneje še poročni 
obred v župnijski cerkvi v Cirkulanah. Zvečer nekaj po 20. uri 
bo na Borlu poročil mladi par gorišniški župan Slavko Visen-
jak. Boštjan Rihtar je še povedal, da bodo v celotnem programu 
sodelovali različni ansambli, folklorne skupine, štajerska kon-
jenica, balonarji s Ptuja, zmajarji, letalci, kopjaši iz Markovcev, 
kočijaži ter še nekateri, s cvetličnimi aranžmaji in poročnim 
šopkom za nevesto pa se bo predstavila cvetličarna Lilija iz 
Gorišnice. Sicer pa imajo Gorišničani poleg priprav na super 
pop poroko mnogo več dela s pripravo Gostuvaja pri Domikovi 
domačiji v Gorišnici, kjer bo že 25., 26., in 27. junija potekalo 
snemanje starega poročnega običaja. 

T. Mohorko 

v 

Šolski zvonet nam /e zaupal.,, 
PTUJ #Tako kot povsod po Sloveniji se bo pouk končal tudi na 

Ruju za srednješolce v petek, 19. junija, za osnovnošolce pa v 
četrtek, 24. junija. 

DIJAŠKI DOM # Osnovnošolci, ki bivajo v dijaškem domu, so se 
na zaključnem izletu popeljali v Olimje, si ogledali deželo pravljic in 
domišljije, čokoladnico in Atomske toplice. Včeraj pa so jih obiskali 
vrstniki iz osnovnih šol s prilagojenim programom iz Maribora, Slo-
venske Bistrice, Celja in Murske Sobote. Pred ptujskim dijaškim do-
mom so ves popoldan namenili Igram dobre volje. 

GIMNAZIJA PTUJ 

Predstavili 
svoie 
najboliše 
športnike 

"Naši dijaki so vsestransko 
uspešni," je na prireditvi v šol-
ski telovadnici dejala ravna-
teljica Gimnazije Meta Pukla-
vec. Tokratna prireditev je 
bila posvečena samo dijakom, 
ki so v tem šolskem letu sode-
lovali v športu. Najboljšim so 
podelili nagrade in priznanja, 
nato pa so se v prijateljski 
košarkarski tekmi pomerile 
sedanje dijakinje in dijaki z 
bivšimi dijakinjami in dijaki, 
nekoč člani šolske košarkarske 
ekipe. 

Nagrade so prejele članice 
rokometne ekipe, ki je osvojila 
3. mesto na državnem prvenst-
vu, in trije tekači, ki so osvojili 
bronasto medaljo v ekipni 
konkurenci na državnem 
prvenstvu v krosu. To so bili 
Matej Gajser, Matjaž Kovačič 
in Aleš Bezjak. Prav tako je 
prejel nagrado dijak Blaž Iva-
nuša za 1. mesto za fotografijo 
pri Šolski košarkarski ligi. 

Priznanja so podelili vsem, 
ki so sodelovali na športnih 
tekmovanjih - odbojki, atleti-
ki, nogometu, rokometu, strel-
janju, krosu in košarki. Poleg 
teh so pohvalili vse, ki so prišli 
navijat ali so kako drugače so-
delovali na tekmovanjih. Ple-
salke in ekipa navijačev pri 
ŠKL sta se s svojo navijaško 
telovadno točko predstavili 
tudi tokrat. 

M Z 

PTUJ / NA OSNOVNI ŠOLI OLGE MEGLIČ 

PmnimiiinI ŠM I^Nl^Uif^ 
Vsak učitelj želi, da bi njegovi učenci dosegli kar največ uspehov na vseh področjih 
svojega življenja in dela, saj je to tudi zanj največji uspeh in mu vliva ponos. V naših 
šolah se z delom pripravljajo za šolo novega tisočletja. Ravnatelj Osnovne šole Olge 
Meglic Ervin Hojker ni skrival ponosa, ko nas je povabil, da ga obiščemo, saj nam je 
želel predstaviti letošnje uspehe svojih učencev in njihovih mentorjev. 

"V zgodovini šole je bilo že veliko učen-
cev, ki so si zaslužili priznanje, in veliko 
nas je že z veseljem naredilo več in še več 
za njihov razvoj. V letošnjem šolskem letu 
pa so rezultati nad vsemi pričakovanji, iz-
jemni, upam pa, da tudi ponovljivi," je po-
vedal Ervin Hojker. "Tako so letos učenci 
in njihovi mentorji dosegli oziroma postali: 
Petra Janžekovič državna prvakinja v Veseli 
šoli za 6. razrede, Sebastijan Voljč državni 
prvak v Veseli šoli za 7. razrede - mentorica 
Natalija Nežmah; Sebastijan Voljč državni 
prvak v razvedrilni matematiki - mentorica 
Olga Zupanič; Mojca Neudauer 2. mesto na 
državnem tekmovanju v rapedr i ln i mate-
matiki - mentorica Majda Švagan; Tomaž 
Janžekovič in Tilen Mrgole 2. mesto na 
državnem tekmovanju mladih tehnikov -

elektronika, Goran Štumerger in Samo 
Kralj 2. mesto na državnem tekmovanju 
mladih tehnikov - robotika, Gregor Rihtar 
2. mesto na državnem tekmovanju mladih 
tehnikov - robotika - mentor Boris Segula; 
Jan Emeršič 3. mesto na državnem tekmo-
vanju iz logike - mentorica Majda Švagan; 
Matej Cernjavič zlato priznanje v znanju 
nemškega jezika - mentorica Tatjana Pun-
gračič; Sanja Šegula, Maja Majcen, Rebeka 
Pšajd, Urška Žmauc, Iva Zupanič, Špela 
Erlač, Nika Veselič, Urška Sotler, Mojca 
Neudauer, Leja Terbuc, Nika Urbančič, 
Barbara Šprah, Biserka Malek, Tomaž Šala-
mun, Miha Senčar, Boris Trafela, Žiga Om-
ladič, Goran Štumberger, Miljenko Šarič, 
Miha Kamenšek, Samo Kralj, Mitja Hor-
vat, Gregor Bien, David Boškovič in Jure 

Lah 2. mesto v slovenski šolski košarkarski 
ligi - mentorji Dušan Lubaj, Branko Veršič 
in Silva Glušič; Barbara Hlupič, Živa Ketiš, 
Nuša Majcenovič, Biserka Malek in Polona 
Rajh zlato priznanje za raziskovalno nalogo 
- mentorica Vera Golob; Eva Milošič, Špela 
Erlač, Leonela Djakovič, Nina Habjanič in 
Urška Šprah zlato priznanje za raziskovalno 
nalogo - mentorica ga. Nataša Rantaša; Ti-
len Mrgole zlato priznanje za raziskovalno 
nalogo - mentorja Marjana Jevremov in g. 
Dušan Lubaj. 

Številni učenci pa so se še izkazali z lepimi 
rezultati na državnih, regijskih, medobčin-
skih in občinskih tekmovanjih. Vsem učen-
cem in mentorjem iskreno in s ponosom 
čestitam z željo, da ostanejo inovativni, sa-
moiniciativni, delovni in uspešni." 

Lepo je pisati o uspešnih ljudeh in pre-
pričan sem, da bo na naših šolah, ne samo 
na Olgici, ki smo jo obiskali tokrat, še veli-
ko priložnosti za to. 

js 



ŠPOKTNE NOVICE 
KIKBOKS# 
Ptujčanom osem 
medalj 

Na Dunaju je potekal odprti tur-
nir v kikboksu, na katerem je nas-
topilo več kot 500 tekmovalcev iz 
18 držav, med njim 37 slovenskih 
tekmovalcev in tekmovalk. Ti so 
osvojili tri prva, eno drugo in štiri 
tretja mesta. Najboljše borbe sta 
prikazala Ptujčana Branko Fidler 
in Marcel Fekonja, ki sta osvojila 
prvi mesti - do osvojitve zlate me-
dalje sta morala zmagati štirikrat. 
Dobro je nastopal tudi Dejan Za-
vec, ki je zmagal trikrat, lesno pa 
je izgubil s svetovnim podprva-
kom. 

Posamezni izidi: semi kontakt: 
do 81 kg: 3. Andrej Vindiš, Ptuj; 
nad 65 kg: 3. Nadja Šibila, Ptuj; 
light kontakt: do 81 kg: 1. Branko 

Fidler, Ptuj; do 67 kg: 1. Marcel 
Fekonja, Ptuj; do 91 kg: 3. Uroš 
Repas, Ptuj; full kontakt: do 67 
kg: 1. Dejan Zavec, Ptuj. 

Danilo Klajnšelc 

TRIATLON • 
Ačimovič uspešen 
v Avstriji 

Uspešni ptujski triatlonec Rado 
Ačimovič je v avstrijski Lipnici 
nastopil na srednjem triatlonu, v 
katerem je potrebno čim hitreje 
preplavati 2300 metrov, prekole-
sariti 80 in preteči 20 kilometrov. 
Med 80 sodelujočimi je bil abso-
lutno 10., v svoji starostni katego-
riji pa najboljši. Nastop je sodil 
med priprave na letošnje tekmo-
vanje najbolj vzdržljivih Zemlja-
nov, tako imenovani Iromnan na 
Havajih. Pred tem čakajo Ačimo-
viča še kvalifikacije v Nemčiji. 

f.k. 

KASAČI NA BLEDU 

i f « q f i f e € mpehm 
Na hipodromu Lesce na Bledu 

je bil minulo nedeljo osmi tek-
movalni dan za kasače, pripravil 
pa ga je KK Triglav Bled. Na do-
bro pripravljeni stezi, ki je ena 
najkrajših v Sloveniji, je nasto-
pilo 68 kasačev, med njimi tudi 
nekateri najboljši ljutomerski 
konji. Prvič letos pa so se na Ble-
du predstavili dveletni kasači-
naraščajniki, ki šele vstopajo v 
tekmovalne arene. Tekmovanje 
je bilo dobro pripravljeno, ogle-
dalo pa si ga je več kot 1500 nav-
dušenih ljubiteljev kasaškega 
športa. Naslednji tekmovalni 
dan za kasače bo IB.junija v 
Krškem. 

Rezultati dirk iz Bleda: 1. dirka, 
avtostart za 2-letne kasače, 1600 
m: 1. Darly Lobell (B. Plečko, 
Maribor) 1:27,3, 2. Astor Law 
(Tramšek, Ljutomer) 1:27,4 in 3. 
Ivana MS (Slavič, Ljutomer) 
1:27,7; 2. dirka, avtostart za 3-4-
letne kasače, 1800 m, brez zas-
lužka: 1. Fuci Fuc (Kovačič, 
Krško) 1:27,3,2. Lubena (Kukolj, 
Ljutomer) 1:28,0 in 3. Coimtessa 
(Lučič, Zagreb) 1:29,0; 3. dirka, 
avtostart za 3-5-letne kasače, 1800 
m, zaslužek do 80 tisoč SIT: 1. Jo-
ker (Slavič, KD MS Ključarovci) 

1:25,9, 2. Veno (Kolar, Ljutomer) 
1:26,0 in 3. Leon (Zagorc, Šent-
jernej) 1:26,1; 4. dirka, avtostart 
za 3-12-letne kasače, 1800 m, zas-
lužek do 200 tisoč SIT: 1. Jo Jo B 
(Gregorc, Brdo) 1:22,5, 2. Suriya 
(Maletič, Šentjernej) 1:22,5 in 3. 
Egidij (Cerar, Lj.Stožice) 1:23,2; 
5. dirka, avtostart za 3-12-letne 
kasače, 1800 m, zaslužek do 350 
tisoč SIT: 1. Vicky Crown (Orel, 
Lj.Stožice) 1:22,6, 2. Lurado B 
(Vidic, Brdo) 1:22,6 in 3. Lisko 
Lobell (Erjavec, Ljutomer) 
1:23,4; 6. dirka, avtostart za 3-12-
letne kasače, 1800 m, zaslužek do 
600 tisoč SIT: 1. Profesor (Arnol, 
Brdo) 1:22,8, 2. Liktor Lobell 
(Seršen, Ljutomer) 1:23,0 in 3. 
Moni Hill (Kukolj, Ljutomer) 
1:23,0; 7. dirka, avtostart za 3-12-
letne kasače, 1800 m: 1. Lui B (Vi-
dic, Brdo) 1:20,9, 2. Armena (A. 
Marinšek, Brdo) 1:21,3 in 3. Do-
ris MS (V. Marinšek, Brdo) 
1:21,6; 8. dirka, start s traka za 3-
12-letne kasače, 2100 m: 1. Charli 
Somolli (Slavič, KD MS 
Ključarovci) 1:23,1, 2. Meadow 
Meritime (Gregorc, Brdo) L24,l 
in 3. Sissi Sara (Maletič, Šent-
jernej) 1:25,5. 

M.Toš 

PLAVANJE 

Prvo Etnituo Hotditnc 
v petek, 5. junija, je v ptujskih Termah potekalo peto me-
dobčinsko prvenstvo osnovnih šol v plavanju, ki ga je organi-
ziral Športni zavod Ptuj. Ekipe osnovnih šol prihajajo vedno 
bolje organizirane, nekatere celo poskrbijo za avtobusni pre-
voz. Žal pa so med njimi tudi takšne, ki prepustijo udeležbo 
kar lastni iniciativi učencev, ki kljub mačehovskemu odnosu 
šole borbeno predstavljajo "svojo" šolo. 

Sodelovalo je 162 učencev iz 9 
osnovnih šol. Plavalni klub Ter-
me Ptuj je za uspešno izvedbo tek-
me in več kot 50 startov poskrbel s 
14 sodniki. Lepo vreme in eden 
izmed najmodernejših in "hitrih" 
bazenov v Sloveniji sta bila vzrok, 
da so v olimpijskem bazenu padali 

rekordi v posameznih kategori-
jah. Tako je najboljši rezultat in 
rekord medobčinskih prvenstev v 
kategoriji 50 m prsno dečki dose-
gel Matevž Božičko (OŠ Videm) s 
časom 35,34. Matevž je bil najhi-
trejši tudi na 50 m prosto s časom 
26,49. Pri deklicah je bila rakor-

derka /uija Ogrizek (OS Hajdina) 
s časom 44,09 na 50 m prsno in 
33,58 na 50 m prosto. V ekshibi-
cijski tekmi na 50 m delfin je prav 
tako z rekordom tekmovanja zma-
gal Uroš Gojkovič (OŠ Breg) s 
časom 30,99 pred Matevžem 
Božičkom in Tadejem Topla-
kom. 

Učenci od prvega do četrtega 
razreda so se pomerili v disciplini 
50 m prosto, od petega do osmega 
pa na isti dolžini v prosti in prsni 
tehniki. Razdelili smo 24 komple-
tov medalj, 72 diplom in za naj-
boljše ekipe pokale. 

Po posameznih kategorijah so 
bili najboljši: 

50 m prosto dečki: l.r.: Aljaž 
Valič OS ML, 2.r.: Luka Rebek 
OŠ LV, 3.r.: Miha Sajko OŠ OM, 

4.r.: Miha Molnar OŠ LV, s 
Lovro Centrih OŠ BR, 6.r.: J 
Horvat OŠ Ormož, 7.r.; Boštj, 
Maračič OŠ LV, 8.r.: 
Božičko OŠ VI. Deklice: j 
Maša Rihtar OŠ LV, 2.r.: 
sandra Jiu:kovič OŠ LV, 3.r.; ^ 
Vidovič OŠ Cirkulane, 4.r.: ^ 
ja Rozman OŠ OM, 5.r.: AljaV, 
denik OŠ LV, 6.r.: Anja 
OŠ HA; 7.r.: Nadja Petrovič ( 
BR, 8.r.: Mojca Vogrinec OŠ ^ 

50 m prsno dečki: 5.r.: Lo, 
Centrih OŠ BR; 6.r.: Miha š, 
OŠ HA; 7.r.: Boštjan Maračič i 
LV; 8.r.: Matevž Božičko Oš i 
Deklice 5.r.: Polona Bedenik) 
LV; 6.r.: Anja Ogrizek OŠ 
7.r.: Nadja Petrovič OŠ BR; g 
Barbara Karanovič OŠ HA. 

Ekipno: 1. Hajdina; 2. Breg, 
Ljudski vrt; 4. Olga Meglič 
5. Videm; 6. Mladika; 7. Onu 
8. Podlehnik; 9. Cirkovce. 

Franjo Rozm 
MOSKANJCI 

Miting ai(robatsl(iii letal 
že danes je nebo nad letališčem v Moškanjcih prepuščeno najboljšim 

slovenskim akrobatskim pilotom, ki bodo tukaj do nedelje na 4. državnem 
prvenstvu prikazovali, kaj zmorejo. 

Povzročali bodo sicer tudi nekaj hrupa več, kot je običajno za letališče v 
Moškanjcih. Ptujski letalci so prepričani, da jih bodo sosedje v Mezgovcih, 
Moškanjcih in drugih bližnjih vaseh razumeli. Vse, ki jih bodo motorji jekle-
nih ptic motili pri vsakodnevnih opravilih, pa tudi seveda vse tiste, ki jih 
zmožnosti slovenskih pilotov zanimajo, vabijo, naj pridejo na letališče in si 
akrobacije v senci ob hladnem napitku tudi ogledajo. 

Tekmovanje bo potekalo v petek in soboto med 9. in 12. ter med 14. in 19. 
uro nad samim letališčem. Slovesno ga bo odprl župan Gorišnice v četrtek ob 
20. uri, ptujski župan bo pilote sprejel v petek zvečer, v soboto po končanem 
tekmovanju bo na letališču velika veselica, vrhunec za gledalce pa bo v nedel-
jo ob 14. uri, ko bodo svoje sposobnosti akrobati razkazali na mitingu. Takrat 
bo obiskal letališče tudi obrambni minister Alojz Krapež. 

MZ 

TENIS 

Ptuiiani uspešni na 
Bergantovem memoHalu 

Teniški klub Branik iz Maribora je od 3. junija oi^aniziral tradicio-
nalni 37. Bergantov memorial, ki je že 16 let vključen v program ETA 
(Evropsko teniško združenje). V kategorijah deklet in fantov do 14 in 
16 let je sodelovalo 399 igralk in igralcev iz 16. držav. V okviru evrop-
ske turneje se je turaiiia udeležila tudi ekipa iz ZDA. 

Na turnirju so nastopili tudi mladi tekmovalci Teniškega kluba Ptuj. 
V glavni turnir se jih je uvrstilo kar pet: Ajda Brumen, Alenka Gojčič, 
Aleš Adamči^ Rok Galun in Gregor Tkalec, kar je uspelo malo klu-
bom iz Slovenije. V izjemno močni konkurenci največjega mladinskega 
mednarodnega teniškega mrnirja v Sloveniji sta bila ponovno naju-
spešnejša Ajda Brumen in Rok Galun, ki st ase uvrstila v osmino finala, 
Ajda pa wdi v polfinale v igrah dvojic. Ajda se je z uvrstitvijo v osmino 
finala na Bergantovem memorialu in pred tem z zmago v kvalifikacijah 
in drugim kolom Gril turnirja v Zagrebu ter četrtfmalom Galea pokala 
v Malečniku, turnirjih 3. kategorije ETA, uvrstila okoli 100. mesta na ja-
kosmi lestvici ETA do 14 let. 

Mladi tekmovalci T K Ptuj so z rezultati na Bergantovem memorialu 
ponovno dokazali, da se lahko uspešno merijo tudi s svojimi vrstniki v 
mednarodni konkurenci. 

TKPtuJ 

PLANINSKI KOTIČEK 
# Po Halošlii planinsiil poti 

v soboto, 30. maja, je Planinsko društvo Ptuj organiziralo že 7. 
pohod po Haloški planinski poti. Začeli smo ga ob gostišču pri rib-
niku v Podlehniku, nadaljevali čez Gorco, Dežno pri Podlehniku. 
Janški Vrh in Doklece na Ptujsko Goro, kjer je bil zaključek. Pohod 
je imel štiri kontrolne točke, na katerih je bilo poskrbljeno za razna 
okrepčila. Med potjo smo si lahko pod vodstvom Kristine ŠamperI 
Purg ogledali tudi viničarski muzej, na Ptujski Gori pa pod vodst-
vom patrov izvedeli kaj več o znameniti cerkvi. Pohoda se je ude-P 
ležilo okrog 450 pohodnikov, nekateri med njimi tudi iz drugih kra-
jev Slovenije. Kulturni program na Ptujski Gori so popestrili moški 
pevski zbor iz Majšperka pod vodstvom Stanka Vedlina in otroška 
folklorna skupina iz podčružnične šole na Ptujski Gori. Program je 
povezovala Jožica Feguš. Prisotne sta nagovorila župan občine 
Majšperk Franc Bezjak in predsednik Planinskega društva Ptuj 
Tone Purg. Slednji je ob 15-letnici Haloške planinske poti podelil 
društvena priznanja za sodelovanje pri trasiranju in markiranju 
HPP, PD Majšperk in PD Donačka gora Stoperce. Podeljenih je 
bilo 18 zlatih značk za sedemkratno udeležbo na pohodu. Pohod 
smo zaključili z rajanjem. 

PD Ptuj se zahvaljuje vsem sponzorjem, ki so omogočili izvedbo 
7. pohoda po Haloški planinski poti. 

H.Š. 

# izlet na Peco ^ 
Peca je preko dva tisoč metrov visoka gora v severovzhodnih Ka-! 

ravankah na Koroškem, na slovensko-avstrijski meji med Podjuno 
in dolino Koprivne. Njen najvišji vrh je Kordževa glava (2125 m). 
Po višini in razsežnosti sodi med največje karavanške masive, zelo 
znana pa je tudi njena flora. 

PD Ptuj se je odločilo organizirati dvodnevni izlet na Peco, ki bo 
potekal 20. junija in 21. junija. Odhod je v soboto ob 7. uri z avto-
busne postaje Ptuj, vrnitev v nedeljo okrog 20. ure. Prvi dan se 
bomo povzpeli iz Miheva do Doma na Peci (1665 m), od koder pa 
še isti oz. naslednji dan do vrha Pece. V izlet je vključen tudi ogled 
votline, kjer "spi" kralj Matjaž; ta je od Doma na Peci oddaljena 
pičlih 15 minut. Drugi dan sledi spust od Doma na Peci do mesta, 
kjer nas bo čakal avtobus. 

Cena izleta znaša za otroke 3.000 SIT, za odrasle 3.500 SIT in za 
nečlane 4.700 SIT, vključuje pa prevoz, nočitev in vodenje. Prijava 
z vplačilom je v pisarni PD Ptuj do torka, 16. junija. Prosimo vas, 
da se zaradi rezervacije prenočišč tega roka držite. Oprema je pla-
ninska za sredogorje, hrana in pijača iz nahrbtnika ter v koči. V 
dveh dneh bo za 8 - 9 ur zmerne hoje. Izlet bosta vodili Silva To-
plak in Hermina Šilak. 

H.Š. 

# Poletni planinsici tabor v Gozd 
Martuf/fcu 

PD Ptuj organizira poletni planinski tabor v Gozd Martuljku, v Li-
povčevi koči. Prva izmena tabora bo od 29. junija do 5. julija, dru-
ga pa od 6. do 10. julija. Namenjena sta vsem planincem, ne glede 
na starost in izkušnje. Cena za člane s plačano članarino za 
tekoče leto znaša za prvo izmeno tabora: odrasli 12.000 tolarjev, 
mladina 10.000 tolarjev, cena druge izmena pa za odrasle 8.000 
tolarjev in za mladino 6.000 tolarjev. Nečlani plačajo še dodatnimi 
50% cene. Cena vključuje bivanje v Lipovčevi koči, prehrano tef 
stroške organizacije in vodenje pohodov. Prevoz je v lastni režiji 
Potrebna je planinska oprema za visokogorje z dovolj perila in 
obleke ter spalna vreča. 

Program je okviren in se prilagaja udeležencem tabora. Vodja 
prve izmene tabora je Sandi Kelnerič, druge pa Hermina Šilak. Pfi; 
jave z vplačilom sprejemajo do zasedbe mest (25) v pisarni 
društva, Prešernova 27, v času uradnih ur, ki so vsak torek in pe-
tek od 16. do 18. ure. Vse informacije dobite pri vodjih tabora Her-
mini Šilak (tel. 783 585) in Sandiju Kelneriču. 

H.Š.f Odbor za informiranje in propagando PD Ptui 









P T U J / ZAČETEK POLETNE KOPALNE SEZONE 

iefos dvesto 
ffseč kopaltev? 

Koenc tedna je lepo vreme privabilo v ptujske Terme okrog štiri tisoč kopalcev. Foto: OM 

V ptujskih Termah načrtujejo, 
da jih bo v celem letu obiskalo ok-
rog dvesto tisoč kopalcev, lani pa 
jih je bilo nekoliko manj. Na po-

letno kopalno sezono so se dobro 
pripravili, uradno pa jo bodo 
pričeli 20. junija. A je že prejšnji 
konec tedna lepo vreme v njihove 

bazene privabilo okrog štiri tisoč 
kopalcev - v soboto jih je bilo 
1500, v nedeljo 2400. 

M G 

O R M O Ž / PREDSTAVITVENI KONCERT HARMONIKARJEV 

Hamonikarska skupina Holermus 
č lan i harmonikarske skupine Holermus so doslej nastopili že na več prireditvah ob različnih 
priložnostih, pred kratkim pa so nastopili samostojno na svojem predstavitvenem koncertu. 
Skupina deluje kot ena izmed skupin kulturnega društva Miklavž pri Ormožu, sestavljajo pa jo 
Sonja Tramšek in Darinka Vidovič - prva harmonika, Mitja Herga - druga harmonika, Mojca 
Novak - tretja harmonika, Damjan Štibler - klaviatura, Jože Barin-Turica - četrta harmonika, 
Damjan Rajh - bas harmonika in Nenad Šimunčič - tolkala. 

Harmonikarska skupina Ho-
lermus je pričela delovati v ap-

rilu lani. Na prvi vaji se je zbra-

lo osem nekdanjih učenk in 

učencev harmonike glasbene 
šole v Ormožu in njihov učitelj. 
Ideja za ustanovitev skupine se 
je porodila na srečanju harmo-
nikarjev, ki so končali šolanje 
harmonike ali pa so obiskovali 
pouk tega instrumenta. V vseh 
pa je bila prisotna želja, da bi 
svoje pridobljeno znanje tudi 
praktično uporabili. Na petko-
vem koncertu v domu kulture 
jih je zaigralo pet najvztra-
jnejših in trije učitelji glasbene 
šole. Zaigrali so štirinajst 
skladb, ki so segale od del W. A. 
Mozarta in L. van Beethovna 
preko valčkov, pril jubljenih 
melodij - balade za Adelino, 
glasbe iz Pesem ptic trnovk - pa 
vse do Marko skače. 

vki Harmonikarska skupina Holermus. Foto Hozyan 

SAVCI / ZLATA POROKA 

Pol stoletia zakoncev Krajm 
Pred kratkim sta svoj zakon po 50 letih obnovila Maks in Marija Krajnc iz Savcev 48. Po op-
ravljeni poroki, cerkvenem obredu v cerkvi pri Svetem Tomažu in sprejemu pri županu, se je 
pričelo praznovanje, ki je trajalo dva dni skupaj. 

Zlatoporočenca Krajnc. Foto Hozyan 

Pa niso praznovali le mladi, tudi 
zlatoporočenca sta se dobro 
držala, saj ju glede na leta zdravje 
še dobro služi. 

Maks je bil rojen leta 1926, Ma-
rija, rojena Kupčič, pa 1923. Po 
poroki sta živela na nevestini 
domačiji, kjer je bilo potrebno 
obdelati veliko zemlje. Maksu so 
bili posebej pri srcu konji in še 
danes jih ima. V zakonu so se jima 
rodili trije otroci, danes pa šteje 
družina tudi že devet vnukov. 

Lepim željam in čestitkam ob 
jubileju se pridružuje tudi 
uredništvo Tednika. 

vki 

PLESNI KLUB MAMBO / HIP HOP PLESALCI 

Finalisti na državnem prvenstvi 
USPEHOM ŠPORTNIH PLESALCEV, KI SO SE V NEDELJO NA KVALIFIKACIJSKEM TUn 
NIRJU POMERILI ZADNJIČ PRED DRŽAVNIM PRVENSTVOM, KI BO 13. JUNIJA Ni 
PTUJU, SE PRIDRUŽUJEJO PLESALCI HIP-HOPA IN SHOW DANCEA, KI SO MUNUl( 
SOBOTO IN NEDELJO TEKMOVALI NA DRŽAVNEM PRVENSTVU V SHOW PLESIH 
v PK Mambo sledijo svetovnim trendom plesanja in novejši, 
predvsem mladim priljubljeni zvrsti plesa, to je hip-hop. V so-
boto in nedeljo so se plesalci ptujskega kluba Mambo udeležili 
državnega prvenstva v shovv plesih, ki je potekalo v Športni dvo-
rani Kodeljevo v Ljubljani in sta ga organizirala plesna kluba 
Kazina in Bolero. Tam je bilo 800 odličnih shovv-dance, hip-
hop, electric boogie in step plesalcev v različnih starostnih ka-
tegorijah in zvrsteh - solo, pari in formacije. 

Ptujska hip-hop formacija je z 
veliko treninga dosegla lep rezul-
tat ter v zelo močni konkurenci 
zasedla odlično 5. mesto, shovv-
dance plesalke pa so s točko Klov-
ni dosegle prav tako dobro 11. 
mesto. Za obe skupini je bil to 
prvi tekmovalni nastop, zato ima-
jo njihove uvrstitve še večji po-
men. 

Obe skupini se bosta predstavili 
tudi na sobotnem državnem 
prvenstvu v kombinaciji stand-
ardnih in latinskoameriških ple-
sov, ki bo potekalo v športni dvo-
rani Center na Ptuju v organizaci-
ji Plesnega kluba Mambo. Na 
prvenstvo je prijavljenih 131 
športnih parov iz 17 plesnih klu-
bov iz vse Slovenije. Prav tako se 
bodo predstavili najmanjši plesal-
ci plesne šole Mambo in prikazali, 
kaj so se naučili vse leto. Veliko 

radost predstavlja ples tudi varo-
vancem zavoda za varstvo in de-
lovno usposabljanje mladine dr. 

Marijana Boštnarja iz Dornave,i,! 
se bodo v večernem delu predstji 
vili s plesno-dramsko točko 
pleše. Obe prireditvi bo povezovji 
la voditeljica televizijske odda. 
Parada plesa Barbara Drnač. 

Državno prvenstvo pomet; 
zaključek plesne sezone, že v av 
gustu pa ptujski plesalci odhajanf 
v Piran na aktivne priprave ^ 
novo sezono. 

Metod Pekk, 

PTUJ / SREČANJE MATURANTOV GENERACIJE 1948 

Skupaj po 50 letih 
Na Ptuju so se konec prejšnjega tedna po 50 letih zbrali sošolci 
in sošolke, ki so 1948. leta končali nižjo gimnazijo. Od 84 vpi-
sanih v 4. a in b razred je živečih 73, srečanja pa se j ih je ude-
ležilo 55, ki so si po vsej Sloveniji ustvarili družine in tople do-
move. 

Vlak Ptujčan jih je popeljal po 
starem delu mesta, pred Orfeje-
vim spomenikom so ustvarili spo-
minski posnetek ter se sprehodili 
po Prešernovi ulici do nekdanje 
gimnazije (danes OŠ Olge 

Meglič), kjer jih je pričakal ravna-
telj in v kratkem prikazal šolo 
danes. V razredih so učenci 
posedeli na nekdanjih mestih 
izpred 50 let in obujali spomine. 
V slovo se je marsikomu zarosilo 

oko, toda življenje teče dalje in že 
so se peš podali po poti na grajsk; 
hrib, nato pa še preko noveg£ 
"pešmostu" in rahlo utrujeni pris-; 
peli v gostišče Lužnik, kjer so se 
zadržali pozno v noč in sklenili.] 
da se naslednjič ponovno snidejc] 
ob prelomu stoletja. 

anc 

Foto: Langerholc 

PTUJ / VINO MESECA JUNIJA 

Sauvignon '97 iz ormoške kieti 
Vino meseca junija je sauvignon 1997 iz 

kleti Jeruzalem Ormož. To je vino, ki ga pre-
poznamo po Izraziti sortni cvetici In čudoviti 
aroml. "Lepo razvito vino poželjive svežine 
in prijetnega, polnega okusa," so zapisali 
ocenjevalci pod vodstvom dr. Dušana 
Terčelja. 

Sicer so tudi za to ocenjevanje vzeli iz trgovin, 
gostiln in vinotek 21 vinskih polnitev, pretežno 
sauvignona, in pri vseh iskali najugodnejše raz-
merje med kakovostjo in ceno. Ormoški sauvig-
non se je uvrstil med vina s tremi zvezdicami 
vinske kakovosti, kar ga uvršča med odlična 

slovenska vina, cenovno pa sodi med vina, ka-
terih cena se giblje nned 750 in 999 tolarji. Gle-
de na razmerje med ceno in kakovostjo je vino 
junija vredno več, kot je njegova tržna cena. 

Sicer pa je sauvignon letnika 1997 iz ormoške 
kleti na mednarodnem ocenjevanju vin Mondial 
v Bruslju letos aprila že prejel zlato medaljo, gf® 
torej še za domačo potrditev njegove kakovos-
ti. Klet Jeruzalem Ormož je znana po svojih ka-
kovostnih polnitvah po sprejemljivi ceni, kaf 
potrjuje tudi naslov vinarja leta 1996. 

J0 



I ^ R I B O R / OKROGA MIZA O OGROŽENOSTI POLICISTOV 

Slaba /e država^ ki ne zna poskrbeti za svojo politi jo 
jver je ogroženost delavcev Lprave in Ministrstva za notranje 
nadeve vse večja, lier je vse več groženj in napadov na policiste, 
l^^jniinaliste, pa tudi na delavce sodstva, tožilstva, davčnih in 
inšpekcijskih služb in njihove družinske člane, je stanje res-
po in zaskrbljujoče, so izpostavili na okrogli mizi, ki je pote-
Kala četrtek, 4. junija, v organizaciji območnega policijskega 
sindikata v Mariboru. Zato so se policistom in kriminalistom 
v razpravi z vso resnostjo pridružili tudi predstavniki sodišč, 
tožilstev, obeh ministrstev, varuha človekovih pravic in odvet-
niki-
Med vzroki za takšno stanje so 

jja prvo mesto postavili neustrez-
no in premilo kaznovalno politi-
1(0 in nedorečeno zakonodajo s 
tega področja, zato so med dru-
gim že predlagali spremembo 
145. člena kazenskega zakonika. 
Opozorili so tudi na nujnost tes-
nejšega sodelovanja in koordina-
cije med posameznimi sodišči in 
tožilstvi ter izrazili zaskrbljenost, 
ker se zaradi reorganizacije poli-
cije na lokalni ravni izgublja stik 
z dogodki na terenu, zaradi česar 
se kriminal vse bolj seli iz mest 
na podeželje. 

Predsednik območnega poli-
cijskega sindikata Maribor Vlado 
Marinič je uvodoma ugotovil, da 
je nasilje poraslo predvsem po 
osamosvojitvi Slovenije, saj je vse 
več takih, ki demokracijo jemlje-
jo kot anarhijo. Po podatkih dela-
vcev UNZ Maribor so v porastu 
tudi organizirane oblike krimina-
la, nespoštovanje pravnega reda 
ter preprečitve uradnih dejanj z 
nasilnimi dejanji. V tem času se 
je močno povečalo nasilje do po-
licistov in delavcev ministrstva 
za notranje zadeve. Samo lani so 
med opravljanjem službene 
dolžnosti uniformiranim varu-
hom pravice izrekli več kot 180 
različnih groženj ter več kot 6200 
žaljivk. Poleg tega pa so obravna-
vali kar 1.321 različnih fizičnih 
napadov na policiste. V nekaterih 
primerih so bile grožnje žal tudi 
uresničene. Tako je opozoril na 
bombno eksplozijo na vrtu poli-
cista, na eksplozijo pred poli-
cijsko postajo Ljutomer, garažah 
UNZ, na dvorišču sodnika, napad 
na dežurno policistko ter na krut 
umor policista v Kočevju. Velik 
del krivde za tako stanje policisti 
pripisujejo kaznovalni politiki, ki 
je neuspešna in neustrezna. Pos-
topki od sprejema ovadbe do 

vložitve obtožnice in zaključka 
kazenskega postopka so predolgi, 
izrečene kazni so v glavnem mile 
in pogojne, pripori zoper takšne 
storilce pa so odrejeni le v redkih 
primerih. 

Podobno je razmišljal Maks 
Rakuša, predsednik Policijske-
ga sindikata Slovenije, in ob tem 
dodal, da je zaradi ogroženosti na 
delovnem mestu in "bednega" 
plačilnega sistema vse več odho-
dov iz policijskih vrst. Samo lani 
je policijo zapustilo 73 višje ali vi-
soko izobraženih delavcev. Če se 
bo ta trend nadaljeval, ne bo 
dobro za to državo, je poudaril, 
brez varnosti in brez policije pa 
država ne more funkcionirati; 
zato je prav, da se nekdo končno 
zbudi in ukrepa. Policijski sindi-

kat Slovenije je sicer zelo močan, 
saj je od 8.400 zaposlenih vanj 
včlanjenih več kot 7000 policis-
tov in kriminalistov. 

Ugotovitvi, da so napadi na po-
liciste v porastu, se ni mogel izog-
niti tudi načelnik UNZ Maribor 
Milan Čuš in dodal je, da se pos-
ledice tega čutijo tudi pri njiho-
vem delu in da zaradi tega danes 
resnično ni lahko biti policist. Na 
zmanjšanje napadov bi po njego-
vem lahko vplivali tudi z večjo 
strokovnostjo in doslednostjo pri 
svojem delu. Bolj strokovno in 
popolneje bo napisana posamez-
na ovadba, hitreje bodo mleli 
sodni mlini in hitreje bodo storil-

ci kaznovani. Zaskrbljujoče je 
tudi, da se je v zadnjih dveh letih 
nasilje razširilo tudi na sodnike 
in druge delavce Ministrstva za 
notranje zadeve. 

Dejstvo, da so vsi, ki se ukvarja-
jo s storilci kaznivih dejanj, 
vpreženi v isti voz ogroženosti, je 
vzpodbudilo h kritičnemu raz-
mišljanju tudi predsednika 
Okrožnega sodišča v Mariboru 
Karla Ferenčaka. Po njegovem 
bo takih primerov žal vedno več, 
saj vsi skupaj delajo na na-
jobčutljivejšem področju, ki ima 
za posledico, da je tisti, ki je storil 
kaznivo dejanje, tudi kaznovan. 
Težko mu je bilo priznati, vendar 
ni našel konkretnega odgovora, 
zakaj so kazenski postopki na 
sodiščih tako dolgotrajni in zara-

di tega neučinkoviti. Potrebna bi 
bila temeljita analiza tako pri po-
licistih in kriminalistih kot pri 
tožilcih, odvetnikih in sodnih de-
lavcih. Menda pa je kar nekaj 
ovir, ki povzročajo zastoje, tudi v 
zakonodaji in kaznovalni politki. 
Po njegovem je težko reči, da je 
premila ali neustrezna, vprašanje 
pa je, ali je enotna po vsej Slove-
niji. 

Karel Rajniš z okrožnega 
javnega tožilstva je porast števila 
groženj, naperjenih proti policis-
tom in delavcem UNZ, podkrepil 
s konkretnimi podatki. Leta 1990 
so zaradi takih groženj evidenti-
rali le 6 ovadb, leto pozneje 7, leta 
92 jih je bilo že 58, leta 93 nekoli-
ko manj - 46, leta 94 jih je bilo 45, 
leta 95 le 20, leta 96 16 in lani 23. 
Žal ni podatkov o številu takih 
ovadb v drugih evropskih 
državah, tako da se ne ve, kje smo 
in ali so te številke zaskrbljujoče 

ali morda nekaj povsem običajne-
ga. Od l a a 1990 je bilo zaradi ta-
kih kaznivih dejanj obdtoženih le 
120 oseb; mnogo je namreč za-
dev, ki se zavlečejo, tako da pri-
haja do obsodb zelo pozno. Ka-
zen je zaradi tega manj učinkovi-
ta in manj vzgojna, kot bi bila si-
cer. Po njegovem je potrebno 
doseči napredek tudi pri pos-
peševanju posameznih kazenskih 
postopkov. 

Da je tema resnično aktualna in 
pereča, je ugotovil tudi Peter 
Hauptman, predsednik Višjega 
sodišča v Mariboru in menil, da 
je potrebno čimprej reagirati, da 
ne bo prepozno. Slovenija je raz-
deljena na štiri višja sodišča, ki v 
bistvu kreirajo vso kaznovalno 
politiko. Vprašanje pa je, ali za 
enako težko kaznivo dejanje izre-
kajo enake kazni. Zakonodaja si-
cer kazni jasno predpisuje, ven-
dar so pogosto predvidene v 
razponu, zato bi morali biti 
sodstveni kriteriji bolj dorečeni 
in zaradi tega bi morala sodišča 
tesneje sodelovati. Vsekakor pa je 
tudi on za to, da se zaostri kazno-
valna politika zoper napade in 
grožnje policistom in drugim 
uslužbencem UNZ ter mi-
nistrstva za notranje zadeve. Na 
hitrost kazenskega postopka vpli-
va vsak člen te verige, od policista 
do tožilstev, sodišč in odvetni-
kov. Višja sodišča pa zaenkrat še 
nimajo težav zaradi morebitnega 
kopičenja kazenskih zadev. 

V policijskih vrstah se seveda 
trudijo, da bi lahko na grožnje in 
napade čim bolje in uspešno rea-
girali. Kot je povedal inštruktor 
za samoobrambo policistov Bo-
ris Zakelšek z UNZ Maribor, so 
lani v ta namen izdali poseben 
učbenik, z njegovo pomočjo in 
praktičnimi vajami pa policiste 
naučijo vseh postopkov, ki so s 
tem povezani. Če se pri delu poli-
cistov zatakne, če ne gre zlepa, 
gre pač z grda, čeprav je neprijet-
no. Zal pa imajo pri tem nekatere 
težave tudi s pomanjkljivo opre-
mo, kot so lisice, gumijevke in 
podobno, saj so tudi v policijskih 
vrstah obremenjeni z velikimi 
varčevalnimi ukrepi. Sicer pa del 
krivde za vse pogostejše napade 
pripisuje tudi policistom samim, 
ker so po njegovih besedah že na 
začetku postopka premili. Zato 
do njih nimajo pravega spošto-
vanja ali morda celo določenega 
strahu, ko je bilo to včasih. Nasp-
loh je bilo včasih vse bistveno 
drugače. Kot je karikirano pove-
dal, je zadostovalo, da se je v Gos-
poski ulici pojavil en sam 
miUčnik, pa je bil ves Maribor 
miren. 

Policiste, ki so bili napadeni, pa 
seveda čaka še marsikaj nepredvi-

denega. Tiste, ki so bili ob napa-
du poškodovani, čaka po rehabi-
litaciji in ozdravitvi dolgotrajni 
postopek za izplačilo odškodni-
ne. Mariborski odvetnik Daniel 
Planinšec, ki se pogosto ukvarja 
z zastopanjem policistov, je med 
drugim povedal, da pravde napa-
denih in poškodovanih policistov 
za izplačilo odškodnine pogosto 
trajajo 3 do 4 leta. Tako bi bilo 
skoraj bolje, da bi takrat, kadar 
grozi kakšen konflikt, policist 
raje pogledal vstran, da si ne bi 
naprtil še večjih težav. Zavzel se 
je tudi za to, da bi bile resne 
grožnje policistom ostreje san-
kcionirane. 

Napade in žaljivke seveda 
doživljajo tudi policisti s širšega 
ptujskega območja, je povedal 
Marjan Glavar, vodja okrožnega 
državnega tožilstva na Ptuju. 
Odkar so leta 1995 začeh samos-
tojno pot - prej so bili enota mari-
borskega tožilstva -, so na 
ptujsko-ormoškem območju, ki 
ga pokrivajo, zabeležili porast teh 
kaznivih dejanj. Leta 1995 so bile 
zaradi tega vložene 4 ovadbe, leta 
93 le 3, lani kar 12, v prvih petih 
mesecih letošnjega leta pa jih je 
bilo že 7. Tudi on je prepričan, da 
je kaznovalna politika premila, ni 
pa neustrezna. Meni, da je neus-
trezna predvsem zakonodaja. Si-
cer pa tudi tožilci pri opravljanju 
svojega dela niso dovolj varni. V 
ptujsko Mestno hišo, do pisarn, 
kjer uraduje tožilstvo, ima prost 
dostop vsak državljan, pa naj bo 
njegov obisk dobronameren ali 
ne. Zato meni, da je prispevek 
države za njihovo varnost pre-
majhen. 

Razprava na okrogli mizi se je 
pozneje še razširila na druge 
predstavnike policije, mi-
nistrstva, tožilstva, sodstva in 
varuha človekovih pravic, ven-
dar bistveno drugačnih ugotovi-
tev od zapisanih ni bilo. Iz vseh 
je bilo kot rdečo nit razbrati enot-
no ugotovitev, da bo v vse skupaj 
vendarle morala resneje poseči 
tudi država, kajti kot je dejal 
predsednik Kučan leta 1995, sla-
ba je tista država, ki ne zna 
poskrbeti za svojo svojo varnost, 
za svojo policijo! 

M.Ozmec 

Pobudnik okrogle mize o 
ogroženosti policistov pri 
opravljanju njihovega dela 
je bil območni policijski sin-
dikat Maribor, je povedal 
njegov predsednik Vlado 
Marinič 

Načelnik UNZ Maribor MIlan 
Čuš 

Vodja okrožnega državnega 
tožilstva na Ptuju Marjan 
Glavar. 

KIDRIČEVO / S SEJE OBČINSKEGA SVETA 

Zadovolini z ugodno 
oceno varnostnih razmer 
Svetniki občine Kidričevo so na četrtkovi 
seji uvodoma prisluhnili oceni varnostih 
razmer v občini, ki sta j ih predstavila 
pomočnik komandi i ja policijske postaje 
Ptuj Anton Cafuta in vodja policijske pisar-
ne v Kidričevem Janez Vidovič. Kljub 
splošni ugotovitvi, da so od vseh devetih no-
voustanovljenih občin prav v kidričevski 
varnostne razmere najugodnejše, so naložili 
občinski upravi in tamkajšnjemu svetu za 
preventivo, da skupaj s policisti do konca 
junija pregledajo vso prometno signalizaci-
jo in železniške prehode ter odpravijo vse 
•norebitne pomanjkljivosti. 

Na predlog krajevnega odbora Apače so odobrili 
^00.000 tolarjev solidarnostne pomoči Viktorju 
Cafuti iz Apač, ki mu je orkanski veter odnesel 
streho. Na predlog krajevnega odbora Cirkovce so 
^̂  strinjali, da izvzamejo iz javnega dobra del par-

in to zemljišče pripišejo v last PGD Jablane, 
^trinjali so se tudi, da Francu Korenu in Miranu 
^krinjarju iz Cirkovc, vsakemu do polovice, dajo 
^ najem želeno zemljišče. 

Na predlog krajevnega odbora Kidričevo so 
Razpravljali o pripombah občanov zaradi neenako-
^enega zastopanja krajev v občinskem glasilu 

avno polje ter pri tem poudarili, da o objavi 
Posameznega prispevka, kot dopušča zakon o 
'avnem obveščanju, odloča odogovorni urednik 
5 asila. Predlog odbora za varstvo okolja in 
Požarno varnost o odpravi nepravilno napisanih 
ll̂ ên krajev so zavrnili, saj so prepričani, da je 

napako odpraviti Geodetska uprava, ki 
^ora na vseh stavbah postaviti nove označbe z de-

janskimi imeni naselij Mihovce, Cirkovce, Sta-
rošince in Pongrce. 

Na predlog odbora za družbene dejavnosti so na-
menili 932.500 tolarjev za delovanje prosvetnega 
društva Cirkovce, 401.250 tolarjev kulturnemu 
društvu Lovrenc, 477.500 tolarjev kulturnemu 
društvu Kungota ter 225.000 tolarjev kulturnemu 
društvu moški pevski zbor Talum. Za delovanje 
knjižnice Svoboda v Kidričevem so namenili 
160.000 tolarjev, po 80.000 tolarjev pa za delovan-
je knjižnic v Kungoti, Lovrencu in Cirkovcah. 
Precej dobre volje so svetniki pokazali tudi pri do-
delitvi sredstev humanitarnim društvom in orga-
nizacijam, po 100.000 tolarjev pa so ob koncu do-
delili še za delovanje društev upokojencev v 
Kidričevem, Cirkovcah in Lovrencu. 

Na predlog komisije za mandatna vprašanja, vo-
litve in imenovanja so imenovali Jožico Peršoh, 
Jožico Podgoršek in Srečka Svenška v komisijo 
za nadzor nad nezdružljivostjo opravljanja javne 
funkcije s pridobitno dejavnostjo. Predlog za 4-
članski odbor za gradnjo prizidka k OŠ Kiričevo 
so sprejeli in predlagali, da se dopolni še z dodat-
nimi kandidati, v celoti pa so se strinjali z 8-člans-
kim odborom za gradnjo OŠ Cirkovce. Na lastno 
željo so razrešili člana krajevnega odbora Lovrenc 
Rajka Jurgeca ter predsednika krajevnega odbora 
Kungota Antona Panikvarja. 

Sprejeli so pravilnik o povprečni gradbeni ceni 
in stroških komunalnega urejanja stavbnih 
zemljišč ter o osnovni ceni stavbnih zemljišč v 
občini. Tudi zaradi nezadovoljstva krajanov 
Kidričevega so sprejeli spremembo odloka o usta-
novitvi in izdajanju občinskega glasila Ravno pol-
je ter se ob koncu strinjali z imenovanjem Božene 
Bratuž za ravnateljico javnega Vzgojnovarstvene-
ga zavoda Ptuj. 

-OM 

M A J Š P E R K / NA SEJI OBČINSKEGA SVETA 

Referendum o iisfci-
novitvi ehiine Žetale 
č l a n i sveta občine Majšperk so prejšnji 
četrtek, 4. junija, na 33. seji sprejeli dopol-
nitev uredbe o načinu financiranja modern-
izacije in vzdrževanja lokalnih in krajevnih 
cest. S tem je dopuščena možnost, da se lah-
ko delež sredstev občanov in uporabnikov za 
modrenizacijo in vzdrževanje teh cest s skle-
pom župana zmanjša do 20 odstotkov, če to 
seveda dovoljuje občinski proračun. 

Sprejeli so prioritetni vrstni red investicij na 
natečaju za sredstva za spodbujanje demografsko 
ogroženih območij ter pri tem dali prednost iz-
gradnji 2. faze vodovoda Majšperk- Stogovci-Sla-
pe-Doklece-Naraplje do hišnih priključkov ter 
modernizacijo lokalne ceste Sitež-Grdina v 
dolžini 1080 m. Poleg tega bodo iz tega naslova so-
financirali povračilo dela stroškov za izdelavo 
igrojektne dokumentacije za vodovod Kozminci -
Žetale, ki je bila naročena skupaj z občino Videm. 

Skoraj brez pripomb so soglašali s predlaganim, 
povprečno 9,2-odstotnim povišanjem cen vzgo-
jnovarstvenih storitev. Sprejeli so seveda predlog 
mestne občine Ptuj, ki je prvotno predlagano po-
dražitev javnega vzgojnovarstvenega zavoda Ptuj 
nekoliko znižala. Višje cene veljajo od 1. aprila. 

Brez posebnih pripomb so se svetniki strinjaH z 
ustanovitvijo pokrajine Spodnje Podravje s Prle-
kijo, ki naj bi jo sestavljale občine Destrnik-
Trnovska vas, Dornava, Gorišnica, Juršinci, 
Kidričevo, Majšperk, Videm, Zavrč in Mestna 
občina Ptuj. Po konstituiranju naj bi pokrajino 
vodil skupni pokrajinski svet, ki ga sestavljajo 
župani vseh občin, podpisnic sporazuma. 

Strinjali so se s predlagano odcepitvijo posamez-
nih enot vrtca in malih šol iz Javnega vzgojno-
varstvenega zavoda Ptuj ter s priključitvijo k 

šolam na območju občin Majšperk, Videm, 
Juršinci in Dornava, kar je v skladu z vsebino 
programov novega devetletnega šolanja. 

Soglašali so s sklenitvijo najemne pogodbe za 
najem poslovnih prostorov v Goričaku pri Zavrču, 
v katerih naj bi opravljala dejavnost splošne medi-
cine dr. Mila Saftič. Strinjali so se tudi z izvze-
mom treh parcel v Doklecah, Lešju in Stogovcih 
iz javnega dobra. Ker i e ni podpisana delitvena 
bilanca med pravijimi naslednicami bivše občine 
Ptuj, so se strinjali spredlogom za ureditev upora-
bnega dovoljenja za poslovno stavbo na parceli v 
k.o. Skrblje in vknjižbo lastninske pravice GD 
Cirkulane v občini Gorišnica. 

Pod 12. točko so kljub vnovičnim pripombam, 
da niso upoštevane želje po ureditvi pravnega sta-
tusa krajevnih skupnosti, v prvi obravnavi z 
dvotretjinsko večino sprejeli predlog sprememb 
statuta občine Majšperk. Precej vroče je bilo pod 
točko razno, saj vsi svetniki očitno niso zadovol-
jni z odgovorom o porabi sredstev v posameznih 
krajevnih skupnostih. Zataknilo se je pri obravna-
vi cen za najem prostorov za zdravstveno storitev, 
saj se je župan znašel sredi pritiskov z obeh strani 
- najemnik naj bi zahteval nižje, svetniki pa višje 
najemnine. 

Župan Franc Bezjak je imenoval tudi 5-članski 
odbor za gradnjo večnamenske dvorane k osnovni 
šoli Majšperk: za predsednika ravnatelja šole Ra-
jka Jurgeca, za člane pa Jožeta Rakovca, Darin-
ko Fakin, Zvonka Lampreta ter Marjana 
Gorčenka. 

Čisto na koncu pa je župan opozoril, da bo pri-
hodnjo nedeljo, 21. junija, referendum o mnenju 
krajanov o ustanovitvi samostojne občine Žetale. 

M. Ozmec 



LUJZEK 
Dober den vsoki den! Moren se 

vam potožiti, da nas je na našem 
bregi toča sklopfala. Saj človik več 
ne ve, bi mola ali bi preklija. Toga 
še v živleji nesen vida, da bi ledene 
skale izpod neba letele, cigle na 
strehah potrle in seveda naredle ve-
jko škodo na trsji, sodnem drevji, 
njivah. Bilo je, kak da bi misla biti 
sodni den. Pod drevami sen nejša 
mrtve jiičeke, kijih je toča bujla in 
se neso meli kon skriti. Je pač tak, 
da nas siromake fort naprej nekaj 
tuče. Samo smo Prelki tak trmasti 
in trdoživi, da niben vrag nemre 
čista do živega. To ovi den se 
posluša nekšne napovedi, kaj vse 
nas čoka tan okoli leta dva taužnt: 
potresi, poplove, na zemlo do začeli 
planeti kapati in še marsikaj hu-
jdega nam napovedovlejo. Človik bi 
se hin rihta, če bi vse to resno jema 
in se že v naprej sekira. 

Z Mico boma popudne, 
pravzaprav boj proti večeri gorico 

\ škropila. Nekaj grozjdekov je toča še 
pistila, kokšne vesele trgotve, 

\ tokšne, kak je lenska bila, pa neje 
za pričakuvati in bo v polovjokih 
suša. Te pa špricaj in švicaj, če 
gledaš, kak so grozdi natučeni in 

I listi razcefroni. Pa kaj bi se človik 
\ preveč sekira, si bele lase dela in 

nasploh vničova. Zivleje je pač 
prekratko, da bi sami sebi delali 
škodo, če glih se toga vsi po vrsti 

\ premalo zavedamo. Vsokega nekaj 
I montra: enega bolezen, drugega 
i lubezen, tretjega premalo dnara, 

štrtega politika, petega pitika, vse 
po vrsti pa jestika. Saj vena poznate 
tisti stori pregovor, ki provi: "Joj, 

I kaj bi vse meli, če ne bi pili in jeli 

Gnes je tak vroče, ke se našemi 
pesi niti z repom ne do mohati. V 

j senci smrči in vse štiri od sebe drži. 
j Navsezodjo pesjo živleje niti neje 
i tak pesjo. Ce bi se jaz še enkrat 

rodija, bi hteja biti pesjolog ali ki-
nolog, kak se strokovno reče rejcom 
in vzgojitelom psov. Pes te pret 

j uboga kak človik in tudi boj 
j hvaležen je za vsoko dobro stvor... 

Tak, pa smo na kunci. Srečno do 
drugega tjedna. 

Hov, hov. Vaš Lujzek 

Velike glasbene založbe Imajo pod 
sabo velika glasbena imena, ki niso 
zadovoljna s svojim deležem od pro-
daje plošč. Na primer v Nemčiji dobi 
glasbenik od vsake prodane plošče -
albuma približno 400 tolarjev, med-
tem ko založba zasluži kar okrog 
1500 tolarjev. Do prodajne cene 30 
DEM ali 2800 tolarjev pa pridemo, 
če prištejemo še marže glasbenih 
trgovin in davek. 

Ameriški ročk band AEROSMITH sne-
ma glasbo za založbo Geffen. V ZDA 
na filmski lestvici še vodita filma God-
zilla in Deep Impact in že v tem tednu 
se jima bo po zaslužku pridmžil še en 
neverjeten film z naslovom Armaged-
don, ki ga je režiral Michael Bay. AE-
ROSMITH pa so posebej za film Arma-
geddon posneli balado IDONT WANT 
TO MISS A THING t t t ^ ^ ki ima 
vrfiunsko besedilo in tipično glasbeno 
spremljavo. 

Kanadska conutry pevka SHANIA 
TWAIN se je rodila 28. avgusta 1965. 
Trenutno je lepotica na 3. mestu v 
ZDA s čudovito balado You're stili the 
One. SHANIA promovira bolj ročk kot 
country novost z naslovom WHEN 
)t()K)t(, ki jo najdete na albumu Come 
on Over. 

Pot po internetu me je prinesla do naj-
popularnejših conutry pesmi in te so: 
This Kiss - TAITH HILL, Holes in the 
Floor of Heaven - STEVE VVARINER, 
r m from the Country - TRACY BIRD, I 
just Want to Dance with you - GEOR-
GE STRAin, One of these Days - TIM 
McGRAW, Out of my Bones - RANDY 

TRAVIS, I Do - MARK WILLS, If you 
See him if you See her - RABA McEN-
TIRE & BROOKS & DUNN, Thafs v\/hy 
l'm here - KENNV CHESNEV, Commit-
ment - LEANN RIMES, Chances are -
BOB SEGER & MARTINA McBRIDE, 
The Shoes you're VVearing - CLINT 
BLACK, Too Good to be True - MI-
CHAEL PETERSON, Two Pina Coladas 
- GARTH BROOKS. 

Senegalski pevec VOUSSOU N'DOUR 
je pred kratim nastopil v Ljubljani v 
okviru prireditev Druge godbe. Tradi-
cionalni vokal gospoda N'Dourja pa je 
slišati v skladbi z izvirnim ritmom ter 
naslovom LE COURD DE GRANDS 
)K)K)K)tc, ki je druga himna svetovne-
ga prvenstva v nogometu. 

Ameriški ženski kvartet DESTINVS 
CHILD je letos zaslovel s komadom 
No No No. Vokalno zrela dekleta iz 
skupine DESTINVS CHILD ostajajo v 
komadu WITH ME Part 2 
podobnih RN'B ritmih, kot so začele; v 
tem komadu z njimi sodeluje tudi JD. 

Pravo ime raperja Puff Daddyja je 
Sean "Putty" Combs. Tokrat PUFF so-
deluje z Jimmyjem Pagem v nekomer-
cialni mešanici rapa in ročka v koma-
du COME WITH ME ki ga bos-
te lahko slišali tudi v filmu Godzilla. 

Švedski zobozdravnik DR. ALBAN je 
zablestel s komadoma Hello Africa in 
lt's my Life. V zadnjih dveh letih DR. 
ALBAN ne beleži večjega hita in prav 
presenečen bi bil, če bi mu to uspelo s 
komadom ENEMIES; GUESS WHO'S 
COMINGTODINNER^Mefe 

Ameriški pevec LIONEL RICHIE se je 
rodil 20. junija 1949. Svojo pevsko 
pot je začel pri skupini Commodores 
in na samostojno pevsko pot odšel 
leta 1981. LIONEL pripravlja novi al-
bum in na njem bo tudi balada TIME 
^^ le ie i ^ katere besedilo je naravna-
no na vsakdanje življenje. 

ELTON JOHN je zelo strasten ljubitelj 
mode in starin. Z lanskega albuma The 
Big Picture je ELTON izdal že tretjo pe-
sem z naslovom IF THE RIVER CAN 
BAND )K)K)K)K v kateri je moč slišati 
izredno igranje na klavir ter izredno 
spremljevalno petje. 

Britanski indie ročk band SPACE je le-
tos izdal zgoščenko z naslovom Tin 
Planet in do sedaj so ga prodali že v 
več kot pol milijona primerkih. Liver-
polski band SPACE pa je pokazal svo-
jo nadarjenost tudi v pesmi BEGIN 
AGAIN 

Člani zasedbe PULP so Jarvis Cocker, 
Russel Senior, Candida Doyle, Steve 
Mackey, Mark VVebber in Nick Banks. 
Velika zasedba PULP je z albuma This 
is Hardcore snela pesem A LITTLE 
SOUL t t t t ki ji je svoj pečat vti-
snil s svojim glasom pevec Jarvis 
Cocker. 

David Breznik 

o^Mladi dopisniki 
ČE GRE KAJ 
NAROBE, GRE 
NAROBE VSE 
Včasih se nam res kaj ponesreči, ne-
ka te r im večkra t , spet d rug im 
manjkrat. A najpogosteje v najbolj 
nezrelih letih. 
Nekega dne, ko je imela mamica 
ro j s tn i dan, sem skleni la , da ji 
spečem torto. To sem vedela, saj 
sem mamo večkrat gledala, ko je to 
sama počela. Vse je šlo kot po mas-
lu. Priprav7ila sem si posodo, raz-
bila jajca, dodala sladkor in moko 
ter zmešala to z mešalnikom. Testo 
je bilo nared in dala sem ga v peč. A 
jaz, tepec, neumni, nisem posode 
niti premazala z mastjo. To so kma-
lu opazili tudi drugi, saj je iz peči 
prihajal nekam čuden vonj. Seveda 
se je torta prismodila in nanjo ni 
bilo več moči računati. Rekla sem 
si: "Pa bom mami kupila kar slado-
led." Sla sem s kolesom, ker je bil 

zunaj zelo vroč dan, jaz pa precej 
lena. Bila sem že na ovinku, ko se -
ne vem kako - zaletim v tuj avto. To 
ni bil grozen tresk, a dovolj, da je 
tablica s številko poletela na tla. "O 
groza," sem si rekla, "danes je res 
grozen dan." Pobrala sem kolo, se 
odpeljala do sladoledarja, ki je bil 
takoj zraven tiste trafike, kjer je bil 
postavljen ta nesrečni avto. Kupim 
sladoled in plačam. A glej ga, šmen-
ta, tedaj se prikaže lastnik avtomo-
bila in me vpraša: "Si se ti zaletela v 
moj avto?!" Odgovorim: "Da". On: 
"Poglej, kaj si naredila. To bo treba 
plačati." O ne, si mislim. On spet 
vpraša: "Kje pa si doma?" K mojim 
staršem bi rad šel. Kaj na rečem? 
Help. "E, e ... tam," pokažem s 
prstom, "tam v tistih blokih," za-

jecljam. "Aha," zine. "Kako pa se 
pišeš?" Ne, ne, tega pa ti ne povem, 
si mislim in molčim. "Naj pridejo 
jutri tvoji starši sem," reče in odlo-
mast i . Grem domov in očetu ne 
rečem nič. Na skr iva j pokimam 
mami, naj pride za mano. Pride in 
ji povem, kaj se je zgodilo. Ona me 
le okara in reče, da bo plačala. Bila 
sem ji zelo hvaležna, in ker je bilo 
že pozno, sem odšla spat. Raz-
mišl jala sem o dnevu n si rekla: 
"Hotela sem speči to r to , a sem 
uničila posodo in testo, hotela sem 
kupiti sladoled, a sem bila ob pet 
tisoč tolarjev. Groza!" 
To je hotelo bit i presenečenje za 
mojo mamo . Seveda prijetno, toda 
ona je vsekakor doživela dve nepri-
jetni . Pa kaj! Takra t sem bila še 

majhna. Naučila pa sem se: nikoli 
ne peci, če ni mame zraven, in ne 
kupuj sladoleda s kolesom, temveč 
peš. 
Petra Janžekovič, 6. A, 
OŠ Olge Meglič, Ptuj 

O ČEBELAH 
Bil je lep sončen dan. V šoli smo se 
učili o čebelah. Čebele so majhne 
živalce. So pridne delavke, saj nabi-
rajo cvetn i p rah . Nos i jo ga v 
čebelnjak. Čebelnjak je zgrajen iz 
panjev. Pan j i so razl ičnih barv. 
Različni so zato, da vsaka čebela ve, 
kje je doma. V panjih delajo med. 
Med je zdrava hrana in zdravilo za 
l judi . Večkrat ga tudi jaz pojem 
kakšno žličko. Doma imamo vedno 
med. Čebele imam rad. S sestro se 
večkrat igrava na pašniku in opazu-
jeva te male živalce. Vesel sem, da 
imamo pri šoli čebelnjak. Vključen 
sem v čebelarski krožek. 
Robert Avguštin, 2.b, 
OS Majšperk 







^OKTHeNOVia 
iflALSTVO • 
letalski turisti v 
lilloskanidli 

j^a letališču v Moškanjcih je 
jeset dni gostovala skupina 
jjeitiških jadralnih pilotov, ki so 
tukaj jadrali in šolali nove ja-
(jralce- Gre za specializirani tu-
fizem, mogoč samo ob dobro 
j-azviti infrastrukturi in nuden-

posebnih pogojev. Nemški 
gostje so bili letos v Moškanjcih 
prvič, nekaj zadnjih let pa so 
gostovali tukaj švicarski motor-
ni piloti. Najbolj znano po svoji 
turistični naravnanosti je leta-
lišče v Lescah, ki vsako pomlad 
gosti tudi do 100 jadralcev, tuji 
piloti pa radi obiskujejo še leta-
lišči v Bovcu in Portorožu. 

MZ 

STRELSTVO m 
Občinsko prvenstvo 
z HK puško 

Občinska strelska zveza 
Ormož je organizirala obč insko 
prvenstvo v špo r tnem s t re l janju 
s serijsko maloka l ib rsko puško 
za mladince, članice in člane. 

Rezultati: mlad inc i - ek ipno : 
1. SD Miklavž 594 krogov; po-
samezno: 1. Breda Novak, SD 

Miklavž, 211 krogov, 2. Sandi 
Ciglarič, SD Miklavž, 207 kro-
gov, 3. Boris Hergula, SD TSO, 
198 krogov. Članice posamezno: 
1. dr. Vesna Mele, SD TSO, 236 
krogov, 2. Evelin Tuše, SD Mi-
klavž, 149 krogov. Člani ekip-
no: 1. SD Ormož 684 krogov, 2. 
SD Podgorci 550 krogov, 3. SD 
Tomaž 512 krogov; posamezno: 
1. Stiven Vočanec, SD 
Ormož,247 krogov, 2. Andrej 
Stanič, SD Ormož, 233 krogov, 
3. Sandi Premuš, SD TSO, 224 
krogov. 

Lukner 

IMLI NOGOMET m 
Nočni turnir na 
Ptujski Gori 

v soboto, 30. maja, je bil na 
igrišču Ptujska Gora nočni tur-
nir v malem nogometu, ki ga je 
organiziralo tamkajšnje športno 
društvo. 20 ekip je tekmovalo za 
prehodni pokal in denarne na-
grade. Prvo mesto - prehodni 
pokal in 100.000,00 SIT - je 
osvojila ekipa Peugeot Toplak, 
drugo mesto in 50.000,00 SIT 
ekipa ŠD Majšperk, tretje mesto 
in 20.000,00 SIT pa ekipa Butik 
Ivana. Organizator je ekipe na-
gradil tudi s praktičnimi nagra-
dami sponzorjev. 

Bogdan Vinkler 

KARATE m Odliiji 
Cafutovi in Kosu 

v Sevnici je potekal izredno 
močan mednarodni karate tur-
nir Grand prix Slovenija 98, na 
katerem je nastopilo 515 tekmo-
valcev in tekmovalk v vseh sta-
rostnih kategorijah iz enajst 
držav. Ptujčanka Lidija Cafuta 
je nastopila v kategoriji do 60 
kilogramov in v izredno močni 
konkurenci osvojila srebrno 
odličje. Mladi in perspektivni 
Marko Kos pa je med letniki 82 
in 83 zasedel tretje mesto, v ka-
tegoriji do 65 kilogramov, kar je 
vsekakor velik uspeh, saj je to 
zanj komaj četrto tekmovanje in 
z vseh dosedanjih se je vračal z 
medaljami. 

Danilo Klajnšek 

v 

Ahmunij - focfor Crnuie 5:1 (2:0) 
s tre lc i : 1:0 T. Emeršič (11) , 
2:0 Rozman (38) , 3:0 Kolar 
( 5 7 ) , 3:1 Todorov ( 8 6 ) , 4:1 
Krašovec ( 8 7 ) , 5:1 Š m i g o c 
(88). 
Aluminij: Fideršek, Krajnc, 
G e r e č n i k , P e r k o v i č , M. 
E m e r š i č , Grbavac , Ko lar , 
Boškovič (Gorše), T. Emeršič 
(J . Š m i g o c ) , R o z m a n , 
Krašovec. 

Nogometaši Aluminija iz Ki-
dričevega so prišli do pomemb-
ne zmage v boju za obstanek 
med drugoligaši. Po nepre-
pričljivih igrah v spomladan-

skem delu prvenstva so se sami 
spravili v položaj, da morajo 
svojo usodo reševati prav v 
zadnjem krogu. 

Srečanje so pričeli zelo dina-
mično in povedli v 8. minuti z 
lepim zadetkom Tomaža 
Emeršiča. Tudi po tem zadetku 
so napadali, vendar pa je bila 
sreča na strani gostov. V 38. mi-
nuti je Rozman dosegel še drugi 
zadetek za Kidričane. 

Tudi drugi polčas je bil v zna-
menju domačih nogometašev, 
vendar tempo igre ni bil več 
tako visok. Kolar je v 47. minuti 
dosegel tretji zadetek, ki je bi 
najlepši na tem srečanju. Vse do 
85. minute je bila potem igra ne-
zanimiva. Gostje so uspeli naj-
prej rezultat znižati, toda nogo-
metaši Aluminija jim niso ostali 
dolžni, saj so v pičlih dveh mi-
nutah dosegli še dva zadetka in 
si tako priigrali visoko zmago. 

Danilo Kla jnšek 

Nafta - Drava 
3:0/1:0/ 

STRELCI: 1:0 Tratnjek /18/, 
2:0 Horva th / 7 5 / , 3 :0 Ge-
renčar /90/ 

DRAVA: Stankovič , Huzjak 
/Vogr inec / , Golob, Kl inger , 
Vrš i č , Š k e t / H o r v a t / , Zec , 
K r i ž a n i č , E m e r š i č , P u č k o , 
Plošnik /Fridauer/. 

V srečanju zadnjega kroga 
prvenstva v 2. SNL so nogome-
taši ptujske Drave v Lendavi 
doživeli visok poraz. Domači so 
pričeli bolje in že v 18. minuti 
povedli. Gostom iz Ptuja prak-
tično nič ni uspevalo in nogo-
metaši Nafte so imeli še kar ne-
kaj priložnosti za dosego zadet-
ka. V drugem polčasu je bila 
igra vsaj v začetku enakovredna. 
Toda bolj kot se je srečanje 
bližalo proti koncu, boljši so bili 
domači nogometaši, ki so dose-
gli še dva zadetka in zasluženo 
slavili visoko zmago ter si priig-
rali šesto mesto, nogometaši 
Drave pa so osvojili sedmo. 
Kljub vsemu bi se lahko Drava 
od prvenstva poslovila z boljšo 
igro in ugodnejšim izidom. 

Danilo Kla jnšek 

MNZ PTUJ-I. RAZRED 
Rezultati 2. kroga končnice: Gerečja vas - Slovenja vas 4:3, 

Stojnci - H^dina 1:1. 
Rezultati zadnjega kroga končnice: Slovenja vas - Hajdina 1:4, 

Gerečja v ^ - Stojnci 2:1. 
Končni vrstni red: 

1. HAJDINA 9 4 2 3 16:11 14 
2. GEREČJA VAS 9 4 2 3 12:11 14 
3. STOJNCI 9 4 2 3 11:14 14 
4. SLOVENJA VAS 9 1 4 4 12:15 7 

MNZ PTUJ-II. RAZRED 
Rezultati 20. kroga: Podvind - Leskovec 4:3, Lovrenc - Markov-

ci 6:2, Hajdoše - Ormož 0:2, Tržeč - Gr^ena 3:3, Polskava - Bu-
kovci 4:0. 
1.LOVRENC 2 0 18 O 2 61:19 5 4 
2. ORMOŽ 2 0 16 2 2 68:22 50 
3. PAGO LESKOVEC 2 0 10 3 7 53:43 3 3 
4. POLSKAVA 20 9 3 8 42:29 30 
5. GRAJENA 20 8 3 9 50:46 27 
6. APAČE 2 0 8 3 9 32:41 27 
7. BUKOVCI 2 0 7 3 10 41:51 2 4 
8. MARKOVCI 2 0 6 2 12 35:53 2 0 
9. HAJDOŠE 20 6 1 13 33:49 19 
10. PODVINCI 20 5 2 13 30:66 17 
11. TRŽEČ 2 0 4 4 12 29:55 16 

Sandi M l a k a r 

L O K O S T R E L S T V O 

MmInmFodno f elr-
L K Videm prireja v nedeljo, 

14. junija, na nogometnem 
igrišču v Vidmu mednarodno 
lokostrelsko tekmovanje. Pome-
rili se bodo lokostrelci in loko-
strelke iz vseh slovenskih klu-
bov, posebej zanimiv bo nastop 
slovenske olimpijske reprezen-
tance, pete na 0 1 v Atlanti, v 
sestavi Medved, Koprivnikar, 
Krumpestar. Tu bodo tudi naši 
evropski mladinski prvaki in 
prvakinje, v goste pa so povabili 
reprezentanco Hrvaške. Nasto-
pili bodo tudi domači strelci na 
čelu z Branetom Kolednikom, 
ki je že dosegel normo za nastop 

na evropskem in svetovnem 
prvenstvu. Lokostrelci in loko-
strelke se bodo pomerili na raz-
dalji 70 m s finalnim boji. Hkra-
ti je to izbirna tekma za izbor 
mladinske vrste za nastop na 
svetovnem prvenstvu. V širšem 
izburu sta tudi dva domača 
strelca. Tekmovanje se bo 
pričelo ob 9. uri. 

V.K. 







Iz stiske živlienia 
latjana Belci je prikupna, zgovorna gospa, mati dveh ot-
rok. Po pokl icu je lesarska tehnica , stanuje pa v \ i ; l ičanah. 
Od torka, 2. junija, gladovno stavka, / a k a j ? 

"V prvi vrsti ščitim družino, 
svoje otroke. Denai; za katerega 
smo garali mi in delavci, ki so 
bili pri nas zaposleni, smo si zas-
lužili. ^ me je pripeljalo tako 
daleč." Po pripovedovanju fitja-
ne Belci so se težave začele pred 
dvema letoma in pol, ob prihodu 
delavcev na gradbišče v Rusijo. 
Delali so v Jakutsku, v Sibiriji, 
zaposloval pa jih je njen mož 
Ivan, ki se je kot obrtnik ukvar-
jal s suhomontažno akustično 
gradnjo. S to dejavnostjo so se 
pričeli ukvarjati že pred leti in so 
imeli za seboj že pet mesecev 
izkušenj z delom v Rusiji in 18 
mesecev z gradnjo v Nemčiji. Z 
nobenim podjetjem do takrat 
niso imeli težav Težave so se 
pričele z ljubljanskim podjetjem 
'Ermika, p.o., za katero so gradili 
v Rusiji. Njihovi odnosi so bili 
urejeni s pogodbo. Menda so se 
težave začele ob prihodu v Rusi-
jo, ko so bile izgubljene ure, ker 
je bilo treba čakati na material; 
Belclova, pravi, da delo s strani 
I r m i k e ni bilo pripravljeno. Na 
gradbišču je delalo 18 fantov iz 
Slovenije in 30 Rusoy prisotnih 
pa je bilo še več slovenskih 
podjetij. Delo so opravili, kot je 
bilo dogovorjeno s predajo 
gradbene dokumentacije. Dne 6. 
12.1995 so prišli domov 

"V začetku del so plačila prite-
kala, ne sicer tako, kot je bilo za-
pisano v pogodbi, pa vendar. V 
septembru smo pričeli ugo-
tavljati, da TErmika nima denar-
ja, da se pojavljajo težave. 
Skušali smo se dogovoriti. Izsta-
vili smo račune. Po mesecih, ko 
je rok plačila že zdavnaj zapadel, 
so nas obvestili, da nimajo 
gradbene dokumentacije, da bi 
jo lahko primerjali z našo, in ta-
krat so prvič priznali, da nimajo 
papi^je^^ ki smo jim jih predali v 
Rusiji," je povedala 'Btjana Belci. 

Stvari so se pošteno zapletle in 
začeli so se pogovori, ki so spet 
dali upanje. Po določenem času 
in nepriznanju papirjev pa sta se 
zakonca Belci odločila za tožbo. 
V tem času se je zamenjal direk-
tor in z novim, Francem Hudi-
no, so poskušali doseči kompro-
mis. Pritiski upnikov na Belcla 
so postajali vedno ostrejši. Da 
sta poplačala vsaj nekaj dolgo\; 
sta prodala stanovanje in vse 
vredno imetje, pa še vedno ni 
bilo dovolj. Socialna stiska je 
bila huda in s strani I r m i k e naj 
bi bile dane nekatere obljube. 
Zato so ponovno odšli delat za 
njih, tokrat v Nemčijo. Mislili 

so, da bi tako zaslužili kaj denar-
ja in lažje počakali na plačilo 
dela v Rusiji. Na osnovi tega so 
tudi umaknili tožbo, saj je bil to 
eden izmed pogojev za delo v 
Nemčiji. Na gradbišču v 
Nemčiji so jih opozarjali, da jim 
bo še žal. Niso vedeli zakaj, ko 
pa so poslali ure v obračun v 
Miinchen, so ugotovili zakaj. Iz-
ginilo je 50 ui; kasneje pri 
obračunu pa še 30 odstotkov na 
normo. "Mož je bil v tem času 
tako hudo bolan, da nismo vede-
li, ali bo preživel. 'Ermika je to 
znala izkoristiti," je prepričana 
gospa Belci. 

K pogodbi za delo v Nemčiji 
sta z možem dodala aneks, da se 
pogodba prekine, če delo v 
določenem roku ne bo plačano. 
'B se je tudi zgodilo in delavci so 
se kmalu vrnili domov Ivan 
Belci je bil že obupan, v Ljubl-
jano je odšel v spremstvu izterje-
valcev in na tak način poskušal 
priti do svojega denarja. Kmalu 
je ugotovil, da to ni prava pot, 
zato so se raje obrnili na odvet-
nika. V novembru lani pa se je 
pri njih oglasil privatni detektiv 
Mar te Sladič, ki je medtem pos-
tala direktorica podjetja. 
Določila naj bi celo roke plačila, 
ki naj bi se začeli vrstiti z 20. 
decembrom lani. 

Denarja pa še vedno ni bilo. 
Ivan in I t j a n a Belci sta svojo 
pravico iskala povsod: pri varu-
hu človekovih pravic, mi-
nistrstvu za drobno gospo-
darstvo. VenAr nikjer niso pris-
tojni. Vesa, da je pravo mesto za 
rešitev tega spora sodišče, ven-
dar denarja za plačilo sodnih 
taks nimata. 'Ermika jima po 
lastnih ocenah dolguje okrog 25 
do 30 milijonov tolarjev 

Mar ta Sladič, direktorica Kr-
mike iz Ljubljane, je povedala 
povsem drugačno zgodbo. Po 
njeni izjavi podjetje nima nobe-
ne obveznosti do družine Belci. 
'Ermika je izolacijski inženiring, 
družbeno podjetje, ki ga prav v 
tem času prevzema razvojna 
družba. Marta Sladič je poveda-
la, da so Ivana Belcla opozorili, 
da naj vodi gradbeno knjigo in 
jo mesečno daje v podpis obema 
pogodbenima partnerjema. 
Račun pa naj bi izstavil na 
podlagi neveljavne gradbene 
knjige. Po daljših pogovorih se je 
zadeva, po mnenju lErmike, 
zaključila 15.11 1996, ko je 
prišlo do končnega dogovora in 
je Belci prejel 9000 ameriških 
dolarje\5 preostali dolg, okrog 1,3 
milijona tolarje^ pa so nakazali 
za poravnavo njegovih obvez-
nosti. Glede tožbe in nadaljnjega 
dela v Nemčiji Sladičeva pravi, 
da so dosegli izvensodni dogo-
vor in da je bilo ves čas jasno, da 
ne gre dela v Nemčiji povezovati 
z Rusijo. 

'Btjana Belci je pod 
zdravniškim nadzorom in mi je 
v torek po telefonu povedala, da 
se dobro počuti, da pa zaenkrat 
še ni našla posrednika, ki bi vo-
dil pogajanja med njo in 'Ermi-
ko. Prepričana je, da je nekdo 
pristojen za nastali plačilni ne-
red v državi. Zbirati pa namera-
va tudi podpise za peticijo, ki bi 
jo naslovila odgovornim. Psi-
hična obremenite\; ki ji je izpos-
tavljena, je zelo velika. Celotna 
družina je brez dohodkov in tudi 
brez socialnega zavarovanja. 
Pred časom niti otrokom niso 
hoteli potrdili knjižic za šolski 
sistematični pregled. Agonija 
traja že dobro leto in pol, v kate-
rem se je Belclova prekalila. "Iz-
gubiti nimam kaj," pravi in iz 
njenih oči žari odločnost. 

vk i 

T a t j a n a Belc i 

Prijavlienih že255 vzonev 
Od 30. junija do četrtega julija bo v Ptuju sedmo medna-
rodno ocenjevanje vin Vino forum. Organizator je Slovenska 
vinska akademija Veritas, predsednik častnega odbora pri-
reditve pa predsednik slovenske države Milan Kučan. 

Vino forum je mednarodna gospo-
darsko-kulturno in turistično-pro-
mocijska evropska institucija. Na-
men njene ustanovitve je pretok 
znanj, izkušenj in spodbujanje 
trženja vina. Doslej je bilo ocenje-
vanje organizirano na Češkem, 
Slovaškem, v Avstriji in leta 1992 
prvič v Sloveniji. Lankoletno 
ocenjevanje vin Vino forum je bilo 
v slovaškem Prešovu, tam pa je bil 
sprejet tudi sklep, da bo letošnja 
prireditev v Ptuju. 

Prvi del prireditve Vino Forum 
'98 bo zadnji dan junija in prve 
štiri dni julija. V tem času bodo 
komisije, sestavljene iz medna-
rodno priznanih strokovnjakov, 
ocenile prispele vinske vzorce. Na 
tiskovni konferenci pred tednom 

dni so organizatorji sporočili, da je 
prijavljenih že 255 vinskih vzorcev 
iz 13 držav. Predsednik prezidija 
ocenjevalnih komisij magister 
Jože Protner je izrazil pričakovan-
je, da bo prispelo v ocenjevanje 
okoli ali celo nekaj nad 400 vins-
kih vzorcev, kar bi bilo največ dos-
lej in bi pomenilo velik uspeh tako 
za Ptuj kot za Slovenijo. 
Predsednik uprave SVA Veritas 
Branko Vodušek pa je poudaril, 
da bodo imeli ocenjevalci v Ptuju, 
v prostorih organizatorja, idealne 
pogoje za delo, poleg tega pa bodo 
prvič doslej vino ocenjevali v de-
gustacijskih kozarcih serije Veri-
tas, ki je nastala med večletnim 
razvojem degustacijske kulture pri 
SVA in ob tesnem sodelovanju s 

Steklarno Rogaška. 
Septembra bo v Ptuju še drugi 

del prireditve Vino forum 1998, in 
sicer razstava nagrajenih vin in 
podelitev odličij, mednarodni sim-
pozij na temo Vino je hrana, vino je 
zdravje, vse skupaj pa se bo 
končalo s 1. slovenskim vinsko-
kulinaričnim festivalom, ki bo 
poudaril simbiozo med vinom in 
hrano. V tem delu bo aktivno so-
delovala Perutnina Ptuj, ki bo kot 
generalni partner Vino foruma 
1998 izkoristila možnost predsta-
vitve naravne prehrane sodobnega 
življenjskega stila. 

Vino forum Ptuj 1998 so organi-
zacijsko podprli Ministrstvo za 
kmetijstvo, prehrano in 
gozdarstvo Republike Slovenije, 
Center za promocijo turizma, 
občina Ptuj, domača kletarska hiša 
Slovenske Gorice - Haloze ter vsi 
vidnejši slovenski vinarji. 

X Bračič 

PTUJ • V četrtek, 11. junija, 
bo ob 19.30 v Narodnem 
domu koncert ženskega 
pevskega zbora JVVZ, ki ga 
vodi Jože Barin Turica. Gost 
večera bo mešani pevski zbor 
Radenska iz Radencev. 
PTUJ • V četrtek, 11. junija, 
bo ob 19.30 v stari steklarski 
delavnici večer sodobnega 
plesa članic Art plesnega stu-
dia DPD Svoboda Ruj. Večer 
se bo nadaljeval z diapozitivi 
Rujčana Boštjana Šterbala s 
poti po Patagoniji, nato pa 
bodo na ogled videofilmi sve-
tovno znanih koreografov. 
PTUJ • V četrtek, 11. junija, 
bo ob 20.30 v refektoriju mi-
noritskega samostana kon-
cert vokalne skupine Cantium 
iz Maribora, ki jo vodi dirigent 
Jože Furst. 

SLOVENSKA BISTRICA • V 
organizaciji Zavoda za kulturo 
bo v petek, 12. junija, ob 17. 
uri v likovnih salonih odprta li-
kovna razstava akademskega 
slikarja Draga Ačka iz Slo-
venske Bistrice. 
PTUJ • V petek, 12. junija, bo 
ob 20. uri v kleti minoritskega 
samostana predstavitev knji-
ge Ptujčana Rajka Topolovca 
Pot do kruha. 
VITOMARCI • V soboto, 13. 
junija, bo ob 20. uri koncert 
ženskega pevskega zbora 
domačega kulturnoumet-
niškega društva, ki ga vodi 
Vida Toš, z gosti, moškim 
kvartetom Klic, ki poje pod 
vodstvom Ladislava Pulka. 
SLOVENSKA BISTRICA • V 
soboto, 13. junija, ob 20. uri 
bo v viteški dvorani gradu 
koncert noneta Vivera iz Slo-
venske Bistrice. 
SLOVENSKA BISTRICA • V 
sredo, 17. junija, se ob 11. uri 
v parku za knjižnico z lutkov-
no predstavo Pastirska bajka 
prične mini festival Koruzno 
zrno 98. Zvečer ob 20.30 uri 
se bo v multimedijskem lite-
rarnem večeru predstavil pes-
nik in saksofonist Vaško Ata-
nasov. V četrtek ob 11. uri bo 
lutkovna predstava Dnevi 
pekla lutkovne skupine Pupila 
iz Lendave, ob 20.30 uri pa bo 
predstavitev državne lige v 
improvizacijah. V petek ob 11. 
uri bo lutkovna predstava 
Črviva zgodba skupine UŠ iz 
Ljubljane, ob 20. uri pa vese-
loigra Don Juan - internacio-
nal fucker neodvisne pro-
dukcije Nasa kabinet iz Ljubl-
jane. 

SLOVENSKA BISTRICA • V 
okviru drugih Starobistriških 
večerov bo v petek, 19. junija, 
ob 21. uri na notranjem 
grajskem dvorišču koncert 
Greentovvn Jazz banda 
KINO PTUJ • Od 11. do 14. 
junija bo ob 19. in 21. uri na 
ogled Zvezni šerif, od 16. do 
21. junija pa prav tako ob 19. 
in 21. uri Zadnji udarec. 

S SAMOKOLNICO 
ODPELJAL BLAGAJNO 

v noči na torek, 2. junija, je 
neznanec (verjetno je imel 
pomočnike) vlomil v prostore 
kmetijske zadruge v Podgorcih, 
občina Ormož. Pobral je gotovi-
no, ki jo je našel v registrski bla-
gajni. Težke železne blagajne pa 
najbrž ni mogel odpreti, domne-
val pa je, da je v njej tudi precej 
gotovine, zato jo je naložil na sa-
mokolnico in tu je prav gotovo 
potreboval pomočnike, saj je 
blagajna težka okoli 300 kg, in jo 
odpeljal. Ocenili so, da je zadru-
go z vlomom oškodoval za okoli 
400.000 tolarjev 

ZGORELI DVE STOENKI 
v začetku prejšnjega tedna, v 

torek, 2. junija, ob 15.45 je nastal 
požar v zapuščeni stoenki, parki-
rani v gozdu v Tirgotu, občina 
Slovenska Bistrica. Istega dne 
okoli 22. ure pa je zagorela še 
stoenka, ki je bila zapuščena v 
Stopnem pri Makolah. Vzroke 
obeh požarov policisti raziskuje-
jo. 

V KOZMINCIH 
UKRADLI AVTO 

v noči na soboto, 6. junija, je z 
dvorišča stanovanjske hiše v 
Kozmincih pri Podlehniku, 
občina Videm, neznanec ukradel 
osebni avto Lada niva 1600 safa-
ri barve z registrsko številko MB 
71 - 86J. 

VLOM V 
STANOVANJSKO HIŠO 

v stanovanjsko hišo v Popo-
vcih, občina Videm, je v noči na 
petek, 5. junija, vlomil neznanec 
in ukradel večje število zlatih in 
srebrnih kovancev, nekaj druge 
zlatnine in različnih ur Ocenili so, 
daje bil s tem lastnik oškodovan 
za okoli 6 in pol milijona tolarjev. 
Vlomilec je prav gotovo vedel, da 
je bil oškodovanec dolgoletni 
zbiralec različnih srebrnih in zla-
tih kovancev Policisti za storil-
cem skrbno poizvedujejo. 

Z AVTOM PO NASIPU 
V DREVO 

Po lokalni cesti od Cerkvanja-
ka proti Župetincem, občina Le-
nart, se je v soboto, 6. junija, zjut-
raj peljal z osebnim avtomobilom 
25-letni Stanislav V iz Ruja. Med 
vožnjo po klancu navzdol ga je 
zaradi neprilagojene hitrosti 
začelo v ovinku zanašati. Zapel-
jal je na desno, zdrsnil s ceste na 
travnati nasip, kjer se je avto 
večkrat prevrnil in po 17 metrih z 
zadnjim delom trčil v drevo. V 
nesreči je bil voznik hudo ranjen, 
njegov sopotnik, 17-letni B.F iz 
Lenarta, pa lažje. 

ZGORELA 
NENASELJENA HIŠA 

v nedeljo, 7. junija, okoli 0.30 
je izbruhnil požar v nenaseljeni 
hiši v Kovači vasi pri Slovenski 
Bistrici. Zgorelo je ostrešje in vsi 
drugi leseni deli. Ugotovili so, da 
je požar nastal zaradi kratkega 
stika na dotrajani električni na-
peljavi. Škode je za okoli pol mi-
lijona tolarjev 

FF 

RODILE SO - ČESTITA. 
MO: Klavdija Cafuta, Sed-
lašek 3/c, Videm - Nives-

Mojca Černivec, Vmtarovcj 
49/a, Destrnik - Adriano; Id^ 
Zavec, Arbajterjeva 7, Ptuj . 
Doro; Sonja Fakin, Grdina 
23, Majšperk - Jerneja; Simo-
na Zamuda, Sodinci 90 
Ormož - Saro; Elizabeta Ko-
lednik, Pohorje 35, Cirkula-
ne - deklico; Marija Feguš-
Šmigoc, Spuhlja 83, Ptuj , 
Klaro; Mateja \ferdenik, Zg. 
Hajdina 188, Ptuj - Anjo; 
Antonija Korent, Črmlja 12 
Tnovska vas - deklico; Lidija 
Bedenik, Kočice 25, Žetale -
Boštjana; \&lerija Bezjak, 
Nova vas 51 - Kevina; Miha-
ela Kiziler, Starošince 6, 
Kidričevo - Viktorijo. 
POROKE: Bojan Hojnik, 
Slavšina 25, in Miljenka 
Bernjak, Hlapičina 133, 
Hrvaška; Štefan Golob in 
'Mtjana Premzl, Cesta v Nji-
verce 41, Njiverce; Jože Slu-
ga, Levanjci 26, in Marjetka 
Gačnik, Ciril-Metodov drev 
7, Ptuj; Sašo Rojht, Polenci 
46/a, in Suzana Šoštarič, Slo-
mi 6; Vinko Križanec, 
Sestrže 26, in Brigita Bera-
nič, Pongrce 3; Milan Roškar 
in Natalija Janžekovič, Bu-
kovci 110; Matej \&jda in 
Mateja Korenjak, Severova 
ul. 8, Ptuj; Stanko Bezjak, 

I Gajevci 26, in Alenka \fesen-
jak, Placerovci 30; Ivan 
Ropič, Šturmovci 27/a, in 
Milena Rojko, Zabovci 33; 
Slavko Kolar in Ljudmila 

; Orozel, Zavčeva ul. 9, Ptuj. 
UMRLI SO: Martin 
Bolčevič, Mihovci pri \feliki 

^ Nedelji 32/a, 1943 - t 28. 
maja 1998; Jožef \&jdič, Jad-

' ranskaul. 17,Ptuj,;i^ 1926-t 
29. maja 1998; Marija 
\felečič, rojena Pavlovič, Lo-
peršice 22, * 1911 - 1 1. juni-
ja 1998; Janez Cimerman, 
Pacinje 22, * 1934 - 1 1. juni-
ja 1998; Marija Šen, rojena 
Kočar, Cirkovce 60, ^ 1912 -
t 1. junija 1998; Alojz Potrč, 
Maistrova ul. 34, Ptuj, 
1921 - 1 2. junija 1998; Janez 
Malek, Spodnja Hajdina 50, 

1927 - 1 3. junija 1998. 


